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 رییس جمهور گفت: مشکلات موجود در مسیر پرداختی، معوقات و همچنین دیگر مسایل پیشین پرستاران باید به زودی و به سرعت برطرف شود.
به گزارش خبرنگار ایرنا، آیت الله سید ابراهیم رییسی روز جمعه در جریان سفر به استان لرستان در دیدار صمیمی با جمعی از پرستاران لرستان که دانشگاه های 
علوم پزشکی سراسر کشور نیز به صورت ویدئوکنفرانس در آن شرکت داشتند، بیان کرد: وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی مسول پیگیری معوقات، 

پرداختی های کادر درمان و مطالبات آنها است و اگر بودجه های موجود کافی نیست سازمان برنامه و بودجه در راستای رفع مشکل کمک کند.
وی با تاکید بر لزوم رفع مشکل پرستاران به مناسبت روز پرستار اظهار داشت: باید مشکلات این قشر با سرعت در وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی 

و نظام پرستاری بررسی، هرگونه تاخیر در این راستا گزارش و تمام خواسته های امروز پرستاران پیگیری و برطرف شود. mamlekatonline.ir
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مصطفی داننده
 پیمان جبلــی، رئیس تازه صداوســیما در اظهار 
نظری عجیب  در خصوص ورود ســاترا به شبکه 
نمایــش خانگی گفــت:» در جمهوری اســلامی 
ایران و در قانون اساســی یک صداوســیما داریم. 
از ایــن جهت کار ویژه تلویزیون در همه جای دنیا 
فیلمســازی یا سریال سازی است. سریال سازی در 
همه جای دنیا وظیفه تلویزیون است. بر این اساس 
هر کار نمایشــی در خارج از صداوسیما حتماً باید 
تحت نظارت صداوسیما باشد. البته تلاش می کنیم 
با نیرو ها و مجموعه های خارج از صداوســیما که 
اقدام به تولید سریال می کنند جلساتی داشته باشیم 

و خود را رقیب آنها نمی دانیم.«
فکر کردم اشــتباه خواندم اما دوباره و دوباره تکرار 
کــردم و دیدم بلــه، رئیس صداوســیما گفته  که 
»سریال ســازی در همه جای دنیا وظیفه تلویزیون 
اســت«! این همه جای دنیــا را آقای رئیس جدید 
از کجــا آورده اســت؟ او دقیقــا کجــای دنیا را 
می گوید؟ همین الان که شــما دارید این یادداشت 
را می خوانید، بســیاری از کشورهای جهان دارای 

شبکه های خصوصی هستند.
شــاید اگر این حرف ها را یکی مدیر سنتی ناآشنا با 
جهان می زد، آنقدر متعجب نمی شدیم اما از کسی 
که ســفیر بوده و مدیریت شبکه العالم را به عهده 
داشــته، شــنیدن چنین حرف هایی تعجب برانگیز 

است.
موفق ترین کمپانی های سریال سازی جهان متعلق 
به بخش خصوصی است. موفق ترین سریال هایی 
که جهانی شــده اند را هــم همیــن پلتفرم های 
خصوصی می ســازند و بدون اینکه هیچ نظارتی و 
یا دخالتی از ســوی دولت روبرو باشند. حالا معلوم 
نیست چگونه رئیس صداوســیما می گوید سریال 

سازی وظیفه تلویزیون است.
در قانون اساسی هم تعبیر صدا و سیما آمده است و 
هم رادیو تلویزیون. به همین خاطر برخی معتقدند 
انحصار شامل صدا و سیماست و می توان رادیو و 
تلویزیون را عین صدا و ســیما ندانست و به شبکه 

های خصوصی مجوز داد.
ضمن این کــه در قانون اساســی و در اصل 44 
بانک و بیمه و کشــتی رانی هم دولتی اســت ولی 
با تفســیر موسّع در مجمع تشــخیص مصلحت، 
امکان خصوصی ســازی آنها فراهم شــد و البته 
شامل صدا و سیما نشــد. با تفسیر آقای جبلی اما 
نه تنها رادیو تلویزیون همان صدا و سیماســت که 
کل تولید تصویری غیر ســینمایی هم در انحصار 

صدا و سیماست!
نکته دیگری که جبلی به آن اشاره کرده این است 
که ما رقیب شــبکه نمایش خانگی نیستیم. اقای 
رئیس صداوســیما؛ اجازه بدهید این حرف شما را 
هم قبول نکنیم. اگر رقیب نبودید، ســاترایی علم 
نمی شود که ســریال های شبکه نمایش خانگی را 
قلع و قم کند. سانسور به اندازه  ای است که یکی از 
این پلتفرم ها مجبور شد از پخش یک سریال خود 

به دلیل بی سروته شدن جلوگیری کند.
چگونه می گویید رقیب نیستیم و »تلوبیون پلاس« 
به صورت رایگان را راه اندازی کردید؟ نه آقا؛ شما 
رقیب شــبکه نمایش خانگی هستید و اصلا آن را 
به چشــم یک هوو نگاه می کنید. اگر اینگونه نبود 
سعی نمی کردید که نظارت بر روی تولیدات آن را 
به صورت انحصاری در اختیار خود بگیرید و اجازه 
نفس کشــیدن به آنها را ندهید. شــما اکر دوست 
بودید که مســیر را هموار می کردیــد و هر روز با 

سنگی بزرگ این راه را تنگ تر نمی کردید.
کاش مدیران ما یاد می گرفتند که پای تصمیم های 
خود بایســتند و با حرف هایی که دود از سر آدمی 

بلند می کند، به شعور مخاطب خود توهین نکنند.

 آقای جبلی
 دقیقا کجای دنیا؟

مذاکرات وین پافشاری ایران 
و عقب نشینی آشکار اروپا از 

اخلال گری

بیمارستانهای دولتی همانند 
 خصوصی ها در رسیدگی

 به بیمار عمل کنند

دست باز دولت برای بهینه سازی 
مصرف انرژی با ظرفیت های 

قانونی موجود

برگزاری نخستین اجلاس سران 
بیمه ای اعضای اکو به میزبانی 

ایران

 تسهیلات ویژه
  بانک صادرات ایران برای

 ۷00 پرستار
 گفت و گوهای نمایندگان ایران و کشــورهای4+۱ 
در حالی در وین اتریش در جریان اســت که به نظر 
می رسد در این دور از مذاکرات نمایندگان کشورهای 

حاضر در مذاکرات نسبت به...

وزیر بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی اظهار 
کرد: در همه گیری ویروس کرونا، جامعه پزشکی 
و پرســتاران نمره بسیار خوبی را دریافت کردند و 

صحنه های بی نظیری از فداکاری و...

به نظر می رسد اســتفاده از ظرفیت ماده ۱۲ قانون 
رفع موانع تولید که ســال ها قبل ابلاغ شده است، 
از اصلی ترین راهکارهای غیــر قیمتی دولت برای 

بهینه سازی مصرف انرژی باشد.

بیمه  ریسک  مدیریت  توسعه  مرکز  رییس   
سران  اجلاس  نخستین  برگزاری  از  مرکزی 
همکاری  سازمان  عضو  کشورهای  بیمه ای 

اقتصادی )اکو( به میزبانی ایران در...

صیدی از اعطای تســهیلات بــه ۷۰۰نفر از 
پرســتاران شــاغل در مراکز درمانی دانشگاه 
علوم پزشکی شهید بهشتی به قید قرعه با نرخ 

ترجیحی، بازپرداخت بلندمدت و...

 پنج نامزد انتخابات الان در قدرت هستند اما شرایط کشور بدتر شده!
 تحلیل محمدرضا خباز از اداره 100روزه کشور در دولت رئیسی

بهمن ۹۸ بود که پای کرونا به ایران باز شــد. حالا 
ما هم مانند شــرق و غرب گرفتار ویروسی بودیم 
کــه راهی بــرای درمان افراد مبتلا بــه آن وجود 
نداشت، هنوز هم وجود ندارد، اما مجامع علمی دنیا 
یک چیز را خوب می دانســتند، اینکه قبل از درمان 
باید پیشگیری کرد. جدا از اقدامات بهداشتی مانند 
توصیه به اســتفاده از ماسک بسیاری از محققان و 
آزمایشگاه های تحقیقاتی سراغ واکسن رفتند. همان 
پناهگاهی که سال ها انسان ها را در برابر فلج اطفال، 
کزاز، سرخک و بسیاری دیگر از بیماری ها پناه داد. 
واکسن سازها کار سختی داشتند اما خیلی سریعتر 
از چیــزی که گمان می رفت موفق شــدند. وقتی 
زمزمه موفقیت آن ها شنیده شد گویی امید داشت 

به میان آدم ها برمی گشت، اما نظام توزیع واکسن 
در سراسر دنیا با مشکلات جدی همراه شد؛ اولویتی 
که کشورهای تولید کننده برای شهروندان خودشان 
قائل بودند در کنار دعواهای سیاسی و تجاری سبب 
شد شرایط تامین واکسن برای کشورهای متقاضی 
پیچیده شود. ایران هم از این پیچیدگی مستثنا نبود، 
عدم دسترســی به واکســن های غربی، بدعهدی 
شــرقی ها و عدم موفقیت واکسن سازهای داخلی 
در فاز تولید انبوده سبب شد دست ایران مدت ها از 
رسیدن به واکسن کوتاه بماند. با این وجود »علیرضا 
رئیســی« معاون بهداشــت، در وزارتِ بهداشت و 
درمانِ دولــت دوازده و ســیزدهم در گفت وگو با 

خبرآنلاین تاکید می کند از ...

روایت رئیسی از اقدامات تامین واکسن و همراهی چین

پشت پرده واردات واکسن 
در دولت روحانی چه بود؟
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اقتصادی ، اجتماعی ، سیاسی
روزنامه صبح ایران

 شکاف عمیق درآمد و هزینه ماهانه بازنشستگان ادامه دارد

آخرین خبر از افزایش حقوق بازنشستگان در سال آینده

کوهکن: 

تیم مذاکره کننده توجهی به افزایش 
قیمت ارز نداشته باشد

یک نماینده ادوار مجلس شــورای اســلامی با اشاره به اینکه همزمان با مذاکرات، عوامل آمریکا سعی 
می کنند، فشــار به ایران بیشتر شود، گفت: افزایش قیمت ارز بی ارتباط به این مساله نیست، ولی تیم 

مذاکره کننده نباید توجهی به این مســائل داشــته باشد و بر خواسته های خود پافشاری کند.
محســن کوهکــن در گفت وگو با ایســنا، با بیان اینکــه برخی افراد با اهداف سیاســی دیگران را به 
مخالفت با مذاکرات برجام متهم می کنند، اظهار کرد: من به یاد ندارم کســی با اصل مذاکرات مخالف 
باشــد، بلکه مخالفت ها درباره محتــوا ونتیجه مذاکرات و اعتماد بیش از حد به غرب بود. از ســویی 
باید از تیم مذاکره کننده از ســوی مردم و حاکمیت چه در دوره قبل و چه در این دوره حمایت شــود. 
درســت اســت که تیم مذاکره کننده از وزارت خارجه هســتند، اما از نظر طرف مقابل این تیم نماینده 
مردم و حاکمیت ایران اســت، بنابراین عقل حکم می کند از تیم ایرانی در داخل کشــور حمایت شود. 

البته حمایت به معنای نظارت نداشــتن بر نحوه عملکرد این تیم نیست.
وی درباره روند مذاکرات، تصریح کرد: در این مذاکرات وقت کشــی برای طرف مقابل چالش و برای 
ما فرصت اســت. آنها منتظر بودند تا تحریم ها در حدی عمل کند که یا نظام ایران ســاقط شــود یا 
مجبور به پذیرش خواســته های آنها نه فقط در زمنیه هســته ای ، بلکه در ســایر زمینه ها از جمله 
مســائل منطقه ای و موشکی شــود، اما این برنامه آنها با شکست مواجه شده است، البته فشار زیادی 
به مردم آمده اســت، بنابراین حالا که دیگر تحریم ها اثر خود را از دســت داده است، باید تیم مذاکره 

کنده ما با اقتدار بر مواضع خود پافشــاری کند.
این نماینده ادوار مجلس شــورای اســلامی همچنین با بیان اینکه طرف مقابل فهمیده اســت که باید 
روش معقول تری در مذاکرات دنبال کند، تصریح کرد: طرف ایران خیلی شــفاف و روشــن از طرف 
مقابل خواســته اســت که تحریم هــا را لغو کنند، مذاکــره نباید برای مذاکره باشــد و آنها به برجام 

برگردند، زیرا ایران بــه تعهدات خود عمل کرده اما آنها عمل نکردند.
کوهکن  در ادامه با اشــاره به اینکه اگر تحریم ها برداشــته نشــود، اصل مذاکره زیر سوال می رود، 
گفــت: طرف مقابل تصور نمی کرد که با این موضع تیم ایرانی مواجه شــود و فکر می کرد که ایران 
به ســمت مصلحت اندیشــی می رود اما ایران بر مواضع خود ایستاده اســت، بنابراین آنها فرصت می 
خواهند تا پاســخ مواضع صریح ایران را بدهنــد. البته در فاصله دور اول  و دوم مذاکرات، آمریکا چند 
فرد و شــرکت دیگر را هم تحریم کرد تا نشــان دهد آنها اراده ای برای حل مشکلات ندارند. در این 

شــرایط وقتی آنها دنبال اهداف دیگری هســتند ما هم باید محکم بر مواضع خود پافشاری کنیم.
وی در پایان خاطرنشــان کرد: همزمان با مذاکرات، عوامل آمریکا سعی می کنند فشار به ایران بیشتر 
شــود. افزایش قیمت ارز بی ارتباط به این مســاله نیســت، ولی تیم مذاکره کننده نباید توجهی به این 
مســائل داشته باشد و بر خواسته های خود یعنی برداشــتن تحریم ها، بستن راه های عدول از توافق 
و بســتن راه خروج از برجام پافشــاری کند. راه های فرار از برجام را محکم ببندد تا توافقی روشــن و 

شفاف حاصل شود.

اولیانوف: 

برخی سوءتقاهم ها در مذاکرات وین رفع شد
نماینده روســیه در ســازمان های بین المللی واقع در وین در توییتی تصریح کرد که برخی ســوتقاهم های 

پیش آمده در دور اخیر مذاکرات وین رفع شده اند.
به گزارش ایســنا، لارنس نورمن، خبرنگار وال اســتریت ژورنال ســاعاتی پیش در توییتی نوشته بود که 
یک مقام ارشــد اتحادیه اروپا به اطلاع وی رســانده اســت که مذاکرات وین در جهت عقلانی در حال 

است. پیشرفت 
میخائیل اولیانوف، نماینده روســیه در ســازمان های بین المللی واقع در وین در توییتی در پاســخ به این 
خبرنگار نوشــت: این اظهاراتی مقام ارشــد اتحادیه اروپا به دیدگاه ما از شــرایط مذاکرات وین نزدیک 
اســت. مذاکرات توانست برخی از ســوتفاهم هایی که در انتهای هفته گذشته با آن مواجه بودیم را رفع و 

کار عملی را آغاز کند.

FRW103 )تجدیدآگهي مزایده عمومی )نوبت دوم

FRW103 )تجدیدآگهي مزایده عمومی )نوبت دوم

روابط عمومی اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان مازندران - ساری

شرح آگهی 1 :

شرح آگهی 2 :

اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان مازندران- ساری در نظر دارد نسبت به فروش درختان ریشه کن و خطر آفرین رانشی مسیر رودخانه پلنگ دره به شاهکلا از توابع شهرستان سوادکوه واقع 
در محدوده اداره منابع طبیعی و آبخیزداری شهرستان سوادکوه موضوع پروانه قطع شماره 1400/42/12158 مورخ 1400/6/13 به حجم 63/3 متر مکعب چوب آلات صنعتی و 0/432 متر مکعب چوب آلات 

هیزمی و مجموعاً به حجم 63/732 متر مکعب نماید.
1-  علاقمندان می توانند از تاریخ درج آگهی نوبت اول تا ساعت 18 روز  شنبه مورخ 1400/9/20 با مراجعه به سامانه تداركات الكترونیك دولت به آدرس اینترنتي www.setadiran.ir اسناد مزایده را 

دریافت نمایند.
2- آخرین مهلت تحویل اسناد مزایده تا ساعت 18 روز سه شنبه مورخ 1400/9/30 و گشایش پیشنهادات در ساعت 10 صبح روز چهارشنبه  مورخ 1400/10/1 می باشد .

3- مبلغ کارشناسی به ازای هر مترمعب براساس سیاهه نشانه گذاری 20/000/000 ریال و مجموعا قیمت کل پایه کارشناسی 1/274/640/000 ریال می باشد.
4- تضمین شرکت درمزایده به مبلغ  64/000/000 ریال به شماره حساب IR460100004053042107550584 با شناسه حساب 968139053113905300000007550584 نزد بانک مرکزی 

جمهوری اسلامی ایران نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران طبق آیین نامه تضمین برای معاملات دولتی مندرج دراسناد مزایده فرم FRW105/0 تهیه و ارایه گردد.
5-مدت اعتبار پیشنهادها )سه(3ماه از تاریخ تحویل پیشنهادها است.

6-سایر شروط و تعهدات در متن قرارداد ذکر خواهد شد.
7- محل دریافت ، تحویل اسناد، وگشایش پیشنهادها در سامانه تدارکات الکترونیک دولت به آدرس اینترنتی www.setadiran,ir  صورت می پذیرد.

اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری استان مازندران- ساری در نظر دارد نسبت به  فروش درختان ریشه کن و سیل آورده لمراسک – تیرتاش از توابع شهرستان گلوگاه واقع در محدوده اداره منابع 
طبیعی و آبخیزداری شهرستان گلوگاه به شماره پروانه قطع 1400/42/15178 مورخ 1400/7/20 به حجم 17/371 متر مکعب چوب آلات صنعتی و به حجم 0/845 متر مکعب چوب آلات هیزمی و محموعاً 

به حجم 18/316 متر مکعب نماید.
1-  علاقمندان می توانند از تاریخ درج آگهی نوبت اول تا ساعت 18 روز  شنبه مورخ 1400/9/20 با مراجعه به سامانه تداركات الكترونیك دولت به آدرس اینترنتي www.setadiran.ir اسناد مزایده را 

دریافت نمایند.
2- آخرین مهلت تحویل اسناد مزایده تا ساعت 18 روز سه شنبه مورخ 1400/9/30 و گشایش پیشنهادات در ساعت 10 صبح روز چهارشنبه  مورخ 1400/10/1 می باشد .

3- مبلغ کارشناسی به ازای هر مترمعب براساس سیاهه نشانه گذاری 16/000/000 ریال و مجموعا قیمت کل پایه کارشناسی 293/056/000 ریال می باشد.
4- تضمین شرکت درمزایده به مبلغ  15/000/000 ریال به شماره حساب IR460100004053042107550584 با شناسه حساب 968139053113905300000007550584 نزد بانک مرکزی 

جمهوری اسلامی ایران نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران طبق آیین نامه تضمین برای معاملات دولتی مندرج دراسناد مزایده فرم FRW105/0 تهیه و ارایه گردد.
5-مدت اعتبار پیشنهادها )سه(3ماه از تاریخ تحویل پیشنهادها است.

6-سایر شروط و تعهدات در متن قرارداد ذکر خواهد شد.
7- محل دریافت ، تحویل اسناد، وگشایش پیشنهادها در سامانه تدارکات الکترونیک دولت به آدرس اینترنتی www.setadiran,ir  صورت می پذیرد.

آگهي برگزاري مناقصه عمومي 
شركت آب و فاضلاب استان اصفهان در نظر دارد عملیات اجرایي به شرح زیر را از طریق مناقصه عمومي به پیمانكاران واجد شرایط واگذار نماید .

مبلغ تضمين )ريال (مبلغ برآورد )ريال(محل تامين اعتبارموضوع مناقصهشماره مناقصه

عملیات شستشو و لایروبی، تعمیر و تعویض، ویدئومتری )CCTV( در مدار 400-4-208/3
11.558.288.060476.748.000جاریبهره برداری  شبکه های فاضلاب منطقه  2  شهر اصفهان

 مهلت تحويل اسناد به دبیرخانه معاملات شرکت اتاق292 : تاساعت : 13:00 روز شنبه به تاریخ 1400/10/04
 تاريخ گشايش اسناد مناقصه : از ساعت 08:00 صبح روز یکشنبه به تاریخ 1400/10/05

 دريافت اسناد : سایت اینترنتي
WWW.abfaesfahan. ir : شركت آب و فاضلاب استان اصفهان 

WWW.iets.mporg.ir : پايگاه ملي اطلاع رساني مناقصات 
 شماره تلفن گويا:  8-36680030- 031 ) داخلي 384 (

نام روزنامه: مملکت   تاريخ انتشار: 1400/09/20
روابط عمومی شركت آب و فاضلاب استان اصفهان

شرکت آب و فاضلاب استان اصفهان

 وزارت نیرو
شرکت مهندسی آب و فاضلاب کشور

تخصصی(
)مادر 
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خبرسیاست

یادداشت

مذاکرات وین پافشاری ایران 
و عقب نشینی آشکار اروپا از 

اخلال گری
 گفت و گوهای نمایندگان ایران و کشــورهای۱+4 در 
حالی در وین اتریش در جریان است که به نظر می رسد 
در ایــن دور از مذاکرات نمایندگان کشــورهای حاضر 
در مذاکرات نســبت به دور قبــل ارزیابی مثبت تری از 

نشست های برگزار شده دارند.
به گزارش ایرنا در آغاز این دور از مذاکرات کشــورهای 
حاضر در گفت و گوها نسبت به دور قبل ارزیابی مثبت 
تری از نشســت های برگزار شــده دارند؛ به ویژه آنکه 
پیشنهادات ایران در راستای رسیدن به یک توافق جامع 
و عملیاتی به طور کامل برای تمامی تیم های شــرکت 
کننده تشــریح و ابهامات در مسیر رفع شدن قرار گرفته 

است.
به گفته اولیانوف نماینده روسیه در مذاکرات، در نشست 
ابتدایــی دور دوم، »برخی ابهامات مهم در گفت وگوی 
تیم های مذاکره کننده حل و شده و مذاکرات رو به جلو 

ارزیابی می شود«
بر اساس اخبار موجود، فضای مذاکرات طی روزگذشته 
از فضای منفی رسانه ای و تلاش ها برای فشار به ایران 
تا حدی فاصله گرفته و طرف هــای اروپای مذکرات با 
بررســی پیشنهادات ایران در پایتخت های خود، در این 

دور با نگاه واقع بینانه تری پای به وین گذاشته اند.
 این در حالی است که برخی اعضای تیم مذاکره کننده، 
پافشــاری ایران روی مطالبات گنجانده شــده در پیش 
نویس کشــورمان که مبتنی بر برجام و توافقات پیشین 
است را دلیل اصلی، قرار گرفتن اروپا در مسیر واقع بینانه 

تر نسبت به گفت وگوها می دانند.
با همین رویکــرد طرف های مذاکره کننــده در حال 
آغاز کار بر روی متون پیشــنهادی ایران هستند تا نقاط 
اختلافی بررســی و نتیجه مطلوبی از این دور مذاکرات 
کسب شود.طرف ایرانی نیز تاکید دارد که تا هر زمان که 
لازم باشد حاضر است برای کسب توافق مطلوب در وین 
بماند؛ پیشنهادی که طرف های دیگر از جمله روسیه و 
چین از آن استقبال کرده و آنرا نشانه جدی بودن ایران در 

دستیابی به توافق عنوان کردند.
عقب نشینی کشورهای اروپایی از برخی اخلال آفرینی 
های مشهود در مذاکرات که هفته گذشته فضای گفت 
وگوها را تحت شــعاع قرار داده بود، نشان می دهد که 
تیم ایرانی با درک صحیح شــرایط و فشارهای آمریکا 
به برخی طرف های مذاکره،  با پافشاری بر پیشنهادات 
منطقی مبتنی بر برجام، مسیر درستی را برای رسیدن به 

توافق طی کرده است.

 
 ملت ایران حامی و پشتیبان تیم 

مذاکره کننده است
 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه ملت 
ایران حامی و پشتیبان تیم مذاکره کننده هسته ای است،  
گفت: در شرایط فعلی باید همه کمک کنند تا تیم مذاکره 
کننده با قدرت بتواند مواضع خود را بیان کرده و گفت و 

گوها را به نتیجه برسانند.
والمســلمین غلامرضا مصباحی مقدم  حجت الاسلام 
در گفت و گو با خبرنگار سیاســی ایرنا با اشاره به آغاز 
مذاکرات نمایندگان ایران و ۱+4 برای رفع تحریم ها در 
وین گفت: سیاستگذار در مناسبات خارجی ما شورای عالی 
امنیت ملی است و این شورا هدف مذاکرات را رفع همه 
تحریم ها و راستی آزمایی آن قرار داده که البته با هدایت 
رهبر معظم انقلاب است. خوشبختانه دولت هم همین 
هــدف را مبنای گفت و گوهای خــود در اجلاس وین 

گذاشته و همین هدف را دنبال می کند.
وی هدف جمهوری اسلامی ایران را رفع همه تحریم ها 
عنوان کرد و گفت: امیدوارم رفع همه تحریم ها محقق 
شــود و در این صورت ایران هم به تعهدات قبلی خود 
بازگردد. در عین حال این به این معنا نیست که برگشت 

به تعهدات قبل از رفع همه تحریم ها باشد.
این استاد دانشــگاه درباره ادعای غربی ها مبنی بر عدم 
جدیت ایران در مذاکرات هســته ای گفت: کســانی که 
چنین ادعایی دارنــد در خدمت دیدگاه های آمریکایی و 

اروپایی و حمایت از مواضع آنها عمل می کنند.
مصباحی مقدم بیان کرد: آمریکایی ها و اروپایی ها اهمیتی 
نمی دهند که چگونه تحریم ها می تواند به نفع ما برداشته 
شــود و موضوع اهتمام آنها لزوما رفع تحریم ها نیست، 
بلکه هدف آنها ممکن است کاهش برخی ها تحریم ها 
باشــد و به دنبال این هستند بخش مهمی از تحریم ها 
همچنان باقی بماند.وی با تاکید بر اهتمام نظام جمهوری 
اسلامی و دولت آیت الله رییسی بر رفع کامل تحریم ها 
اظهار کرد: طرح این ادعا که ایران در مذاکرات هسته ای 
جدیــت ندارد،کمکی به حل مســاله نمی کند ایران در 
مذاکرات کاملًا جدی اســت اما نه مذاکره برای مذاکره 
و نه کش دادن مذاکره و زمان خریدن بلکه مذاکراتی که 
منجر به نتیجه شود.عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام 
با بیان اینکه ایران نیازی به زمان خریدن ندارد، گفت: تا 
زمانی که غربی ها حاضر شوند در مذاکرات همه تحریم ها 
را رفع کرده و در عمل به آن پایبند شوند، غنی سازی ۲۰ 
و ۶۰ درصدی ایران همچنان اســتمرار و ادامه دارد. اگر 
ما شاهد اقدام و عمل برای رفع همه تحریم ها از سوی 
آنها باشیم یقین بدانند ما نیازی به کش دادن مذاکرات 
و خریدن زمان نداریم.دســت یافتن به تسلیحات اتمی 
در دکترین نظام جمهوری اسلامی نیستمصباحی مقدم 
اظهار کرد: ما نمی خواهیم به تســلیحات اتمی برسیم 
چراکه دست یافتن به تسلیحات اتمی در دکترین نظام 
جمهوری اسلامی نیست. رهبر معظم انقلاب سال هاست 
که اعلام کرده اند از نظر جمهوری اسلامی ایران تولید 
ســلاح  اتمی و نگهداری و کاربرد آن حرام است.وی با 
بیان اینکه حرام شــرعی برای دولــت و ملت ما بر هر 
قرارداد بین المللی اولویت دارد، گفت: ما قرارداد بین المللی 
خود را بر پایه این فتوا می بندیم یعنی اســاس و مبنای 
جمهوری اســلامی عدم تولید ســلاح اتمی است و در 
مقابل آن استفاده از فعالیت های هسته ای و غنی سازی 
اورانیوم برای استفاده های صلح آمیز را حق خود می دانیم.

جهش کشور بدون پیشرفت 
روستاها محقق نمی شود

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه اتکاء 
به تولیدات روســتایی می تواند موجب رشد ارزآوری در 
کشور شود، گفت: جهش کشور بدون پیشرفت روستاها 

شکل نخواهد گرفت.
به گزارش ایرنا، جمعی از نمایندگان اســتانی باشــگاه 
کشــاورزان جوان از ۱4 اســتان در دیداری با مسوولان 
وزارت جهاد کشاورزی که در دفتر »سعید جلیلی« برگزار 
شد، نمونه هایی از الگوهای رشد و موفقیت در این حوزه 

را ارائه کردند.
نماینده رهبر انقلاب در شورای عالی امنیت ملی با بیان 
اینکه پیشــرفت و جهش کشور بدون پیشرفت روستاها 
شکل نخواهد گرفت، گفت: نقطه قوت باشگاه کشاورزان 
جوان، تفکر، گفتمان و ســازوکاری است که توسط این 
افراد به کار گرفته می شــود و بــا ابتکاراتی که به خرج 
می دهند، توانســته اند الگوهای مناسبی برای پیشرفت 

روستایی پدید بیاورند.
وی با اشاره به ســخنان حاضران در این نشست و ارائه 
گــزارش کار از موفقیت های صورت گرفته توســط این 
سمن افزود: وزارت جهاد کشاورزی می تواند با پشتیبانی از 
الگوها و تقویت جنبه های علمی و ابتکارات به کار گرفته 
شــده، از تجربه سالهای اخیر این گروه مردمی - باشگاه 
کشاورزان جوان - برای تکثیر مدل های موفق در عرصه 

کشاورزی استفاده کند.
جلیلی تاکید کرد: وجه تمایز و ویژگی اقدامات باشــگاه 
کشــاورزان جوان آنســت که آنها بــا اقتضائات بومی، 
اقلیمــی، فرهنگی و .. کارهای جدی شــکل دادند و با 
کمک مردم روســتا، به مدل های رسیدند که با الگوهای 
دستوری و سازمانی متفاوت است؛ این یک فرصت برای 
دستگاه هاســت که با اعتماد به موفقیت های گروه های 
مردمــی و تکثیر الگوی آنها، زمینه مشــارکت مردم در 

عرصه حکمرانی را فراهم کنند.
 وی تصریــح کــرد: همانند ابتدای انقلاب که شــبکه  
بهداشت با اتکا به اســتفاده از ظرفیت مردم برای ارتقاء 
سطح بهداشت در کشور بسیار موفق عمل کرد، معتقدم 
اگر از ظرفیت مردم در عرصه های کشــاورزی، صنعت، 
هنری و ..  به ویژه در روستاها استفاده کنیم، تجارب بسیار 

ارزشمندی شکل می گیرد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان اینکه اتکاء 
به تولیدات روســتایی می تواند موجب رشد ارزآوری در 
کشور شود، خاطرنشان کرد: روستا می تواند منابع ارزی 
کشور را با تولید بیشتر و صادرات تامین، افزایش و ارتقاء 
دهد. همچنین اگر می خواهیم حاشــیه نشینی و آسیب 
های اجتماعی ناشــی از آن را کاهش بدهیم، توجه لازم 
و درخور به روســتاها می تواند بسیاری از هزینه ها در این 

زمینه را تبدیل به سرمایه کند.
وی تصریح کرد: ترویج نگاه به روســتا، بیشتر از اینکه 
محتاج سازمان، ساختار یا بودجه باشد محتاج فهم صحیح 
از این گفتمان و سازوکارهایی است که دولت و مردم در 

همکاری با هم قرار بگیرند.
جلیلی با تاکید بر اینکه یکی از مهمترین پشــتیبان های 
ترویج نگاه به روســتا، صداوسیماست، گفت: وقتی یک 
چهارم جمعیت کشــور در روستاها ساکن اند، حداقل باید 
یک شبکه مخصوص روستا که مسائل آن را به صورت 

محور مطرح می کند، پدید بیاید.
وی افــزود: آموزش کشــاورزی و دامپــروری، ترویج 
فرهنگ هــای بومی، نمایش ابتــکارات و فرصت های 
اقتصادی و ... در این شــبکه، می تواند بســتر مناسبی 
باشــد جهت تحقق پیشرفت روستایی و پیوند بین مردم 

و دستگاه های دولتی بشود.
در ادامه »محمد قربانی« معاون برنامه ریزی و اقتصادی 
وزارت جهــاد کشــاورزی با بیان اینکه مردمی ســازی 
اقتصاد از جمله جلوه های فعالیت های باشگاه کشاورزان 
جوان است، پشــتیبانی از این تشکل مردمی را از جمله 
دســتورکارهای وزارت خانــه در دوره جدید عنوان کرد.

وی با بیان اینکه تقویت باشــگاه کشاورزان جوان منجر 
به تقویت و داشــتن یک نســل جدید از کشاورزان می 
شــود، تصریح کرد که بواسطه این نسل جدید می توان 
انتقال تکنولــوژی، افزایش بهره وری، کاهش ضایعات، 
ایجاد ارزش افزوده، رشد سرمایه گذاری و ... را به روش 
بهتری محقق کرد و عملا از شــرایط کشاورزی سنتی 
موجود به ســمت کشــاورزی علم محور قدم برداشت.

قربانی حمایت از باشــگاه کشــاورزان جوان را از جمله 
رویکرد های وزارت جهاد کشاورزی برشمرد و تاکید کرد: 
وزارت جهادکشاورزی با تمام قدرت از فعالیت های باشگاه 
کشاورزان جوان حمایت می کند. چرا که اگر کشاورزان 
جوان را حمایت نکنیم، کشاوزی ما از بین خواهد رفت و 
امنیت غذایی ما در آینده تهدید خواهد شــد؛ چرا که هم 
روستاها در حال تخلیه شــدن هستند و هم نسل قبلی 
کشاورزان در حال پیر شدن هستند.در ادامه این نشست 

نمایندگان ۱4 استان نقطه نظرات خود را مطرح کردند.

برای رسیدن به توافقی جدی و 
خوب تلاش می کنیم

وزیر امور خارجه کشورمان گفت: امروز وقت عمل است و 
ما برای رسیدن به توافقی جدی و خوب تلاش می کنیم.

به گزارش خبرگزاری مهر، حســین امیرعبداللهیان وزیر 
امور خارجه کشورمان با انتشار مطلبی در حساب کاربری 
خود در اینستاگرام نوشــت: ما همه در وین هستیم که 

مذاکره کنیم تا به یک توافق خوب برسیم.
وی افزود: طرف های غربی باید بدانند در هشــت سال 
گذشــته به اندازه کافی حرف زده شده و وعده بی عمل 
داده اند، اما امروز وقت عمل اســت و ما برای رســیدن 
بــه توافقی جدی و خــوب تــلاش می کنیم.وزیر امور 
خارجه کشــورمان تصریح کرد: برنامه هســته ای ایران 
کاملًا صلح آمیز اســت، اما رفع نگرانی هسته ای ادعایی 
طرف های غربی با رفع کامل تحریم های برجامی ارتباط 
مســتقیم دارد؛ هر چند تردید داریم که آیا طرف غربی 
اصولًا آماده رفع تحریم ها اســت یا اینکه صرفاً به دنبال 
رفع یک طرفه نگرانی های خود است، اما اگر طرف غربی 
مذاکرات با حُسن نیت، ابتکار عمل و ایده های سازنده در 
ادامه مذاکرات حضور یابد، یقیناً شــاهد پیشرفت سریع 

مذاکرات خواهیم بود.
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

 رییس جمهور گفت: مشکلات موجود در 
مسیر پرداختی، معوقات و همچنین دیگر 
مسایل پیشین پرستاران باید به زودی و به 

سرعت برطرف شود.
بــه گزارش خبرنگار ایرنا، آیت الله ســید 
ابراهیم رییســی روز جمعه در جریان سفر 
به اســتان لرســتان در دیدار صمیمی با 
جمعی از پرستاران لرستان که دانشگاه های 
علوم پزشکی سراسر کشور نیز به صورت 
ویدئوکنفرانس در آن شرکت داشتند، بیان 
کرد: وزارت بهداشــت، درمان و آموزش 
پزشکی مسول پیگیری معوقات، پرداختی 
های کادر درمان و مطالبات آنها است و اگر 
بودجه های موجود کافی نیســت سازمان 
برنامه و بودجه در راســتای رفع مشــکل 

کمک کند.
وی با تاکید بر لزوم رفع مشکل پرستاران 
به مناســبت روز پرستار اظهار داشت: باید 
مشکلات این قشر با ســرعت در وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و نظام 
پرستاری بررســی، هرگونه تاخیر در این 
راســتا گزارش و تمام خواسته های امروز 

پرستاران پیگیری و برطرف شود.
رییس جمهور گفت: معاون اجرایی رییس 
جمهور مسول پیگیری خواسته های امروز 
پرســتاران اســت و امیدوارم که مسایل 

پرستاران رفع شود.
آیت الله رییســی اظهار داشــت:موضوع 
تبدیل وضعیت نیروهای شرکتی و طرحی 

قابل بررسی است و امروز نیازمند۱۵۰ هزار 
پرستار هستیم و پرستاران شاغل  و افرادی 
که کارآزموده و با تجربه هستند دراولویت 

جذب قرار دارند.
وی ادامه داد: امیدورایم پرستاران همواره 
مهربان باشند و آستانه تحمل آنها نسبت 
به بیماران مبتلا به مریضی ها بالا باشــد 
چراکه افــرادی که به بیمارســتان روی 
می آورند نبایــد بیش از غم بیماری دچار 

رنج و درد شــوند و کوچکترین مشکل در 
بیمارستان برای انها غیرقابل تحمل است.

رییس جمهــور عنوان کرد: تمام کارکنان 
دولت و نظام اداری کشــور باید با مردم با 
مهربانی و روی خوش برخورد کند و پاسخ 

مردم را باید به موقع و جامع داد.
وی افــزود: همراهان بیماران انتظار دارند 
که مشکل بیمار آنها به خوبی و به سرعت 
انجام شود و این وظیفه سنگینی است که 

باید همه کارکنان دولت و به ویژه پرستاران 
و کادر درمان برعهده دارند.

آیت الله سید ابراهیم رییسی، رییس جمهور 
صبــح روز جمعه به همراه برخی از وزرا و 
اعضای هیات دولت در یازدهمین ســفر 
استانی خود وارد فرودگاه خرم آباد در استان 

لرستان شد.
وزرای جهاد کشــاورزی، نیرو ، صنعت ، 
معدن، تجارت، تعاون، کار و رفاه اجتماعی، 

فرهنگ و ارشاد اسلامی، ورزش  و جوانان 
و معاون توسعه روستایی و مناطق محروم 
کشور، برخی معاونان وزرا و روسای سازمان 
های مختلف کشوری آیت الله رییسی را در 

یازدهمین سفر استانی همراهی می کنند.
وزرای همــراه به عنــوان نماینده معین 
رییس جمهور به شهرســتان های استان 
خواهند رفت که سفر وزیر صنعت، معدن 
و تجارت به شهرستان بروجرد، وزیر تعاون، 
کار و رفــاه اجتماعی به شهرســتان های 
ازنا و دورود، معاون توســعه روســتایی و 
الیگودرز،  به شهرســتان  مناطق محروم 
وزیر جهاد کشــاورزی به شهرستان های 
سلســله و دلفان، وزیر ورزش و جوانان به 
رومشکان  و  کوهدشــت  شهرستان های 
و وزیر فرهنگ و ارشــاد اســلامی نیز به 
شهرســتان پلدختر در برنامه کاری سفر 

هیات دولت به لرستان اعلام شده است.
همچنین وزیر راه و شهرســازی نیز روز 
گذشته وارد لرستان شــده و امروز برنامه 
هایــی در خرم آباد مرکز اســتان خواهد 

داشت.
به گفته فرهاد زیویار استاندار لرستان حضور 
در جلســه شــورای اداری، دیدار با اقشار 
مختلف مردم و نشســت خبری از برنامه 
های سفر یک روزه رییس دولت سیزدهم 
در یازدهمین ســفر استانی است و وزیران 
نیز به عنوان نماینده دولت به شهرســتان 

های استان سفر می کنند.

رییس جمهور: 

مشکلات پرداختی و معوقات پرستاران به سرعت برطرف شود

خطیب نماز جمعه تهران گفت: کشور ما برای مقابله 
با دشمنان به صنایع نظامی در حد محیرالعقولی دست 

یافت که امروز مقتدرترین کشور در منطقه است.
به گزارش خبرنگار مهر، حجت الاسلام کاظم صدیقی 
خطیب نماز جمعه تهران در خطبه های نماز جمعه این 
هفته به خطر دشــمن درونی و نفســانی اشاره کرد و 
گفت: آیا ما برای مبارزه با نفس اماره و خطرات درونی 
مثل دنیاطلبی، ریاســت طلبی و دیگر گناهان، حساب 

ویژه باز کرده ایم؟
وی اضافه کرد: تأکید قرآن کریم این اســت که برای 
مقابله با خطرات درونی که قیامت ما را در معرض خطر 

قرار می دهد، خودمان را تجهیز و آماده کنیم.
خطیب نماز جمعه این هفته تهران با بیان اینکه طبق 
فرمایش قرآن کریم تا جایی که استعداد و توان داریم، 
باید دست برتر در مقابل دشمنان داشته باشیم، گفت: 
آمریکا، اسرائیل و منافقین در خباثت و رذالتشان ما را 
حساس کردند و به همین خاطر، کشور ما برای مقابله با 
آن ها به صنایع نظامی در حد محیرالعقولی دست یافت 

که امروز مقتدرترین کشور در منطقه است.
حجت الاسلام صدیقی تأکید کرد: ایران امروز در جهان 
موقعیتی دارد که هیچ کشوری جرأت حمله به آن را به 

خودش نمی دهد.

وی ادامه داد: تقوی، اول ناظر به مبارزه با دشمن درونی 
و سپس ناظر به مبارزه با دشمن بیرونی است که باید 

همواره از این جهت خودمان را آماده کنیم.
خطیب نماز جمعه تهران تصریح کرد: مسئولین، مردمی 
دارند که ملتی با فداکاری ها و صبری مثل ملت ایران 

در تاریخ وجود ندارد.
حجت الاسلام صدیقی تصریح کرد: ما و همه مسئولین 
باید قدر این ملت را بدانیم و نسبت به این ملت همان 
باوری را که امام داشت، که مردم ولی نعمت ما هستند، 

داشته باشیم.
وی ادامه داد: نکند سازمان ها و ادارات دولتی، مردم را 
تحقیر کنند؛ نکند جلوی میز قاضی شخص احساس 
شخصیت، یا در ادارات و در شهرداری ها نگران باشند 
که نکند به افراد اهانت شود و راهش ندهند و یا حرفش 

را نشنوند.
خطیب نماز جمعه تهران اظهار کرد: این مســئله که 
خداوند فرموده اســت ما بنــی آدم را مورد تکریم قرار 
دادیم، نمی گوید ما علما و نماز شب خوان ها را تکریم 
کردیم، بلکه بنی آدم را تکریم کردیم، خداوند بشــر را 
محترم معرفی کرده اســت، لذا همه باید به یکدیگر 
احترام بگذاریم؛ دولت بــه مردم و مردم به دولت هم 

باید در مقابل احترام بگذارند.

حجت الاسلام صدیقی افزود: مذاکره در دولت سیزدهم، 
پیامی به خارجی ها و هم پیام به داخلی ها دارد و آن این 
است که دولت انقلابی، مردمی و ولایی قصد دارد که 
با همه کشورهای دنیا مرتبط و تعامل حکیمانه توأم با 
عزت را پی بگیرد، اما این مذاکره با ســابقه ای از قبل 
که فقط وعده گرفتند، نقد دادند و نسیه ها را گذاشتند، 
فرق دارد.وی اضافه کرد: علی رغم این همه صبوری 
ولی طرف های مقابل، نامتوازن بودند، یعنی مذاکرات 

برد-برد نبود، بلکه برد - باخت بود.
خطیب نماز جمعه تهران تصریح کرد: این مذاکره برای 
مذاکره نیست، بلکه مذاکره برای رفع همه تحریم های 
ظالمانه ای است که در تمام این مدت استکبار عالمین 

علیه کشور ما اعمال کرده است.
حجت الاسلام صدیقی اضافه کرد: آمریکا در دوره های 
مختلــف، به خصــوص در زمان ترامــپ علیه نظام 
جمهوری اسلامی توطئه هایی را اجرایی کردند. اول، 
وزارت خزانه داری آمریکا بود که تحریم های به تعبیر 

خودشان شکننده را آماده می کردند.
وی افزود: دوم، وزارت امــور خارجه آمریکا بود که با 
مسافرت مستمر به کشــورهای مختلف، دولت ها را 
مرعوب می کردند که با ما معامله نکنند. سوم، سازمان 
سیا بود که از ابتدای انقلاب تا امروز، درصدد ناراضی 

کردن مردم بودند.
خطیب نماز جمعه تهران تصریح کرد: می خواستند در 
این فشارهای اقتصادی و تحریم های بین المللی، ایران 
را منزوی کنند و ایران تحت فشارهای شدید، گرفتار 
قحطی و نابسامانی شود و مردم علیه نظام و انقلابشان 
شورش کنند و اهل خانه، پدر و خواهر و برادرشان به 

جان هم بیفتند.
حجت الاســلام صدیقی افــزود: این ســه مرحله را 
آمریکایی ها جدی گرفته بودنــد، اما ملاحظه کردید 
این تدبیر حکیمانه رهبر نورانی، بصیرت، اســتقامت و 
پایداری مردم و همچنین پیوند ناگسستنی مردم با نظام 
باعث شد که منفعل شوند، به نتیجه نرسیدند و هرگز به 

اهداف شومشان نیز نخواهند رسید.
خطیب نمــاز جمعه تهران تصریح کــرد: با اطمینان 
عــرض می کنم که در این ۸ ماه گذشــته، واردات ما 
۳۸ درصد افزایش داشــته است. همچنین صادرات ما 
نیز 4۲ درصد افزایش داشته است و فروش نفت ما نیز 

علی رغم همه فشارها و تهدیدها، رو به توسعه است.
حجت الاسلام صدیقی تأکید کرد: مطمئن باشید در این 
مرحله که ملــت و دولت، زیر پرچم ولایت، یک صدا 
و حامی یکدیگر هســتند، ان شاءالله ما با پیروزی این 

مرحله را طی خواهیم کرد.

دبیــرکل جمعیت خدمتگــزاران انقلاب اســلامی، 
استراتژی دولت سیزدهم برای مذاکرات و نحوه برخورد 
با آمریکا را مقاومت فعالانه عنوان کرد و گفت: تجربه 
نشان می دهد هرگاه مقاومت بیشتر باشد، آمریکایی ها 

بیشتر عقب نشینی کرده  و نرمش نشان داده اند.
احمد خورشیدی آزاد روز جمعه در گفت  وگو با خبرنگار 
سیاســی ایرنا، مذاکرات هسته ای برای رفع تحریم ها 
را نســبت به ادوار قبــل دارای پیامــد بهتری برای 
ایران عنوان کرد و افزود: تیم مذاکره کننده براســاس 
برنامه اقدام ایران انتخاب شده و حضور نمایندگانی از 
بخش های مختلف مرتبط با حوزه های تحریم در تیم 
مذاکره کننده نشان می دهد که ایران با اراده دستیابی به 
توافق در مذاکــرات حضور یافته و مطالبه ایران برای 

تضمین هم خواسته درست و برحقی است.
وی راهبرد نظــام و دولت را گره نــزدن موضوعات 
داخلی را به مذاکرات هســته ای دانســت و گفت: اگر 
توافق خوبی داشته باشیم و از مزیت های آن به درستی 
اســتفاده کنیم، بطور طبیعی در امــوری چون روابط 
اقتصادی، تجاری و بانکی ایران با دیگر کشــورها اثر 
خواهد داشــت. با این حال عدم توافق در اراده دولت 
در حل مشکلات کشور خللی وارد نمی کند و دولت از 
همه ظرفیت های دیگر برای تامین منافع مردم ایران 

استفاده می کند.
دبیرکل جمعیت خدمتگزاران انقلاب اسلامی با تاکید 
بر لزوم حفظ دانش و فناوری هسته ای و تلاش برای 
رفع تحریم ها، افــزود: باید در داخل برنامه هایی برای 
رونق تولید و اصلاح ساختار اقتصادی با رویکرد توسعه 

محور داشته باشیم.
خورشــیدی آزاد ادامه داد: راهبرد ایران مقابل تحریم، 
بی اثر کردن، دور زدن و لغو تحریم ها است. از این موارد 
بی اثر کردن تحریم ها امری داخلی است و به عملکرد 
مســوولان اجرایی برمی گردد که در بردارنده تقویت 
تولید، مبارزه با فساد و رانت خواری و ویژه خواری است.

وی تاکیــد کرد: حتی اگر همه تحریم ها لغو شــود و 

ما مثلا ۱۰ میلیون بشــکه نفت هم بفروشیم و پولش 
هم برگردد و جلوی فساد گرفته نشود این ظرفیت به 
ضدخود بدل می شود و در سفره مردم انعکاس نخواهد 
داشــت. بنابراین لغو تحریم ها بدون حل مشکلات و 
اشــکالات داخلی ممکن اســت تاثیر کوتاه مدت و 
مسکنی داشته باشد اما در بلندمدت چیزی حل نخواهد 

شد.

حوادث منطقه به نفع آمریکا نیست
خورشــیدی آزاد در توضیح شرایط بین المللی آمریکا 
گفت: حوادث منطقه به نفع آمریکا نیست چون توازن 
قــوا در منطقه و به ویژه در یمن به زیان عربســتان 
ســعودی به هم خورده اســت. همچنیــن با وجود 
حشدالشعبی آمریکا در عراق و سوریه هم قدرت مانور 

سابق را ندارند.
این فعال اصولگرا ادامه داد: اعراب حدود ۷۰ ســال با 
رژیم صهیونیســتی در جنگ و تخاصم بودند اما هیچ 
وقت پیروزی به دست نیاوردند اما امروز توازن منطقه 
به نفع مقاومت به هم خورده است که این موضوع در 

جنگ های ۳۳ روزه، ۲۲ روزه و... دیده می شود.

خورشــیدی آزاد ادامه داد: در آخرین تنش بین ایران و 
آمریکا، نیروهای دریایی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
با قایق های جنگــی از یک طرف و آمریکا با چند ناو 
و ناوچه از ســوی دیگر با هم رو در رو شدند، بعد هم 
آمریکایی ها با بررســی شرایط ترجیح دادند صحنه را 

ترک کنند.
وی درباره سیاســت بلندمدت آمریکا و استراتژی آن 
کشور نسبت به چین، عنوان کرد: آمریکایی ها به طور 
کامل از منطقه خلیج فارس خارج نمی شوند اما باید با 
توجه به خطری که از ناحیه چین در آینده احســاس 
می کنند، بخشی از قدرت و ظرفیت خود را باید به شرق 
آسیا ببرند. تولید ناخالص چینی ها چندین سال است که 
از آمریکا پیشی گرفته است و این دو کشور در چالش 
بلندمدت با هم خواهند بود. مضافا بر اینکه کشورهای 
عربی هم رویکرد سازش با ایران را در پیش گرفته اند.

عده ای برای دولت ســیزدهم مانع تراشی 
می کنند

خورشــیدی آزاد، برنامه دولت برای ســاخت مسکن، 
مذاکرات و بهبود مناسبات با همسایگان، عادلانه کردن 

نظام حقوق و دســتمزد و بررســی و اصلاح وضعیت 
شرکت های خصولتی را از اقدامات موثر دولت سیزدهم 
در همین مدت کوتاه برشمرد و ابراز امیدواری کرد که 
این برنامه ها نتایج و دستاوردهای خوبی برای مردم به 

همراه داشته باشد.
این فعال سیاسی با بیان اینکه دولت روحانی نخواست 
و نشــد، اما دولت سیزدهم چون می خواهد پس کارها 
درســت می شود، گفت: سیاســت دولت جلوگیری از 
افزایش تورم اســت و این کار در حال انجام است اما 
از آن سو عده ای به زمین و زمان می زنند تا دولت سید 

ابراهیم رییسی موفق نشود.
خورشیدی آزاد با اشــاره به برخی اقدامات اقتصادی 
دولت برای بهبود معیشت مردم، خاطرنشان کرد: دولت 
طرح »کشاورزی قراردادی« را شروع کرده و در حال 
پرداخت نقدینگی به کشاورزان است که ادامه این طرح 
باعث می شود قیمت تمام شده محصولات کشاورزی 

به تدریج کاهش یابد.
وی افزود: علاوه براین دولت و مجلس، در طرح اصلاح 
ســاختار شــهرک های صنعتی اجازه دادند تا ظرفیت 
اضافی شــهرک های صنعتی در اختیار »صنف های 
تولیدی« قرار بگیرد تا از این طریق قیمت تمام شده 
کالاهای تولیدی توسط بنگاه های کوچک و متوسط 
کاهش یابــد. موضوع دیگر اینکه وزرای دولت ضمن 
بازدید از گمــرکات اجازه نمی دهند کالا در گمرکات 
فریز و رسوب بشود در نتیجه بازار با کمبود کالا مواجه 

نشود.
رییس هیات موســس جبهه سوم، جلوگیری از تداوم 
انحصار به عنوان یکی از عوامل موثر افزایش قیمت ها 
را از اقدامات دولت سیزدهم عنوان کرد و گفت: وزارت 
اقتصاد با قوت و قدرت درپی بازگرداندن معوقات بانکی 
اســت، ضمن اینکه بر موضوع فروش اموال و املاک 
اضافی وزارتخاته ها متمرکز شــده که این کار بزرگ 
باعث جبران بخشی از کسری بودجه می شود تا فشار 

به روی مردم کاهش یابد.

حجت الاسلام صدیقی در نماز جمعه تهران:

امروز ایران مقتدرترین کشور منطقه است

دبیرکل جمعیت خدمتگزاران انقلاب اسلامی:

راهبرد دولت در مذاکرات مقاومت فعالانه است



اخبار

3
      Saturday   2021 11 December  شنبه 20 آذر 1400    سال چهارم   شماره 958 

سياست
w w w . t e j a r a t o n l i n e . i r

روزنامه صبح ايران

2Wed 26November 2014 345 چهارشنبه 5آذر 1393 شماره

خبر

پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

جامعه اخبار

 مبتلایان به وسواس
  با 5 تا 10 سال تاخیر برای

 درمان مراجعه می کنند
 روانشــناس بالینی و روان درمانگر بــا تاکید بر ضرورت 
معالجه اختلالات وسواس فکری - جبری گفت: بیماران 
مبتلا به وسواس با ۵ تا ۱۰ سال تاخیر برای درمان مراجعه 

می کنند.
مریم طاهری روز جمعه در گفت وگو با خبرنگار اجتماعی 
ایرنا افزود: »وســواس فکری - جبری« به عنوان یکی از 
مهمترین اختلالات روانی که ســبب اشتغال و درگیری 
ذهنی بیمار می شــود، علیرغم آگاهی از رفتار بیمارگونه 

تداوم یافته و بیمار نمی تواند مانع از تکرار عمل شود.
این روان درمانگر توضیــح داد: این عارضه به دلیل تکرار 
اعمــال بیمارگونه، زمــان و انرژی بیمار را هــدر داده و 
ارتباطات اجتماعی، فعلیت های شغلی و گاه روزمره را هم با 

اختلال مواجه می کند.
طاهری با بیان اینکه مراجعه بیمار به پزشک نیز عمدتا در 
این دوره انجام می شود، تصریح کرد: این اعمال وسواسی 
کــه با هدف کاهش و رفع اضطــراب انجام می گیرد، در 

برخی موارد استرس بیمار را هم کنترل نمی کند.
وی ادامــه داد: علــل اصلی این عارضــه به طور قطعی 
مشخص نشــده، اما هر یک از عناصر فرهنگی، رفتاری، 
محیطی و همچنین ژنتیک می تواند در بروز این اختلال 

اثرگذار باشد.
طاهری همچنین با اشــاره به الگوهای شایع این بیماری 
اضافه کرد: وســواس شست وشــو )ترس از آلودگی( و 
اختلال شــک که با تردید ذهنی، تکــرار برخی اعمال و 
وارســی های مکرر همراه می شــود، از مهمترین اقسام 
اختلال اضطرابی وسواس است که در دوران شیوع کرونا 
به دلیل ارتباط مستقیم بیماری کووید۱۹ با رعایت ضوابط 
بهداشتی، مدل نخست )وسواس شست وشو( بیش از دیگر 

انواع این اختلال افزایش یافته است.
وی افزود: یکی از علل اصلی شــیوع این اختلال در این 
ایام، دســتیابی به اطلاعات غیرواقعی از منابع غیرمعتبر 
است؛ به عنوان مثال، شخص نمی داند که انتقال بیماری 
از طریق ســطوح اتفاق نمی افتد، با لمس هر شی به طور 
مکرر دست ها را با آب و صابون شسته و از »بیمار شدن« 
می ترسد. بنابراین کسب اطلاعات از طریق مراجع رسمی 

و معتبر از تکرار اعمال اضافی می کاهد. 
طاهری خاطرنشان کرد: برخی بیماران هم علیرغم شست 
وشوی دســت ها، مدام با تردید مواجه شده و این شک و 
شبهات هم درگیری های ذهنی شخص را تشدید می کند.

این روانشناس بالینی یادآور شد: بیماران مبتلا به »وسواس 
فکری - جبری« )به طور تقریبی( با ۵ تا ۱۰ سال تاخیر به 
پزشک مراجعه می کنند، که بی اطلاعی از بیماری و مختل 
نشدن فعالیت های روزانه از علل اصلی مراجعه دیرهنگام 
است.وی افزود: برخی بیماران به صورت تدریجی و تعدادی 
از بیماران بر اثر یک فشار روحی و روانی همچون حاملگی، 
مرگ عزیز، شــیوع بیماری )نظیر بحــران کرونا( به این 
عارضه مبتلا می شوند که علائم بیماری گاها به صورت 
تدریجی و گاه به صورت ناگهانی بروز می کند.طاهری در 
خصوص درمان این عارضه نیز خاطرنشان کرد: معالجه و 
درمان اختلالات »وسواس فکری - جبری« از طریق دارو 
درمانی و روان درمانی انجام می شــود. در روش نخست، 
بیمار با مراجعه به روانپزشک داروهای مربوطه را دریافت 
کرده و روند معالجه را همگام با دســتورات پزشک ادامه 
می دهد.وی افزود: در صورت مخالفت بیمار با دارودرمانی 
هم می توان از روش دوم )روان درمانی( استفاده کرد. این 
روش از طریق تکنیک های رفتار درمانی اعم از آرام سازی 
بدن )ریلکسیشن و مراقبه(، حساسیت زدایی، غرقه سازی 
و مواجه ســازی و... انجام می شود.این روان درمانگر اضافه 
کــرد: هر یک از این روش ها به صورت جداگانه اثربخش 
بوده و مطابق با نتایج برخی تحقیقات، تاثیر رفتاردرمانی 
گاه دیرپاتر نیز بوده است، استفاده از هر دو روش )همگام 
با یکدیگر( هم بی شــک روند معالجه و بهبود را سرعت 
بخشیده و اثرگذارتر خواهد بود.اختلال وسواس فکری - 
عملی، یا اختلال وسواسی - جبری )OCD( یک اختلال 
روانی اســت که در آن فرد افکار خاصی )با نام وســواس 
فکــری - Obsessions( را به طــور مکرر تجربه 
می کند یا نیاز به انجام مکرر اعمال خاصی )با نام وسواس 
عملــی - Compulsions( را احســاس می کند تا 
حدی که باعث پریشــانی یا اختلال در عملکرد عمومی 

فرد می شود.

پرستاران بیشتر در حیطه درمان 
فعالیت می کنند

 نماینده جامعه پرســتاری گفت: در حال حاضر پرستاران 
بیشــتر در حیطه درمان فعالیت می کنند و دو سطح دیگر 

شامل توانبخشی و پیشگیری مغفول مانده است.
به گزارش خبرنگار ایرنا، عبــدالله ثقفی که امروز )جمعه 
نوزدهم آذرماه( به نمایندگی از جامعه پرستاری و به مناسبت 
گرامیداشت سالروز میلاد با سعادت حضرت زینب )س( و 
روز پرستار به عنوان سخنران پیش از خطبه در نماز جمعه 
تهران سخنرانی می کرد، افزود: پرستاری از ابتدای جامعه 
بشــری تا پایان آن دارای اهمیت ویژه ای است و تعاریف 
متعددی هم از بزرگان در خصوص پرستاری و اهمیت آن 
ذکر شــده است.وی ادامه داد: پیش بینی شده که در سال 
۱4۲۰ حدود ۳۰ درصد جامعه سالمند خواهند بود و بنابراین 
نیاز است که رویکرد در پرستاری به سمت مراقبت در منزل 
پیش برود، آنچه در این زمینه مهم اســت، این است که 
سازمان های بیمه ای در این خصوص از پرستاران حمایت 
کنند و آنها برای مراقبت از سالمندان بتوانند از خدمات بیمه 
ای برخوردار شوند.ثقفی در خصوص چالش ها پیش روی 
پرستاری نیز گفت: شیوع کرونا فشارهای مضاعفی را به 
پرســتاران وارد کرد و ۱۵۰ نفر از پرستاران شهید شدند و 
حدود ۹هزار نفر از آنها نیز درگیر عارضه های این بیماری 
هســتند؛ در حالی که مصادیق تایید شهادت این عزیزان 
توسط مسوولان ذیربط روشن شده است اما در این مورد 
هنوز مشکل داریم.وی خاطرنشــان کرد: کمبود نیروی 
انسانی در بخش پرستاری هنوز وجود دارد و استخدام ناچیز 
پرستاران هم نتواسته کاری را انجام دهد و شمار پرستاران 
که حدود ۲.۵ نفر بود به ۸دهم کاهش یافته اســت. از هر 
جهت چه نسبت پرستار به تخت بیمارستانی، چه نسبت به 
تعداد پزشک و چه نسبت به جمعیت حساب کنیم کمبود، 

نیروی پرستاری داریم.

بیمارستانهای دولتی همانند 
 خصوصی ها در رسیدگی

 به بیمار عمل کنند

وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی اظهار کرد: در 
همه گیری ویروس کرونا، جامعه پزشکی و پرستاران 
نمره بســیار خوبی را دریافــت کردند و صحنه های 
بی نظیری از فداکاری و ایثارگری را در خدمات رسانی 

به بیماران خلق کردند.
به گزارش ایســنا، دکتر بهرام عین اللهی در نشست 
با پرســتاران منتخب خراسان رضوی ضمن تبریک 
میلاد با سعادت حضرت زینب)س( و گرامیداشت مقام 
پرســتار با بیان اینکه تقارن میلاد با سعادت حضرت 
زینب)س( و روز پرستار افتخار جامعه پرستاری بوده 
و این موضوع نشان دهنده ارزش بالای کار پرستاران 
اســت خاطر نشان کرد: در نظام سلامت، گروه های 
مختلفی در حوزه های مختلف تشــخیصی، درمانی، 
توانبخشی در حال خدمات رسانی هستند اما پرستاران 
ارزش ویــژه ای در نظام ســلامت دارند و علت آن 
این است که پرســتاران با بیمار عجین می شوند و 
حضورشان در بالین بیمار، ۲4 ساعته و مستمر است. 

وی با بیان اینکه در احادیــث گهربار ائمه اطهار)ع( 
بارها تاکید شده است مراقبت از بیمار، ارزش و ثواب 
بالایی در نزد پروردگار متعال دارد تصریح کرد: این امر 
افتخاری برای جامعه پرستاری است که توانسته اند به 

درجه بالایی از ارزش ها نائل شوند. 
وزیر بهداشــت با بیــان اینکه در نظام ســلامت و 
بیمارستانها، پزشــکان، تنها در زمان ویزیت بر بالین 
بیمار حاضر می شوند و این در حالی است که حضور 
پرســتاران در کنار بیمار مســتمر و ۲4 ساعته است 
تصریح کرد: امیدواریم بتوانیم به سمتی حرکت کنیم 
که تفاوتی میان بیمارستانهای خصوصی و دولتی در 

رسیدگی به بیماران وجود نداشته باشد.
عیــن اللهی تصریح کرد: بیشــتر مراجعین به مراکز 
درمانی دولتی، افراد با درآمد متوسط و پایین هستند و 
بیمارانی که از سطح درآمد بالایی برخوردار هستند به 
بیمارستان های خصوصی مراجعه می کنند  و انتظار 
می رود، بیمارســتانهای دولتی همانند بیمارستانهای 

خصوصی در رسیدگی به بیمار عمل کنند.
وی با بیــان اینکه بحث روانی ارتباط با بیمار از خود 
درمــان بیماری بالاتر اســت و اعتمادی که بیمار به 
سیستم درمانی پیدا می کند می تواند در روند درمانی 
بسیار موثر باشد خاطر نشان کرد: سلامت معنوی باید 
در دانشگاه های علوم پزشکی مورد توجه قرار گیرد و 
در این راستا زیر بناهای بسیار قوی و غنی در فرهنگ 
کشــورمان وجود دارد که باید از این موضوع حداکثر 

استفاده را نمود. 
وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه 
همجواری دانشگاه علوم پزشکی مشهد با بارگاه منور 
حضرت علی ابن موســی الرضا)ع( فرصتی ارزشمند 
را برای توسعه ســلامت معنوی و خدمات رسانی به 
بیماران داخلی و بین المللی فراهم نموده است اظهار 
کرد: زمانی که فردی دچار بیماری می شود، ارتباطش 
با خداوند متعال بیشتر می شود و این راستا می توان با 
فراهم نمودن مکان های عبادی و توجه به معنویات 
در مراکز درمانی این امر را تقویت کرد و پرستاران نیز 

در این زمینه می توانند نقش موثری را ایفا نمایند. 
عین اللهی بــا بیان اینکه پس از پیــروزی انقلاب 
اسلامی، حوزه علوم پزشکی بیشترین موفقیت را در 
میان سایر رشته ها کســب کرد و به درجات بالای 
علمی دســت یافت و حضور بیمــاران بین المللی از 
کشورهای دیگر نشان دهنده موفقیت کشورمان در 
حوزه پزشکی است اظهار کرد: این در حالی است که 
پیش از انقلاب اســلامی، برای پیش پا افتاده ترین 
درمانها و عمل های جراحی نیازمند ســایر کشورها  
بودیم و پزشکان خارجی با کم ترین کیفیت در مناطق 

مختلف کشورمان حضور داشتند. 
وی با بیان اینکه در دوران همه گیری ویروس کرونا، 
در بسیاری از کشورها که درحوزه پزشکی و پرستاری 
الگوی ســایر کشورها هستند، بیماران بر روی زمین 
ماندند و خدمات مناســبی را دریافت نکردند، تصریح 
کرد: این در حالی است که در این مدت با همت جامعه 
پزشــکی و به ویژه پرستاران کشورمان هیچ بیماری 
روی زمین نماند و به طور حتم خدمات این قشــر در 

تاریخ ثبت و ماندگار خواهد شد.
وزیر بهداشت  با بیان اینکه باید برای پس از پاندمی 
کرونا نیز آمادگی های لازم را فراهم کرد تا با استفاده 
از تجربیــات این دوران بتوانیــم، تمامی حوزه های 
مرتبط را ارتقاء دادخاطر نشــان کــرد: در حوزه ثبت 
اطلاعات و مستند سازی، جامعه پرستاری با مشکلات 
متعددی روبروست که این امر را می توان با همکاری 
فناوری اطلاعات مرتفع کرد و دانشگاه علوم پزشکی 
مشهد با توجه به زیر ساخت های مناسبی که در این 

حوزه دارد می تواند پیشگام باشد. 
عیــن اللهی، با تاکید بر توســعه مراکــز تحقیقاتی 
وپژوهشی در حوزه پرستاری اظهار کرد: زیر بنای هر 
کار و اقدامی پژوهش است و انتظار می رود که مراکز 
تحقیقاتی در حوزه پرستاری گسترش یابد تا بتوانند در 
ارائه نظرات و رفع مشــکلات حوزه سلامت بیش از 

پیش موفق عمل کنند. 
به گزارش وبدا، وی با بیان اینکه در دوران همه گیری 
ویروس کرونا ۲۰۵ نفر از مدافعان ســلامت به درجه 
رفیع شــهادت نائل آمدند که نیمی از شهدای مدافع 
سلامت از جامعه پرســتاری است خاطر نشان کرد: 
تمام توان و تلاش خود را برای ارتقاء جامعه پرستاری 
انجام خواهیم داد و ان شاء الله این موضوع را در عمل 

خواهید دید.

بهمن ۹۸ بود که پــای کرونا به ایران باز 
شد. حالا ما هم مانند شرق و غرب گرفتار 
ویروسی بودیم که راهی برای درمان افراد 
مبتلا به آن وجود نداشت، هنوز هم وجود 
ندارد، اما مجامع علمــی دنیا یک چیز را 
خوب می دانستند، اینکه قبل از درمان باید 
پیشــگیری کرد. جدا از اقدامات بهداشتی 
مانند توصیه به استفاده از ماسک بسیاری 
از محققان و آزمایشــگاه های تحقیقاتی 
سراغ واکسن رفتند. همان پناهگاهی که 
سال ها انسان ها را در برابر فلج اطفال، کزاز، 
سرخک و بسیاری دیگر از بیماری ها پناه 
داد. واکسن ســازها کار سختی داشتند اما 
خیلی سریعتر از چیزی که گمان می رفت 
موفق شــدند. وقتی زمزمه موفقیت آن ها 
شنیده شــد گویی امید داشــت به میان 
آدم ها برمی گشت، اما نظام توزیع واکسن 
در سراســر دنیا با مشکلات جدی همراه 
شد؛ اولویتی که کشــورهای تولید کننده 
برای شــهروندان خودشان قائل بودند در 
کنار دعواهای سیاســی و تجاری ســبب 
شد شرایط تامین واکسن برای کشورهای 
متقاضی پیچیده شــود. ایران هم از این 
پیچیدگی مســتثنا نبود، عدم دسترسی به 
واکســن های غربی، بدعهدی شرقی ها و 
عدم موفقیت واکسن سازهای داخلی در فاز 
تولید انبوده سبب شد دست ایران مدت ها 
از رسیدن به واکســن کوتاه بماند. با این 
وجود »علیرضا رئیسی« معاون بهداشت، 
در وزارتِ بهداشــت و درمانِ دولت دوازده 
و سیزدهم در گفت وگو با خبرآنلاین تاکید 
می کند از همان ابتدای ورود کرونا به ایران 
دولت به فکر واردات واکسن بود. او در این 
گفت وگو از دلایل تاخیر و همچنن عوامل 

تسهیل واردات واکسن می گوید.
تامین  اقدامات  رئیســی  *آقای 
واکسن علیه ویروس کرونا از چه 

زمانی آغاز شد؟
وقتی ویروس در بسیاری از کشورها شیوع 
پیدا کرد کشور ما هم در سال ۱۳۹۸ گرفتار 
این ویروس شد. در این وضعیت همه دنیا 
به دنبال یک راه حل بودند، همواره یکی از 
راه حل هایی که برای مقابله با بیماری های 
ویروسی در نظر گرفته می شود بحث تامین 
واکسن است. اقدامی که می تواند تا حدود 
بسیار زیادی به کنترل و پیشگیری بیماری 
کمک کند. در ایران هم از همان اول چند 
کار انجام شد، یکی این که برخی شرکت ها 
پای کار آمدند و تولید داخلی واکســن را 
شــروع کردند، خیلی از واکسن هایی که 
امروز به تولید رســیدند و یــا تا حدودی 
زیادی پیشروی داشتند مانند برکت، فخرا، 
رازی و پاستور از همان موقع شروع به کار 
کردند. دوم این که بحث واردات واکسن از 
همان دولت قبل در دستور کار قرار گرفت. 
از طرفی سازمان جهانی بهداشت به خاطر 
این که پیش بینی می کرد کشورهای تولید 
کننده واکســن عمدتاً کشورهای پولدار و 
ثروتمند هستند ســازوکاری تعریف کرد 
تحت عنوان ســبد کووکس، فلسفه این 
اقدام این بود که کشورهای تولید کننده یا 
خریدار واکسن که به هر دلیلی واکسن به 
دست شان می رسد، سهمی از واکسن های 
خودشــان را داخل سبد کووکس بگذارند 
که برای کشورهای فقیرتر یا آن هایی که 
تولید واکسن ندارند دسترسی به واکسن را 
آسان کنند. کووکس اعلام کرد کشورهای 
مختلف می توانند واکســن را پیش خرید 

کنند، خیلی از کشورها در این سبد سرمایه 
گذاری کردند از جمله کشور ما.

*این اقدامات بــرای چه موقعی 
است؟

 این صحبت برای ســال ۹۸ است، یعنی 
همان روزهایی که کرونا وارد ایران شــده 
بــود، بعد که وارد ســال ۹۹ شــدیم این 
ســازوکار اعلام کرد کشورهای متقاضی 
ثبت نام کنند، آن موقع هنوز واکســن در 
هیچ کشوری وارد نشده بود اما این صندوق 
شکل گرفت. این اولین اقدامی بود که آن 

موقع توسط دولت وقت انجام شد.
*یعنی پولی که برای عضویت در 
این ســبد لازم بود توسط ایران 

منتقل شد؟
بله، البته مقداری مشــکل جابه جایی پول 

وجود داشت اما بالاخره انجام شد.
*خاطرتان هست چند دز واکسن 

سفارش دادید؟
موقعی که سبد کووکس شکل گرفت قرار 
بود بیش از دو میلیون واکسن به ما تحویل 

دهند.
چه  واکسن ها  این  *سرنوشــت 

شد؟
دقیقا اتفاق مهم این جاست، آن کشورهایی 
که قرار بود به کووکس واکسن بدهند بد 
عهدی کردند، یعنی واکسن زیادی به این 
ســبد ندادند، آن روزها تنها جایی هم که 
می شد واکســن تهیه کرد همین سازوکار 

کوواکس بود.
*به غیر از سازوکار کووکس هیچ 
اقدامی برای تهیه واکسن به طور 
سازنده  کشــورهای  از  مستقیم 

واکسن انجام نشد؟
خیر این طور نیســت، ما آن روزها سه کار 
را همزمــان انجام دادیــم. همان طورکه 
گفتم یک تولید داخلی واکسن، دو خریدن 
واکسن از ســبد کووکس که یکی از تنها 
راه های خریدن واکســن بود، ســه عقد 

قرارداد خریدن واکسن با دو کشور.
*کدام کشورها؟

یکی کشور روسیه، و دیگری کشور چین.
*سرنوشت این قراردها چه شد؟

قرار شد کشور روسیه واکسن اسپوتنیک 
به ما بدهــد، یک قــرارداد خوبی هم با 
آن ها بســته بودیم، چیزی حدود ۱۰ الی 
۱۲ میلیون دز واکســن قرارداد داشــتیم. 
براساس پیش بینی ها قرار شد پایان سال 
۹۹ چیزی حدود یکی دو میلیون دز واکسن 
به ما بدهند، از طرفی توافق شد اردیبهشت 
۱4۰۰ واکسن بیشتری به دست ما برسانند 
و همین طور به تدریج واکسن ها وارد ایران 
شود. اما سال ۱4۰۰ که اوج واکسیناسیون 
در دنیا بود تاخیری در اجرای تعهد روسیه 
اتفاق افتاد. از طرفی از ســبد کووکس که 
قرار بود حداقل دو سه میلیون دز واکسن به 
دست ما برساند مقدار خیلی کمی تحویل 

داد.

*دلیل این تاخیرها چه بود؟ به ویژه 
درباره قرارداد با کشور روسیه

ببینید، همان طورکه گفتم روسیه قرار بود 
از اردیبهشــت ۱4۰۰ مقدار قابل توجهی 
واکســن به ما بدهد که تحویل داده نشد، 
دلیــل اش این بود که آن هــا همزمان با 
کشورهای دیگر قرارداد بسته بود اما میزان 
تولید واکسن شان زیاد نبود، یعنی فراتر از 
میزان تولیدشــان با کشورها قرارداد بسته 

بود.
روسیه  چرا  دارید  اطلاع  *شــما 

چنین کاری کرده بود؟
برای این که فکــر می کرد می تواند تحت 
لیســانس خودش در کشــورهای دیگر 
واکســن تولید کند که موفق نشد، حتی 
برای تولید واکســن با کشور خودمان هم 

قرارداد بست.
چه  شد؛  قرارداد  این  *سرنوشت 
چرا واکســن اسپوتنیک در ایران 

تولید نشد؟
ببینید، بحث واکسن اسپوتنیک این بود که 
این واکسن های نوبت اول و دوم آن ها با 
یکدیگر متفاوت بود، در قســمت واکسن 
شماره دو یکسری مشکلات در بحث تولید 
بوجود آمد، اگر خاطرتان باشــد ما وقتی 
اسپوتنیک از روسیه وارد کردیم مدتی دز 
دومِ آن را نداشــتیم، برای این که آن ها در 
تولید واکسن دز دوم دچار اشکالاتی شدند. 
واقعاً نتوانستند تعهدی که به ما داده بودند 
را اجرایی کنند و واکســن را به ما بدهند. 
شما توجه کنید این  اتفاقات زمانی افتاد که 
زمان داشت به سرعت برای ما می گذشت.

*چرا همان موقع از چین واکسن 
وارد نشد؟ کاری که ماه های اخیر 

انجام شد.
ببینیــد، اول اینکــه مــا آن روزها گمان 
می کردیم قراردادی که با روســیه داریم 
آن ها می توانند به دستمان واکسن برسانند 
که بــا توضیحاتی که دادم نرســید. دوم 
این که چین هم همان موقع داشت برای 
جمعیت میلیاردی خودش واکسن تزریق 

می کرد و این میزان تولیدی که امروز دارد 
هم آن موقع نداشت، بنابراین خرید واکسن 
از آن ها هم سخت شده بود، اما انصافاً به 
شما بگویم علیرغم این که علیه سینوفارم 
تبلیغ زیادی شــد یکی از کشورهایی که 
واقعاً به داد ما رســید همین کشور چین 
بود. ما واقعاً چه از شــرکت های داخلی و 
چه از روسیه دنبال واکسن بودیم اما تنها 
جایی که کمک کرد همین کشــور چین 
بود، ضمن این که همان طورکه گفتم اوایل 
کمی واردات واکسن از این کشور هم کند 
بود چراکه خودشان فوق العاده به واکسن 

نیاز داشتند.
نکتــه مهم دیگر این اســت کــه امروز 
شــرکت ها و کمپانی هــای تولید کننده 
واکسن در دنیا میزان تولیدات شان افزایش 
پیدا کرده اســت درحالی که در گذشــته 
این طور نبود. مورد سوم هم این که تامین 
اعتبار در داخل کشــور راحت تر انجام  شد. 
آن موقع تعدادی قرارداد برای خرید واکسن 
بسته شده بود اما من به شما بگویم فقط 
بســتن قرارداد نیســت، اگر صرفاً بستن 
قــراداد بود ما با روســیه، چین و جاهای 
دیگر هم قرارداد بســته بودیم، ولی تامین 
ایــن قراردادها اهمیت داشــت. واقعیت 
این که در بحث تامین ارز در داخل کشور 
و نقل وانتقال آن دچار اشــکالاتی بودیم، 
تامین قراردادها نیاز به تهیه و جابه جایی ارز 
داشت. اما امروز با پیگیری هایی که آقای 
دکتر مخبر انجام می داد این اتفاق افتاد، من 
در همه جلسات بودم، رئیس بانک مرکزی، 
سازمان برنامه و بودجه، وزارت امور خارجه، 
خود آقای مخبر و ما از وزارت بهداشت در 
جلسه ها بودیم و همان جا تصمیمات لازم 
گرفته می شــد. بنابراین فقط بحث بستن 
قرارداد نبود، این که قرارداد عملیاتی شود، 
پول آن ها جابه جا شود، هواپیما هماهنگ 
شــود، وزارت امورخارجه هماهنگ باشد 

اهمیت داشت.
*همه این هایی کــه گفتید؛ مثلًا 
درباره تامین ارز، آیا امکان نداشت 

ارز مورد نیاز در دولت قبل تامین 
شود؟

واقعیت این که دلیل این مسئله را از بانک 
مرکزی باید بپرســید که چرا آن زمان ارز 
تامین نمی شــد، اما من احساس می کردم 
آن روزها تامین اعتبار کند پیش می رفت. 
یک نکته دیگــر هم وجود دارد؛ آن روزها 
شــرکت هایی بودند که مثــلًا اگر قیمت 
یک دز اســپوتنیک ۱۰.۲ دلار بود،}البته 
این قیمت ها دقیق نیســت برای روشن 
شدن صحبتم مثال می زنم{ یک شرکتی 
می گفــت من حاضرم واکســن وارد کنم 
مثــلًا با قیمــت ۹.۸ دلار، که این قیمت 
ارزانتر بود، برای بررســی این موارد کلی 
زمان سپری می شــد و گاهی این سیکل 
بررسی به قدری طولانی می شد که اصلًا 
کاری انجام نمی شــد، اما در مقطع جدید 
این موارد تســهیل شد، یعنی واقعاً گفتند 
واکسن وارد کنید حالا برای نیم دلار بیشتر 
یا کمتر خیلی مته به خشخاش نزنید)کنایه 
از معطل کردن(، این اقدامات واقعاً کمک 

کننده بود.
که  خارجــی  واکســن های  *از 
بگذریــم درباره واکســن برکت 
هست  خاطرم  دهید،  توضیح  هم 
موسســه  گفتید  خودتان  یک بار 
برکت وعده داده که ماهیانه تا 10 
میلیون دز واکسن تامین کند، گمان 
می کنم خودشــان هم وعده 50 
میلیونی دادند اما این مسئله اتفاق 
نیفتاد، فکر می کنید چرا وعده های 

موسسه برکت محقق نشد؟
اول بایــد یــک نکتــه بگویــم، در دنیا 
کشــورهای محدودی ســراغ ســاختن 
واکســن رفتند، یکی از شرکت هایی که 
برای ساختن واکسن قدم برداشت همین 
واکســن برکت بود. منتها یک مسئله ی 
کلی وجود دارد که همه باید آن را بدانند؛ 
بحث آزمایشگاه در تولید واکسن از بحث 
تولید صنعتی کاملًا متفاوت اســت. تولید 
صنعتی وابسته به تجهیزات و ابزاری است 
که باید از کشــورهای دیگر وارد شود. لذا 
تولید صنعتی یک مقوله جدا اســت، شما 
در آزمایشگاه می توانید در حد ۱۰۰ تا ۵۰۰ 
هزار دز واکســن تولید کنید اما زمانی که 
تعداد را روی ۵ تا ۱۰ میلیون برنامه ریزی 
می کنید به تولید صنعتــی نیاز دارد و این 
مسئله واقعاً داستان متفاوتی است، این بود 
که در این زمینه مشکلاتی ایجاد شد، امروز 
در دنیا برخی خطوط تولید هم دچار توقف 
می شــود، می خواهم بگویم تولید صنعتی 
مختصات خودش را دارد. البته برکت خیلی 
به ســمت تامین این زیرساخت ها حرکت 
کرد و ســرعت خوبی هم داشــت اما آن 
میزانی که روی تولید صنعتی فکر می کرد 
محقق نشد. نکته بعد درباره تولیدشان بود 
که به هر صورت مشکلاتی در خط تولید 
آن ها پیش می آید. البته این مشــکلات را 
باید از خودشان بپرســید که چه اتفاقاتی 
افتاد، اما آن ها براســاس پیش بینی هایی 
که داشــتند گمان می کردند از شــهریور 
ماه به بعد، به ویژه از مهرماه به بعد بتوانند 
ماهی ۸ میلیون دز واکســن تحویل دهند 
که نشد، تا دو ســه میلیون دز در ماه من 
اطلاع داشتم که تحویل دادند اما الان خبر 
دیگری ندارم. ضمن این که واکسن برکت 
جسورانه کار خوبی انجام داد انصافاً واکسن 

این موسسه هم واکسن خوبی هست.

رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران درباره رقم عیدی و میزان 
افزایش حقوق ۱4۰۱ بازنشستگان توضیح داد.

علی دهقان کیــا در گفت وگو بــا خبرآنلاین درباره رقم عیدی امســال 
بازنشستگان گفت: هنوز برای تعیین تکلیف رقم عیدی بازنشستگان هیچ 
اقدامی انجام نشــده است و پارسال بازنشستگان به اندازه حقوق یک ماه 

عیدی دریافت کردند.
وی با اشاره به این که پیشنهادی برای افزایش عیدی بازنشستگان، افزود: 
در این خصوص پیگیری هایی دارد صورت می گیرد که بازنشســتگان هم 

باید مثل شاغلان عیدی دریافت کنند.
 رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران عنوان کرد: در حال حاضر 
شــاغلان حداقل دو ماه و حداکثر سه ماه حداقل دستمزد عیدی دریافت 
می کنند، اما وقتی افراد بازنشسته می شوند، به یک باره همه این ارقام افت 

پیدا می کند و فقط یک ماه عیدی پرداخت می کنند.
دهقان کیا متذکر شد: البته پارسال به اندازه یک ماه حداقل حقوق عیدی 
پرداخت شد و سال های ماقبل آن، کمتر از این بود. در هر صورت افزایش 
عیدی کارگران پیگیری می شود و منتظر هستیم که ببینیم دولت در این 

خصوص چه خواهد کرد.

*میزان افزایش حقوق 1401 بازنشستگان
رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران در خصوص میزان افزایش 
حقوق سال آینده بازنشستگان نیز گفت: افزایش حقوق مربوط به شورای 
عالی کار است. طبق ماده ۱۱۱ قانون کار که حداقل بگیران هستند، ارتباط 

پیدا می کند به تصمیمی که در شورای عالی کار گرفته می شود.
دهقان کیا افزود: شورای عالی کار تاکنون هیچ تصمیمی در رابطه با حداقل 
دستمزد نگرفته است و هر تصمیمی که شورا بگیرد و در نهایت سه گروه 
کارگری، کارفرمایی و دولت به توافق برسند، آن را مبنای حداقل دستمزد 
بازنشستگان قرار می دهند و در رابطه با سایر سطوح نیز بعدا سازمان تامین 

باید از طریق دولت پیگیری کنند که به یک توافقی برسند.

*وضعیت سخت درآمدی بازنشستگان
رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین تهران در ادامه عنوان کرد: در حال 
حاضر وضعیت درآمدی بازنشستگان تقریبا یک سوم سبد هزینه خانوار است 

و در یک شرایط بسیار سختی به سر می برند.
دهقان کیا تصریح کرد: بازنشســتگان با توجه به این که ۳۰، ۳۵ سال کار 
کرده اند، اما امروز در شرایط مناسبی زندگی نمی کنند و تمام ظرفیت هایشان 

پر است و به سختی زندگی شان تامین می شود.وی تاکید کرد: انتظار ما از 
دولت فعلی، آقای رییسی و آقای عبدالملکی به عنوان وزیر کار که رییس 
شورای عالی کار نیز است، این است که باز دوباره به ما این وعده را ندهند 
که در آینده قرار اســت با کم کردن تورم، سبد هزینه خانوار را بالا ببریم 
و سفره خانوار را پررنگ تر کنیم.رییس کانون بازنشستگان سازمان تامین 
تهران متذکر شــد: تاکنون از این وعده ها زیاد داده شده، اما هیچ کدام از 
این وعده ها اتفاق نیفتاد که ما بدانیم که دولت می تواند تورم را پایین آورد.

دهقان کیا گفت: در ماده 4۱ قانون کار دو بند وجود دارد. یک بند، تورم بانک 
مرکزی است و بند دوم می گوید اگر این تورم جواب گوی سفره خانوار نبود، 

باید از سبد هزینه خانوار استفاده کنیم.
وی یادآور شد: در حال حاضر سبد هزینه خانوار ۱۲ میلیون تومان است. ما 
افزایش تا این حد را نداریم، اما فاصله حقوق بازنشستگان تا این عدد، یک 
سوم است و حقوق بازنشستگان، فقط ۱۰ روز ماه را تامین می کند. اما من 

معتقدم که این شکاف بیشتر از این نباید شود.
رییس کانون بازنشستگان ســازمان تامین تهران خاطرنشان کرد: دولت 
امسال باید کاری کند که این شکاف بیشتر نشود و اگر این شکاف بیشتر 

شود، قابل تحمل نیست.

تهــران - ایرنا - معاون حقوقی و امــور مجلس کمیته امداد امام 
خمینــی)ه( گفت: با اجرای طرح امداد هوشــمند و کارآمد، امکان 
رصــد و رهگیری کمک های مردمی و نحــوه هزینه کرد کمک ها 

می شود. فراهم 
به گزارش ایرنا از کمیته امداد، جعفر صباغیان با تشــریح ســامانه 
امداد هوشــمند و کارآمد )ســها( افزود: در این ســامانه شرایطی 
فراهم شده تا با اســتفاده از بستر الکترونیک و فناوری خدمت به 

ارائه شود. مددجویان و اقشار نیازمند 
وی حفــظ حرمت و کرامت مددجویــان و نیازمندان را از مزایای 

این ســامانه دانست و بیان کرد: اکنون بهره مندی افراد از خدمات 
کمیته امداد به صورت حضوری است که با راه اندازی این سامانه، 
افراد می توانند از محل ســکونت خود و بــه صورت غیرحضوری  

نیازهای خود را ثبت کنند.
صباغیــان یکــی دیگــر از کارکردهای ایــن ســامانه را ایجاد 
شــفافیت دانســت و ادامــه داد: در ایــن ســامانه نیکــوکاران 
 می تواننــد محــل هزینه کــرد و افــراد بهره منــد از کمک ها را 

کنند. رصد 
معــاون حقوقی و امــور مجلس کمیتــه امداد اثربخشــی منابع 

درآمدی را از دیگر مزینت های ســامانه امداد کارآمد و هوشــمند 
دانســت و اظهــار کرد: هــر اندازه نیازســنجی واقعــی و دقیق 
 صورت گیرد، اثربخشــی منابع درآمدی کمیته امداد بیشــتر ارتقا

پیدا می کند.  
صباغیــان در خصــوص معافیــت از پرداخت قبــوض آب، برق 
و گاز مددجویــان در ســند بودجــه ۱4۰۱ افــزود: بــا توجه به 
این  امیدواریــم  انقلابــی،  نماینــدگان مجلــس  دغدغه منــدی 
 طــرح در قانــون پنــج ســاله هفتم کشــور به صــورت دائمی

 رقم بخورد.

روایت رئیسی از اقدامات تامین واکسن و همراهی چین

پشت پرده واردات واکسن 
در دولت روحانی چه بود؟

شکاف عمیق درآمد و هزینه ماهانه بازنشستگان ادامه دارد

آخرین خبر از افزایش حقوق بازنشستگان در سال آینده

رصد محل هزینه کرد کمک های مردمی با اجرای طرح امداد هوشمند و کارآمد
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

یادداشتانرژی

نیروگاه ها روزانه 32 میلیون 
لیتر مازوت می سوزانند

مدیرعامل شــرکت تولید نیروی برق حرارتی 
گفت: روزانه حدود ۳۲ میلیون لیتر مازوت در 

نیروگاه های کشور مصرف می شود.
محســن طرزطلب در گفت و گو با ایســنا، با 
اشــاره به میزان مصرف مــازوت و گازوئیل 
در نیروگاه های کشــور، اظهــار کرد: میزان 
مصرف گازوئیل در نیروگاه، بسته به آنکه چه 
میــزان گاز بتوانند تامین کنند متفاوت اســت 
امــا به طور متوســط ۳۰ تــا ۳۵ میلیون لیتر 

گازوئیل در نیروگاه ها مصرف می شود.
وی در پاســخ به این سوال که آیا نیروگاه ها 
بــرای تامین گازوئیل و یا مازوت با مشــکل 
مواجه هســتند؟  گفت: در شرایط کنونی هیچ 
مشــکلی برای تامین این دو ســوخت وجود 
ندارد اما نگران این مســاله هستیم که با سرد 
شــدن هوا و افزایش مصرف گاز با مشکلاتی 
مواجه شــویم لــذا باید برای آن شــرایط نیز 

آمادگی صد درصدی داشته باشیم.
مدیرعامل شــرکت تولید نیروی برق حرارتی 
اظهــار کرد: تامیــن گاز نیروگاه هــا در هفته 
گذشــته بهتر شده اســت ذخیره سوخت مایع 
نیز نســبت به سال قبل شــرایط مناسب تری 
دارد امــا نگرانی هــا نیــز وجــود دارد که با 
افزایش مصرف گاز خانگی و ســرد شدن هوا 
با مشکلاتی مواجه شــویم لذا جلساتی را در 

حال برگزاری داریم تا مشکلی ایجاد نشود.
در همیــن رابطه مصطفی رجبی مشــهدی - 
ســخنگوی صنعت برق - نیز به ایسنا گفت: 
۹۵ درصد تولید برق نیروگاه ها با ســوخت گاز 
است. بعد از آن با درصدی کمتر از گازوئیل و 
مازوت استفاده می شود، درصورتی که مصرف 
گاز در بخش خانگــی و تجاری افزایش یابد، 
نیروگاه ها با محدودیت مواجه شده و به اجبار 

می کنند. استفاده  پشتیبان  از سوخت 
به گفته وی گاز به عنوان ســوختی مناســب 
بــرای نیروگاه ها که افزایــش کارایی آنها و 
کاهــش آلایندگــی را نیز در پــی دارد مورد 
استفاده قرار می گیرد،   با همکاری مشترکان 
مشــکلی برای تامین گاز نیروگاه ها به وجود 
نخواهــد آمد و امیدواریم که این همکاری ها 

یابد. افزایش 
سخنگوی صنعت برق با بیان اینکه در شرایط 
از ســوخت  ۷۵ درصد  نیروگاه ها عمدتا  فعلی 
گاز و حدود ۲۰ درصــد از گازوئیل و نزدیک 
به ۵ درصد از مازوت استفاده می کنند، گفت: 
البته در شــرایطی که دما کاهش یابد، مجبور 
خواهیم شــد تا میزان مصــرف گاز را کاهش 
دهیم و از سوخت پشــتیبان برای نیروگاه ها 

کنیم. استفاده 

کنترل بخش زیادی از تنش 
آبی پاییز در خوزستان

اســتاندار خوزستان با اشــاره به فصل پاییز؛ 
گفــت: به نحوی این فصل مدیریت شــد که 

تنش ها به کمترین میزان خود برسد.
صادق خلیلیان در نشســت مشــترک ســتاد 
پیشــگیری، هماهنگــی و فرماندهی عملیات 
پاســخ به بحران اســتان و شورای کشاورزی 
که امروز ۱۹ آذرماه با موضوع بررســی ذخایر 
سدهای آبی و پایش مصارف آب حوضه های 
مختلــف در اهــواز برگزار شــد، اظهار کرد: 
شــرایط آبی ســال جاری در سراســر کشور 
شرایط خشکسالی محسوب می شود و طبیعتا 
این مســاله مصون  از  نیز  استان خوزســتان 

نیست.
به گزارش ایســنا، وی با اشاره به تنش های 
آبی تابستان در خوزســتان افزود: خوشبختانه 
در پاییز براســاس هماهنگی های انجام شده 
میان دســتگاه های اجرایــی مختلف و تغییر 
الگوی کشت، موفق شــدیم بخش زیادی از 

تنش آبی در استان را کنترل کنیم.
اســتاندار خوزســتان گفــت: کشــت کلزا و 
چغندرقنــد در مهر و آبان ماه در خوزســتان 
کاهش داده شــد و در مقابل، بحث توســعه 
کشــت گندم را آذرماه دنبال کردیم تا بتوانیم 
خودمان را به بارندگی های زمستانه برسانیم.

خلیلیــان عنوان کــرد: هماهنگــی هایی در 
بالادســت رودخانه های کرخــه، دز، کارون، 
مارون و زهره انجام شــده اســت تا بتوانیم 
براساس نوبت بندی که میان کشاورزان است 
آب ســدها را تا پایین دست مناطق برسانیم و 

همه کشاورزان از آن بهره مند شوند.
وی ادامه داد: خوشــبختانه در بخش هویزه تا 
حدودی مشکل حل شده است و آب به بخش 
عمده ای از کشــاورزان ایــن منطقه خواهد 
رسید.استاندار خوزستان گفت: یک مشکل در 
حوزه باوی داشــتیم که تصمیم گرفته شده با 
اقداماتی که توســط سازمان اب و برق انجام 

می شود، آب شبکه آن منطقه تامین شود.
خلیلیان با اشــاره به آخرین وضعیت رودخانه 
مــارون گفت: با هماهنگی های انجام شــده 
قرار اســت آب به شادگان برسد تا کشاورزان 

انجام دهند. بتوانند کشت خود را  شادگانی 
وی افــزود: در بحث رودخانــه زهره و تامین 
آب شرب و کشــاورزی هندیجان، هماهنگی 
های لازم انجام شــده است تا نوبت سوم آب 
مورد نیاز این بخش نیز از سد کوثر رهاسازی 
شود.استاندار خوزستان با اشاره به فصل پاییز 
گفــت: به نحوی این فصل مدیریت شــد که 

تنش ها به کمترین میزان خود برسد.

دست باز دولت برای 
بهینه سازی مصرف انرژی با 

ظرفیت های قانونی موجود
به نظر می رســد استفاده از ظرفیت ماده ۱۲ قانون رفع 
موانع تولید که سال ها قبل ابلاغ شده است، از اصلی ترین 
راهکارهای غیر قیمتی دولت برای بهینه سازی مصرف 

انرژی باشد.
به گزارش مهر، با توجه به لزوم بهینه ســازی مصرف 
سوخت در کشور، اهمیت اجرای قوانین بلاتکلیفی که 
در ســال های گذشته به تصویب رسیدند بیش از پیش 
احساس شده است. از مهم ترین این قوانین می توان به 
ماده ۱۲ رفع موانع تولید رقابت پذیر اشــاره کرد که به 
اتفاق، مسئولین، کارشناسان و فعالان بخش خصوصی 
قانون مذکور را قانون مترقی و پیشرفته ای در این زمینه 
می دانند. در هفته های گذشته هم استفاده از ظرفیت این 

قانون از کلیدواژه های ثابت مسئولین بود.
در همیــن زمینــه محمــود کمانی، رئیس ســازمان 
انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی ایران )ساتبا( 
با اشاره به توقف خرید تضمینی تجدیدپذیرها گفت: در 
مدل جدید که فراخوان آن ارائه شــده است طبق ماده 
۱۲ قانون رفع موانع تولید، ســرمایه گذار پس از احداث 
نیروگاه ظرف ۶ ســال رقم سرمایه گذاری شده و سود 

خود را دریافت خواهد کرد.
وی با بیان اینکه اجرای کامل این طرح مستلزم دریافت 
مصوبه ای در شــورای اقتصادی دولت و هماهنگی با 
وزارت نفت اســت، افزود: در این شــیوه طی ۳ الی 4 
سال بازگشت سرمایه رخ می دهد و از طرفی هم نیروگاه 
متعهد می شود که ۶ الی ۷ سال برق تولیدی را عرضه 
کند و پس از آن می تواند تا ۲۰ سال برق خود را از طریق 

ساز و کار بورس انرژی به شبکه بفروشد.
مســعود خانی، مجری طرح بهینه سازی مصرف برق 
شرکت توانیر نیز گفت: طرح »جایگزینی یک میلیون 
کولرگازی فرســوده با کولرهــای گازی راندمان بالا« 
براساس مجوز شــورای اقتصاد و در راستای استفاده از 
ظرفیت های مــاده »۱۲« قانون رفع موانع تولید رقابت 
پذیر و ارتقای نظام مالی کشورانجام می شود.همچنین 
آرش نجفی، رئیس کمیســون انرژی اتاق ایران نیز ماه 
گذشته گفت: در سال ۹4 ما قانون رفع موانع تولید رقابت 
پذیر و ارتقا نظام مالی کشور را تصویب کردیم که یکی 
از مترقی ترین قوانین کشور است و ماده ۱۲ آن به بحث 
بهینه سازی انرژی اشاره دارد. متاسفانه در شرکت بهینه 
ســازی ســوخت و وزارت نفت آن زمان آیین نامه این 
قانون به نحوی تدوین شــد که کارآمدی قانون از بین 

رفت.
وی با بیان اینکه برای اســتفاده از ظرفیت این قانون 
اوراقی به نام اوراق ســلف موازی صرفه جویی انرژی به 
صورت ارزی منتشر می شود گفت: تاکنون نزدیک به ۲۰ 
پروژه به این منظور پیشنهاد شده است. تعویض ۲۰ هزار 
بخاری، اتوبوس های با مصرف انرژی پایین و همچنین 
طرح های متنوع دیگری برای این منظور طراحی شده 

است.
با توجه به اینکه گویی مســئولین فعلی وزارت نفت و 
نیرو بر استفاده از ماده ۱۲ قانون رفع موانع تولید مصمم 

هستند لازم است ظرفیت های این قانون تشریح شود.
در این قانون که ســال ۹۳ تصویب و ابلاغ شده است، 
گفته شده است که وزارت نفت و نیرو می توانند تا سقف 
صد میلیارد دلار در طرح های متعددی از جمله افزایش 
تولید و توسعه میادین نفتی با اولویت میادین مشترک، 
افزایش ظرفیت پالایشــی و پتروشــیمیایی کشــور، 
طرح های بهینه ســازی مصرف انــرژی در بخش های 
مختلف از جمله صنعت با اولویت صنایع انرژی بر و حمل 
و نقل عمومی و ریلی درون و برون شهری و ساختمان، 
توســعه اســتفاده از انرژی های تجدیدپذیر، گسترش 
استفاده از گاز طبیعی فشــرده)CNG( یا مایع یا گاز 
مایع شده با اولویت شــهرهای بزرگ و مسیر راههای 
اصلی بین شــهری، احداث نیروگاه با بازدهی )راندمان( 
بالا، افزایش تولید و بازدهی حرارتی نیروگاه ها، طرح های 
احداث ســد، بندر، آب و فاضلاب، طرح های جلوگیری 
از شــوری و کاهش کیفیت آب، شیرین کردن آب شور 
و تولید آب شــیرین با استفاده از روش های بیع متقابل، 
ساخت، بهره برداری و تحویل)BOT( اقدام کنند و در 
عوض عایدی آن را از طریق کالا یا خدمت تولید شده 
یا صرفه جویی شده به دســت بیاورند.البته فرصت های 
سرمایه گذاری تشریح شده در متن قانون گسترده تر از 
موارد فوق است و در پنج بند جداگانه تشریح شده است. 
همچنین در این قانون تأکید شده بود که با رعایت قانون 
اجرای سیاستهای کلی اصل چهل و چهارم )44( قانون 
اساسی با سرمایه گذار بخش غیردولتی مشارکت نمایند.

دیگر تبصره های این قانون نیز به تشریح اولویت های 
پذیرفته شدن طرح سرمایه گذاران در شورای اقتصادی 
دولــت، نحوه ارزش گذاری انرژی صرفه جویی شــده، 
شیوه بازپرداخت تعهدات دولت و سایر جزئیات پرداخته 
است.به بیان ساده تر در ازای سوخت صرفه جویی شده 
در طرح های بهینه سازی انرژی یا توسعه تجدیدپذیرها 
یا هر طــرح دیگر که منجــر به کاهش اســتفاده از 
سوخت های فسیلی می شود، وزارت نفت مکلف می شود 
منفعت حاصله از عدم مصرف یا صادرات آن را به نهاد یا 
سرمایه گذار متولی این بحث پرداخت کند. یعنی مثلًا اگر 
یک نیروگاه خورشیدی معادل یک نیروگاه حرارتی برق 
تولید کند، منفعت حاصله از صادرات سوخت صرفه جویی 
شده در نیروگاه حرارتی را وزارت نفت باید به سرمایه گذار 
تجدیدپذیر برگرداند.هرچند آنطور که مشخص است در 
سال های گذشــته عدم هماهنگی میان وزارت نفت و 
سازمان انرژی های تجدیدپذیر و بهره وری انرژی ایران 
منجر به نارضایتی سرمایه گذاران این حوزه شده بود. تا 
جایی که رئیس پیشین ساتبا از عدم پرداخت هزینه ها 
توســط وزارت نفت و رئیس فعلی نیز از مطالبه 4 هزار 
میلیارد تومانی ســرمایه گذاران حوزه تجدیدپذیرها خبر 
داد و گفت: در صورت نهایی شــدن ســاز و کار وزارت 
نفت این بدهی تســویه می شود.با توجه به فرا رسیدن 
فصل تصویب بودجه، باید دید راهکار اجرایی مسئولین 
برای بحث بهینه سازی مصرف انرژی که به گفته برخی 
کارشناسان مهم ترین چالش انرژی ایران در حال حاضر 
اســت، صرفاً از طریق قانون مذکــور خواهد بود یا این 
موضوع سهم ویژه ای در قانون بودجه ۱4۰۱ را به خود 

اختصاص می دهد.

وزیر نیرو در بازدید از سد معشوره چگنی لرستان گفت: 
امیدواریم با مصوبه سفر استانی هیات دولت به استان 

لرستان عملیات اجرایی سد معشوره شتاب بگیرد.
به گــزارش ایرنا، علی اکبر محرابیان روز جمعه در بدو 
ورود به شهرستان چگنی مورد استقبال فرماندار، امام 
جمعه و مســوولان و مردم قرار گرفــت و از رودخانه 
کشکان رود چگنی که امسال بر اثر خشکسالی خشک 
شــده بود بازدید کرد. وی همچنین از روند اجرای سد 

معشور ه شهرستان چگنی بازدید کرد.
محرابیان در حاشــیه این بازدیــد در جمع خبرنگاران 
گفت: این ســد حیاتی طی هشت سال گذشته کمتر 
از ۱۰ درصد پیشرفت فیزیکی داشته که این غیر قابل 

قبول است.
وی افزود: در سفر آیت الله رئیسی پروژه های نیمه تمام 
مورد بررســی قرار گرفته و مطالعه طرح سد معشوره 

برای تامین مالی انجام شده است.
محرابیان گفت: هدف از اجرای ســد معشوره، کنترل 
ســیلاب، تامین آب آشــامیدنی، تامین آب صنعت و 

کشاورزی و درنهایت رونق و اشتغال است.
در ادامــه محمدرضا مبلغی نماینده مردم کوهدشــت 
در مجلس شــورای اســلامی ضمن قدردانی از وزیر 
نیرو اظهار داشــت: اجرای ســد معشــوره برای خود 

شهرهای استان لرستان به ویژه شهرستان های چگنی، 
کوهدشت، پلدختر و نورآباد دارای اهمیت است.

همچنین مهرداد ویس کرمی نماینده شهرستان خرم آباد 
و چگنی در مجلس شورای اسلامی، اجرای سد معشوره 
را حیاتی دانســت و گفت: اجرای این سد برای ایران 
مهم و تاثیرگذار اســت.   سد بتنی دوقوسی )در طرح 

اولیه( تنگ معشوره بر روی رودخانه کشکان در استان 
لرستان و در حدود یک کیلومتر پایین تر از محل تلاقی 
۲ شاخه تشکیل دهنده کشــکان یعنی رودخانه های 
کاکارضا و چم زکریا ساخته می شود.موقعیت جغرافیایی 
ساخت ســد معشــوره در ۹۰ کیلومتری غرب شهر 
خرم آبــاد، 4۰ کیلومتــری جنوب شــهر نورآباد و 4۵ 

کیلومتری شمال شهر کوهدشت است.
ســد و نیروگاه تنگ معشوره با هدف تولید انرژی برق 
آبــی، کنترل و جمع آوری ســیلاب ها و روان آب های 
ســطحی رودخانه و همچنین تامین آب کشــاورزی 
مورد نیاز دشت ها و زمین های منطقه کوهدشت ایجاد 

می شود.
ارتفاع اولیه سد ۱۱4 متر از پی و با طول تاج ۳۵۰ متر، 
عرض تاج ۶ متر، تراز تاج ســد یکهزار و ۳۸4 متر از 
سطح دریا و تراز نرمال آب یکهزار و ۳۷۶ متر از سطح 
دریا تصویب شده و قرار است با بهره برداری از این سد 

بزرگ بیش از ۱۰۰ گیگاوات برق در سال تولید شود.
 ۱۵ سد در استان لرستان با اهداف مختلف تولید برق و 
تامین آب آشامیدنی، صنعت، کشاورزی، کنترل و مهار 

سیلاب و گردشگری در دست ساخت است.
ســدهای رودبار، بختیاری، کزنار، خان آباد، حوضیان 
و عالی محمود الیگودرز، آبســرده و شهید بروجردی 
شهرستان بروجرد، کمندان ازنا، مروک دورود، تاج امیر 
نورآباد، مخمکوه و زیبامحمد خرم آباد و تنگ معشوره از 

جمله طرح های در دست ساخت لرستان هستند.
 علی اکبر محرابیــان روز جمعه به نمایندگی از هیات 
دولت به چگنی لرستان سفر کرد و از نزدیک پروژه های 

این شهرستان را مورد بررسی قرار داد .

عضو کمیســیون انرژی مجلس شورای اسلامی با 
اشاره به عملکرد موفق دولت سیزدهم در حوزه نفت 
و انــرژی در ۱۰۰ روز نخســت فعالیت خود گفت: 
درآمدزایی تحسین برانگیز وزارت نفت در این مدت 

قابل تقدیر است.
به گــزارش ایرنــا، رمضانعلی ســنگدوینی با بیان 
اینکه با وجود همه تحریم ها و فشــارهای ظالمانه 
بین المللــی، وزیر نفــت دولت ســیزدهم به همه 
تعهدهای مالی خود در حوزه فروش نفت و میعانات 

گازی عمل کرده اســت، اظهار کــرد: تأمین منابع 
مالی مورد نیاز دولت و نظام از سوی وزارت نفت، از 
برنامه زمان بندی شده در بودجه امسال جلوتر است 
و دغدغه ای در این خصوص حس نمی شود، در چند 
ماه اخیر به  دنبال تلاش های گسترده این وزارتخانه 
شــاهد افزایش فروش نفت و فرآورده ها و بازگشت 

منابع ارزی به کشور هستیم.
وی به عنوان نمونه به تنظیم قرارداد سه جانبه سوآپ 
گازی بین ایران، ترکمنستان و آذربایجان اشاره کرد 

و افزود: این مهم ســهم بســزایی در درآمدزایی و 
تأمین کســری گاز مورد نیاز استان های واقع در این 

مسیر ترانزیتی انرژی دارد.
عضو کمیســیون انرژی مجلس تصریح کرد: کشور 
در آســتانه فصل زمســتان قــرار دارد و تأمین گاز 
شهری و ســوخت برای نیروگاه ها و صنایع یکی از 
مسائل مهم کشور است، این قرارداد می تواند کمک 
موثری برای عبور بدون دردسر از فصل سرما باشد.

سنگدوینی با بیان اینکه یکی از رویکردهای مثبت 

وزارت نفــت در ۱۰۰ روز اخیر توجه به فعالیت های 
توســعه میدان های نفت و گاز است تا بخشی از کم 
توجهی هــای مزمن در این بخش برطرف شــود، 
تصریح کرد: ســرمایه گذاری در توسعه میدان های 
نفت و گاز یکــی از مطالبات اعضای کمیســیون 
انرژی مجلس اســت و به صورت مستمر نمایندگان 
این کمیسیون با حضور مستقیم در میدان های نفت 
و گاز بر اجــرای مطلوب این موضوع نظارت دارند 

که تاکنون فعالیت های خوبی را شاهد بودیم.

معاون آب و آبفای وزیر نیرو با اشاره به ضرورت تحلیل 
تهدیدها و فرصت های موجود گفت: اسناد بالادستی 
خوبی وجود دارند که اگر به خوبی اجرا شــود و مورد 
توجه قرار گیرند شــاهد رفع بسیاری از مشکلات در 

بخش آب خواهیم بود.
به  گــزارش وزارت نیرو، محمد جوانبخت در پنجاه و 
ششــمین گردهمایی مدیران ارشد آب کشور با اشاره 
به وجود ساختارهای سیاست گذاری، نظارتی، اجرایی 

و نیروی انســانی متخصص در بخش آب، مهم ترین 
ضعــف موجود را فقــدان اقتدار بــرای حل و فصل 
مشکلات توصیف کرد و افزود: واقعیت این است که 

انباشت مشکلات این اقتدار را خدشه دار کرده است.
وی همچنین از ضعف قوانین در صیانت از منابع آبی، 
قوانین بازدارنده، بی توجهی به ارزش واقعی آب و نبود 
بانک جامع اطلاعاتی به عنوان مهم ترین چالش های 

این بخش یاد کرد.

جوانبخت ضمــن تاکید بر اجرای دســتورالعمل ها، 
بازنگری قراردادهای اکیپ های گشــت و بازرســی، 
ســاماندهی رودخانه ها، کم آبی و تغییرات اقلیمی به 
طرح های ویژه عمرانی هم پرداخت و از شناسایی این 

طرح ها با جلسات متعدد خبر داد.
معاون آب و آبفای وزیر نیرو، یکی از وظایف مدیران 
عامل آب منطقه ای استان ها را ایجاد ساز و کار مناسب 
مدیریتی و راهبری ویژه ایــن پروژه ها عنوان کرد و 

افزود: این پروژه ها بایســتی تا سه سال آینده به اتمام 
برســند و برخی هم در مراحل پایان عملیات اجرایی 

قرار گیرند.
وی با اشــاره به اهمیت ســرمایه انسانی خاطرنشان 
کرد: بخش آب کشــور دارای سرمایه نیروی انسانی 
توانمندی در سطح کشور است که باید رفتار مدیران به 
گونه ای باشد تا انگیزه های آنان را برای کار و تلاش 

افزایش دهد.

مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس با تأکید بر اینکه این شرکت 
هرگز از بحث بهبود، توسعه و رفع موانع تولید در شرکت های تولیدی غافل 
نشده اســت، گفت: پروژه های بهبود و توسعه در تمامی شرکت های این 

گروه در اندازه های مختلف، تعریف شده و در حال اجراست. 
به گزارش شانا به نقل از گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس، جعفر ربیعی 
روزگذشته )چهارشنبه، هفدهم آذرماه( در آیین امضای قرارداد خرید، نصب 
و راه اندازی واحد SSP-C و امضای تفاهم نامه همکاری بین شــرکت 
پتروشیمی شهید تندگویان و بانک ملت با اشاره به دو بحث مهم تولید و 
توسعه در شرکت های تولیدی این گروه اظهار کرد: پالایشگاه گاز بیدبلند،  
پتروشیمی های هنگام، آپادانا و گچســاران که از پروژه های بزرگ گروه 
بوده اند، توســعه را به ذهن متبادر می کنند اما توسعه در سایر شرکت های 

تولیدی گروه نیز به همان اندازه حائز اهمیت است.  
وی با بیان اینکه اگر از بحث توسعه در شرکت های تولیدی غافل شویم، 
شرکت ها رو به تضعیف و کاهش سود می روند، ادامه داد: مدیران عامل و 
اعضای هیئت مدیره تمام شرکت ها بر این موضوع واقف هستند و پروژه های 
بهبود و توسعه در تمامی این شرکت ها در اندازه های مختلف تعریف شده و 
در حال اجراست. مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس با اشاره به 
اینکه تمام نیازهای مالی برای توسعه را از درون شرکت ها تأمین می کنیم، 
گفت: در این گروه، پول سهام دار آخرین پولی است که استفاده می شود و در 
مواقع لازم برای تأمین مالی از شبکه بانکی کشور کمک می گیریم.ربیعی 
با اشــاره به تعامل دوطرفه میان صنعت پتروشیمی و شبکه بانکی کشور، 
تصریح کرد: این تعامل ها نشان می دهد که شبکه بانکی کشور دین خود را 

به صنعت پتروشیمی ادا کرده است. 
وی پروژه SSP-C را از پروژه های بزرگ در صنعت PET دانســت 
و گفت: گریدهای صنعت PET یکی از محصولات اساســی در زندگی 
روزمره مردم و صنایع پایین دستی است که از تندگویان خوراک می گیرند؛ 
بنابراین، این شرکت برای راه اندازی و مولد بودن برای صنایع پایین دستی 
نقش بســیار مهمی دارد.مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس، 
پتروشیمی شهید تندگویان را از نظر ساختار مالی و میزان تأثیرگذاری در 
تولید و صنایع پایین دستی، شرکتی بسیار چابک و شاخص دانست و گفت: 
پروژه SSP-C با ایجاد تحول در تولید PET بطری، بالانس بســیار 
خوبی بین PET بطری و نساجی به وجود آورده و کمک می کند تا بازار 

به نسبت تقاضای نیاز فصلی به خوبی پاسخگو باشد.

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی 
گفت: مســئولیت های اجتماعــی، مهم ترین دغدغه 
صنعت پتروشیمی به ویژه در شهرستان ماهشهر است.

به گزارش سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی، 
ســیدامید شــهیدی نیا در آیین کلنگ زنی نخستین 
شهرک صنعتی کمیته امداد در شهرستان بندر ماهشهر 
که با حضور مرتضی بختیاری، رئیس کمیته امداد امام 
خمینی )ره( برگزار شــد، اظهار کرد: شورای راهبردی 
شــرکت های منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی و این 
نهاد انقلابی )کمیته امداد( به درک مشترکی مبنی بر 
ضرورت توانمندسازی افراد نیازمند در منطقه رسیده اند.

وی با اشاره به برخی انتظارها مبنی بر رفع نیاز شغلی 
منطقه از سوی پتروشیمی های مستقر در این منطقه 
افــزود: با وجود ظرفیت های عظیــم در منطقه ویژه 
اقتصادی پتروشیمی، اما تحقق چنین امری حتی در 
صورت تکمیل طرح های توسعه ای صنعت، به تنهایی 

میسر نیست.
مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی 
تصریح کرد: همواره مسئولیت های اجتماعی یکی از 
مهم ترین دغدغه های صنعت پتروشیمی در شهرستان 
ماهشهر محســوب می شــود که با جدیت در حال 

پیگیری است.
شــهیدی نیا عنوان کرد: استفاده از همه ظرفیت های 
موجود در اســتان و به ویژه شهرستان بندر ماهشهر، 
بی شــک ایجاد فرصت های شــغلی پایدار را در پی 
خواهد داشــت که بــا برنامه ریزی هــای کاربردی و 
دقیــق محقق خواهد شــد.مرتضی بختیاری، رئیس 

کمیته امداد امام خمینی )ره( نیز در این آیین با اشاره 
به همراهی قابل تقدیر شورای راهبردی منطقه ویژه 
اقتصادی پتروشیمی همســو با حمایت از مددجویان 
این نهاد، گفت: صنعت پتروشیمی همسو با عمل به 
مســئولیت های اجتماعی خود تلاش ها و اقدام های 
قابل توجهی را برای ارائه خدمت به مددجویان و افراد 

تحت پوشش انجام داده است.وی با بیان اینکه ۵۰۰ 
هزار فرصت شغلی برای دهک های یک تا پنج شامل 
افراد کم برخوردار جامعه با دســتور رئیس جمهوری در 
ســال آینده ایجاد می شود، تصریح کرد: شهرک های 
صنعتی شــاخص های خاص خود را دارند و به جای 
۱۰۰ فرصت شــغلی باید ۵۰۰ فرصت شــغلی ایجاد 
کنند.شــایان یادآوری اســت که روز چهارشنبه )۱۷ 
آذرماه( ۱۷۶ واحدی مســکن مهر مددجویان کمیته 
امداد بندر امام خمینی )ره( با حضور رئیس کل کمیته 
امداد کشــور، نماینده ولی فقیه و استاندار خوزستان و 
مدیرعامل و رئیس شــورای راهبردی منطقه ویژه و 
جمعی از مدیران ارشد شهرستان بندرماهشهر افتتاح 
شــد.پروژه ۱۷۶ مسکن مهر مدد جویان کمیته امداد 
بندر امام خمینی )ره( سال ۱۳۹۰ کلنگ زنی شده بود. 
این پروژه پس از پشت سرگذاشتن موانع و مشکلات 
با استفاده از منابع بصورت طرح مشارکتی کمیته امداد 
امام و از محل اعتبارات شورای راهبردی شرکت های 
منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی، دیروز به بهره برداری 
رسید و با حضور جمعی از مسئولان کشوری و استانی 
به صورت نمادین کلید واحد تعدادی از منازل توسط 

مسئولان به مددجویان هدیه شد.

وزیر نیرو: 

روند ساخت سد معشوره لرستان با مصوبه هیات دولت شتاب می گیرد

عضو کمیسیون انرژی مجلس شورای اسلامی:

درآمدزایی وزارت نفت در 100 روز نخست دولت تحسین برانگیز است

معاون وزیر نیرو:

بسیاری از مشکلات آب کشور با اجرای صحیح اسناد بالادستی رفع می شود

مدیرعامل گروه صنایع پتروشیمی خلیج فارس:

هلدینگ خلیج فارس هرگز از توسعه و رفع موانع تولید غافل نشده  است

مدیرعامل سازمان منطقه ویژه اقتصادی پتروشیمی:

مسئولیت های اجتماعی مهم ترین دغدغه صنعت پتروشیمی در بندرماهشهر است
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

بانک - بیمه - بورس اخبار

برگزاری نخستین اجلاس 
سران بیمه ای اعضای اکو به 

میزبانی ایران
 رییس مرکز توسعه مدیریت ریسک بیمه مرکزی از 
برگزاری نخستین اجلاس سران بیمه ای کشورهای 
عضو سازمان همکاری اقتصادی )اکو( به میزبانی 

ایران در روزهای ۲۲ و ۲۳ آذرماه خبر داد. 
با  گفت وگو  در  جمعه  روز  سامانی  اسعد  محمود 
ایرنا اظهار داشت: نخستین اجلاس سران بیمه ای 
کشورهای عضو اکو در حوزه بیمه ریسک بحران 
در روزهای ۲۳و ۲4 آذرماه به میزبانی ایران برگزار 

می شود. 
وزرای  و  سران  توسط  برنامه  این  افزود:  وی 
شورای  در  و  شده  تصویب  اکو  عضو  کشورهای 
برنامه ریزی منطقه ای کشورهای عضو اکو نیز به 

آن اشاره شده است. 
این مقام مسوول با بیان اینکه بیمه ریسک و بحران 
موضوع این اجلاس است، گفت: بحران یک مفهوم 
شناخته شده وعبارت بین المللی است و سازمان ملل 
به بحران هایی که  اشاره  برای  را  این واژه  متحد 

منشا طبیعی و انسان ساز دارند، استفاده می کند. 
وی بیان کرد: ما بحران های طبیعی همچون سیل، 
زلزله، آتش فشان و مسایلی از این دست را داریم 
که در مناطق مختلف رخ می دهد یا بحران هایی 
داریم که منشا انسانی دارد همچون انفجار بیروت 
که به لحاظ گستردگی می توان عنوان بحران را به 

آن اطلاق کرد. 
ملل  سازمان  ترتیب  بدین  افزود:  سامانی  اسعد 
بحران های  برای  که  می خواهد  کشورها  همه  از 
طبیعی و انسان ساز اقداماتی را انجام دهند و برای 
این منظور در سال ۲۰۱۵ »سند سندای« در شهر 
سندای ژاپن امضا شد. این رویدادها موجب می شود 
مسیر توسعه پایدار کشورها مختل و فقر بوجود آید 

و اقتصاد کشورها متزلزل شود. 
وی گفت: با توجه به اینکه بحران ها با توسعه پایدار 
که باید در دنیا رخ دهد، همخوانی ندارد لذا باید 
مدیریت شوند. پیشنهاد سازمان ملل این است که 
بحران  ریسک  کاهش  راستای  در  مدیریت  این 
باشد. از آنجایی که بیمه یکی از ابزارهای مدیریت 
ریسک است لذا یکی از استراتژی ها در این زمینه 

استفاده از مدیریت ریسک در صنعت بیمه است.
رییس مرکز توسعه مدیریت ریسک بیمه مرکزی با 
اشاره به اجلاس های جهانی برای مدیریت ریسک 
در سطح جهانی، تصریح کرد: هم اکنون نیز قرار 
است این اجلاس در سطح منطقه ای برگزار شود؛ 
معمولا در این اجلاس ها، اعضا به دنبال آن هستند 
ریسک  انتقال  برای  بیمه ای  مکانیسم های  که 

بحران را دنبال کنند.
وی درباره شرکت کنندگان در نخستین اجلاس 
سران بیمه ای اظهار داشت: ۱۰ کشور عضو دائم 
نهاد  روسای  آنها  بین  از  که  هستند  اکو  سازمان 
بیمه ای افغانستان و ترکمنستان در اجلاس تهران 
ارشد  مقامات  یا  روسا  و  داشت  نخواهند  حضور 
هشت کشور دیگر عضو اکو در این اجلاس حضور 

خواهند داشت.
و  بحران  اینکه  به  توجه  با  گفت:  سامانی  اسعد 
مدیریت ریسک بحران موضوعی جهانی است و 
کشور ما در منطقه ای بحران خیز قرار دارد، برگزاری 
اجلاس سران بیمه ای در کشور ما اهمیت ویژه ای 
دارد.وی اظهار داشت: براساس آمارها، سالیانه بیش 
بحران های  محل  از  خسارت  دلار  میلیارد   ۲ از 
طبیعی به منطقه اکو وارد می شود و چون هزینه 
بالایی است و امکان جذب آن توسط مکانیسم های 
بیمه وجود ندارد بنابراین به دنبال توسعه سیستم 
بیمه منطقه ای هستیم تا در صورتی که بحرانی رخ 
داد و منطقه درگیر شد، بتوان هماهنگی های لازم 

را برای مدیریت بحران انجام داد.

سر و سامان دادن به اقتصاد و 
معیشت مردم از اولویت های 

اصلی رییس جمهور
بر کسی پوشیده نیست که از مسایل اصلی کشور، 
چالش های اقتصادی و به ویژه تورم است؛ از این رو 
رییس جمهوری و وزرای دولت سیزدهم در ابتدای 
قبول مسئولیت، رشد اقتصادی، کنترل تورم، کاهش 
بیکاری و سر و سامان دادن به اقتصاد و معیشت 

مردم را به عنوان اولویت اصلی مطرح کردند.
بر کسی پوشیده نیست که از مسایل اصلی کشور، 
چالش های اقتصادی و به ویژه تورم است؛ از این رو 
رییس جمهوری و وزرای دولت سیزدهم در ابتدای 
قبول مسئولیت، رشد اقتصادی، کنترل تورم، کاهش 
بیکاری و سر و سامان دادن به اقتصاد و معیشت 

مردم را به عنوان اولویت اصلی مطرح کردند.
در این میان، کنترل تورم و کاهش آن، نسبت به 
سایر مسائل اقتصادی از اولویت بیشتری برخوردار 
است. زیرا در چند سال اخیر مردم به طور روزانه با 
افزایش قیمت ها رو به رو شده و گرانی ناشی از 
رشد تورم را با همه وجود لمس کرده اند. مسوولان 
آن سخن  از کاهش  پیوسته  نیز  دولت  اقتصادی 
راستا،  این  داده اند.در  ارایه  را  برنامه های  و  گفته 
آیت الله »سیدابراهیم رییسی« تاکید کرد: »من به 
صورت روزانه و ساعتی، موضوع را دنبال و وضعیت 
قیمت ها را به طور دائم به ویژه قیمت خوراکی ها را 
رصد می کنم. با وزرا صحبت و در جلسات شرکت 
می کنم تا تورم کنترل شود. از فشار روی مردم و 
اقشار کم درآمد و محروم آگاهم و احساس می کنم 
در کنار سفره مردم هستم. امیدوارم با گام هایی که 
برمی داریم آثار تورم کاهش یابد. البته آثار تورمی 
به دلیل تصمیمات قبل است که امروز روی سفره 
مردم نمایان شده است. تصمیمات امروز ما حتما در 

آینده روی زندگی مردم جلوه خواهد داشت.«

 سکه و طلا سقف 14 ماهه 
را شکستند

طبق تحلیل نایب رئیس اتحادیه طلا و جواهر تهران، 
علیرغم نوسانات کاهشی اونس جهانی طلا طی یک 
هفته اخیر، قیمت  سکه و طلا اما دنباله رو نرخ ارز شده و 
قیمت ها در بازار سکه و طلا داخلی از روز دوشنبه تا پایان 
هفته افزایشی سپری شد؛ به گونه ای که رکورد تازه ای از 

قیمت سکه و  طلا طی ۱4 ماهه اخیر ثبت شده است.
با  رابطه  در  ایسنا،  با  گفت وگو  در  کشتی آرای  محمد 
وضعیت یک هفته اخیر بازار سکه و طلا داخلی اظهار 
کرد: در هفته گذشته قیمت اونس جهانی در روزهای 
شنبه و یکشنبه از ثبات برخوردار بود اما از روز دوشنبه تا 
پایان هفته )روز چهارشنبه( سیر نزولی در پیش گرفت و 
با کاهش روزانه روبرو شد؛ اما از روز گذشته )پنجشنبه( 
مجدداً افزایش قیمت یافته و به ۱۷۸۳ دلار در آخرین 
معاملات روز پنجشنبه رسید. بنابراین در مجموع کاهش 
یک دلاری نسبت به ابتدای هفته در قیمت اونس جهانی 

طلا دیده می شود.
داد:  ادامه  تهران  جواهر  و  طلا  اتحادیه  رئیس  نایب 
سیر  هفته  در طول  که  جهانی  اونس  قیمت  برخلاف 
همین  و  شد  همراه  افزایش  با  ارز  نرخ  داشت،  نزولی 
افزایش نرخ ارز در این هفته منجر به افزایش قیمت سکه 
و طلا هم شد؛ بطوریکه قیمت سکه و طلا در روزهای 
یکشنبه و دوشنبه این هفته به بالاترین سطح خود در ۱4 

ماهه گذشته رسید و رکورد جدیدی را برجای گذاشت.
وی خاطر نشان کرد: در روزهای پایان هفته اما قیمت 
ارز باتوجه به صحبت های رئیس جمهوری و اقدامات 
بانک مرکزی، از روند صعودی خود متوقف شد و سیر 
نزولی به خود گرفت؛ بگونه ای که در آخرین معاملات 
روز پنجشنبه نرخ ارز در اعدادی مشخص، متوقف شد. 
همین موضوع سبب شد که قیمت سکه و طلا نیز از 
نوسان )صعود یا نزول( متوقف و ثابت شود. قیمت ها از 

صبح دیروز تا همین لحظه بدون تغییر مانده است.
این مقام صنفی، علت این توقف نوسان را مذاکراتی که 
از روز گذشته آغاز شده، دانسته و گفت: باید منتظر ماند 
تا مشخص شود که این مذاکرات چه نتیجه ای خواهد 
تاثیر خواهد  در قیمت ها  داشت؛ چراکه قطعا و طبیعتاً 

داشت.
کشتی آرای افزود: با توجه به افزایش قیمت سکه و طلا 
در هفته ای که گذشت، شاهد افزایش تقاضا در بازار برای 
خرید سکه بودیم. این افزایش تقاضا باعث شد که در 
افزایش حباب مواجه شوند.  با  انواع سکه  طول هفته، 
قیمت سکه طرح جدید ۱۷۰ تا ۲۰۰ هزار تومان افزایش 
حباب در این هفته داشته است. معمولًا مواقعی که بازار 
با هیجان افزایشی روبرو می شود، میل به سرمایه گذاری 
و خرید افزایش پیدا می کند؛ لذا بر این اساس حباب سکه 
نیز از ۲۷۰ هزار تومان اوایل هفته تا 44۰ هزارتومان در 

معاملات روز پنجشنبه افزایش قیمت داشته است.  
رابطه  در  تهران  جواهر  و  طلا  اتحادیه  رئیس  نایب 
آخرین  و  اخیر  در طی یک هفته  قیمت ها  تغییرات  با 
قطعه  هر  گفت:  هفته،  پایان  در  معاملاتی  قیمت های 
سکه تمام طرح جدید بطور متوسط با ۲۸۰ هزار تومان 
افزایش به ۱۳ میلیون و ۲۸۰ هزار تومان و هر قطعه 
سکه تمام بهار طرح قدیم با ۱۰۰ هزار تومان افزایش به 
۱۱ میلیون و ۹۰۰ هزار تومان رسیده است.  همچنین هر 
قطعه نیم سکه نیز ۲۰۰ هزار تومان افزایش قیمت داشته 
و در آخرین معاملات به شش میلیون و ۹۵۰ هزار تومان 
افزایش قیمت رسیده است. ربع سکه و سکه های گرمی 
نیز در این هفته به ترتیب شاهد افزایش ۱۰۰ هزار تومانی 
و ۵۰ هزار تومانی بوده اند و در پایان هفته نیز به ترتیب 
سه میلیون و ۹۵۰ هزار تومان و دو میلیون و 4۰۰ هزار 
تعیین قیمت شده اند. بنابراین انواع سکه هم با افزایش 

قیمت و هم با افزایش حباب روبرو شده اند.
وی ادامه داد: به همین ترتیب هر مثقال طلای آب شده 
به عنوان مبنای معاملات طلا در این هفته حدود ۵۵ 
هزار تومان رشد داشته و به پنج میلیون و ۶۷۰ هزار 
تومان رسیده و هر گرم طلای ۱۸ عیار با افزایش ۱4 
هزار تومانی، یک میلیون و ۳۱۰ هزار تومان در پایان 

هفته قیمت دارد.   
کشتی آرای با بیان اینکه در حال حاضر هیچ نوع معامله 
و قیمت گذاری در معاملات پشت خطی )مجازی( انجام 
قیمت ها  شد  اشاره  که  همانطور  گفت:  است،  نشده 
از روز گذشته تغییری نداشته اند و به نظر می رسد که 
باید منتظر بازگشایی بازار از فردا )شنبه( و از سرگیری 
معاملات بود تا سمت و سوی قیمت ها مشخص شود اما 
احتمال تغییرات قیمت اونس جهانی وجود دارد. باتوجه 
به اینکه در ماه پایانی سال میلادی قرار داریم و در این 
زمان، بسیاری از شرکت ها و موسسات مالی دنیا به سبب 
تسویه حساب های فیزیکی یک تقاضایی را در بازار ایجاد 
می کنند که تجربه ساله گذشته نشان می دهد که موجب  
افزایش قیمت در اونس جهانی می شد اما امسال بطور 
رمزارزها  قیمت  تاثیر  تحت  جهانی  اونس  قیمت  کلی 
نه تنها افزایشی تاکنون نداشته، بلکه تعدیل قیمت هم 
داشته است؛ بنابراین در حالیکه پیش بینی می شد قیمت 
اونس جهانی تا پایان سال ۲۰۲۱ به ۲۰۰۰ دلار برسد اما 
وجود همین معاملات رمز ارزها در فضای اقتصادی دنیا 
یکی از دلایلی بود که سبب شد این اتفاق نیفتد؛ لذا به 
نظر می رسد که قیمت اونس جهانی نیز میل به افزایش 

نداشته باشد و در همین محدوده قیمتی باقی بماند. 

حساب بانکی 840 اخلال گر 
بازار ارز مسدود شد

رئیس شورای عالی کانون صرافان ایران گفت:حدود 
۸4۰ حساب اخلالگران بازار ارز مسدود شده است و 

این روند برخوردی ادامه دارد.
در  گفت:  لواسانی  احمد  سیما،  و  گزارش صدا  به 
روزهای اخیر وزارت اطلاعات با همکاری نیروی 
انتظامی، تعدادی از سودجویان را که بدون مجوز 
در بازار ارز فعالیت می کردند دستگیر و حساب های 

بانکی این افراد را مسدود کرد.
وی گفت: پیشتر به مردم و فعالان حوزه ارز توصیه 
کرده بودیم که در این شرایط حساس هر نوع خرید 
و فروش در بازار ارز را از مؤسساتی انجام دهند که 

دارای مجوز از بانک مرکزی هستند.

 مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران از 
در  الکترونیک  نسخه نویسی  برنامه  اجرای 
حدود ۸۰ درصد از مراکز درمانی استانها خبر 
یکم  از  برنامه  این  از  استفاده  و گفت:  داد 
دی ماه برای همه مراکز دولتی و خصوصی 

الزامی است.
خبری  نشست  در  ناصحی  مهدی  محمد 
بختیاری  و  چهارمحال  رسانه  اصحاب  با 
نسخه نویسی  شدن  الزامی  با  افزود: 
الکترونیک از اول دی ماه، هزینه نسخه های 

غیرالکترونیک پرداخت نمی شود.
نسخه  از  استفاده  مزایای  تشریح  با  وی 
روش  این  در  کرد:  تصریح  الکترونیک، 
از  بلکه  است  شفاف  پرداخت ها  تنها  نه 
کاغذی،  نسخه های  خواندن  خطاهای 
هزینه های غیرضروری، تجویز بیش از حد 

دارو و قاچاق آن کاسته می شود.
برخی  وجود  به  حال  عین  در  ناصحی 
مشکلات فراروی اجرای طرح نسخه نویسی 
الکترونیک اشاره کرد و گفت: آماده نبودن 
در  اینترنت  به  اتصال  نظیر  زیرساخت ها 
روستاها،  از  بعضی  جمله  از  نقاط  برخی 
قطعی برق و اینترنت و آماده سازی امکانات 
تمامی  در  کامپیوتر  نظیر  سخت افزاری 
از  دولتی  مراکز  و  خصوصی  مطب های 

جمله مشکلات موجود است که با آموزش 
به کاربران برای استفاده از سامانه یکپارچه 
نسخه نویسی و برقراری اتصال به اینترنت 

این مشکلات به تدریج برطرف می شود.
با  ایران  سلامت  بیمه  سازمان  مدیرعامل 
در  الکترونیک  نسخه نویسی  اینکه  بیان 
 ۱۰۰ صورت  به  کشور  استان های  برخی 
در  این  یادآرو شد:  است،  اجرا شده  درصد 
حالی است که این برنامه در کلانشهرها از 
جمله تهران تاکنون حدود 4۰ تا ۵۰ درصد 

اجرایی شده است.
از  نفر  میلیون   4۲ اینکه  بیان  با  ناصحی 
سلامت  بیمه  پوشش  زیر  کشور  جمعیت 
که  این جمعیت  دو سوم  گفت:  دارد،  قرار 
و  روستاییان  بیمه  صندوق های  به  مربوط 
از  است  همگانی  بیمه  صندوق  و  عشایر 

خدمات رایگان بیمه سلامت برخوردارند.

مناطق  به  سلامت  بیمه  گسترش 
حاشیه نشین کشور

ایرنا  خبرنگار  سوال  این  به  پاسخ  در  وی 
حوزه  در  سیزدهم  دولت  برنامه  بر  مبنی 
تلاش  دولت  داشت:  اظهار  سلامت،  بیمه 
دارد تا مردم ساکن در مناطق آسیب پذیر و 
حاشیه نشین که جمعیتی بالغ بر پنج تا هفت 
میلیون نفر می شوند و تاکنون زیر پوشش 
هیچ بیمه ای نبوده اند را تحت پوشش این 

سازمان بیمه گر قرار دهد.
مناطق  در  داد: مردم ساکن  ادامه  ناصحی 
حاشیه نشین شناسایی شده اند و این سازمان 
به صورت فعال به این موضوع ورود کرده 
است تا این افراد زیر پوشش رایگان بیمه 

سلامت قرار گیرند.
مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران، رفع 
همپوشانی های بیمه ای را از دیگر اقدامات 
سه  تاکنون  گفت:  و  برشمرد  سازمان  این 

میلیون نفر رفع هم پوشانی شده است.
ناصحی در پاسخ به سوال خبرنگاران مبنی 
مناطق  در  پزشکان  ماندگاری  چالش  بر 
چالش های  از  یکی  کرد:  تصریح  محروم، 
مناطق  در  پزشکان  ماندگاری  جدی 
بیمه  این راستا  کمتربرخوردار است که در 
انگیزه و در  ایجاد  با  سلامت تلاش کرده 
برای  قانون  در  که  تعهداتی  ایفای  قالب 
این سازمان درنظر گرفته شده بتواند میزان 

محروم  مناطق  در  را  پزشکان  ماندگاری 
افزایش دهد.

 اختصاص ۷00 میلیارد تومان برای 
پوشش خدمات ناباروری

وی یکی از خدمات قابل توجه بیمه سلامت 
و  کرد  عنوان  ناباروری  خدمات  پوشش  را 
گفت: در همین راستا برای سالجاری ۷۰۰ 

میلیارد تومان اختصاص داده شده است.
با  ایران  سلامت  بیمه  سازمان  مدیرعامل 
مراکز  به  پرداختی ها  بودن  به  به روز  اشاره 
دولتی و خصوصی، افزود: خدمات بیمه پایه 
سلامت روز به روز قوی تر و دسترسی مردم 

به خدمات بیشتر شده است.
سلامت   بیمه  سازمان  ایرنا،  گزارش  به 
است  الکترونیک  نسخه  اجرای  پیشتاز 
پیچی  نسخه  و  نویسی  نسخه  پروژه  و 
است  آن دست طرح هایی  از  الکترونیکی 
اجرایی  اگر به صورت کامل در کشور  که 
شود، می تواند نتایج مهمی را برای حوزه 
سلامت در پی داشته باشد که مهم ترین آن 
شفافیت در عملکرد و منابع سلامت است؛ 
ضمن اینکه با اجرای این طرح مهم ملی از 
خطاهای رایج در نسخه نویسی جلوگیری 

می شود.

مدیرعامل سازمان بیمه سلامت ایران :

نسخه نویسی الکترونیک در ۸۰ درصد مراکز درمانی کشور اجرا شده است

صیدی از اعطای تســهیلات به ۷۰۰نفر از پرستاران 
شاغل در مراکز درمانی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشــتی به قید قرعه با نرخ ترجیحــی، بازپرداخت 

بلندمدت و بدون ضامن خبر داد.
به گزارش خبرگــزاری مهر به نقل از بانک صادرات، 
حجت اله صیدی، مدیرعامل بانک صادرات ایران در 
آستانه میلاد حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار 
با حضور در بیمارســتان شــهدای گمنام و درمانگاه 
تخصصی خیریه آودیســیان از زحمــات و خدمات 
شــبانه روزی کادر درمان و پرســتاری این دو مرکز 
درمانی و تلاش های شــبانه روزی آن ها برای ارتقای 

نظام سلامت کشور و درمان بیماران قدردانی کرد.
وی همچنیــن به صورت چهره به چهره با تعدادی از 
بیماران و همراهان آن هــا و تعدادی از مراجعان این 
دو مرکز گفت وگو کرد و در جریان مشــکلات آن ها 

قرار گرفت.
مدیرعامل بانک صادرات ایران در جریان این دیدارها 
از اعطای تسهیلات به ۷۰۰ نفر از پرستاران شاغل در 
مراکز درمانی دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به 
قید قرعه با نرخ ترجیحی، بازپرداخت بلندمدت و بدون 

ضامن خبر داد.
صیدی در دیدار از بیمارســتان شــهدای گمنام که با 
حضور علیرضا زالی، رئیس دانشــگاه علوم پزشکی 
شــهید بهشــتی همراه بود، با تبریک سالروز ولادت 
حضرت زینب کبری )س( و روز پرستار و گرامیداشت 

یاد شهدای سلامت، تلاش های مجاهدانه پرستاران 
و کادر درمان در خدمت رســانی به مــردم به ویژه در 
ایام شــیوع کرونا را ستود و گفت: »کادر درمان در دو 
سال اخیر برای حمایت از مردم در مقابل کرونا از هیچ 
مجاهدتی فروگــذار نکرده اند و جا دارد که از زحمات 

یکایک آنان تجلیل شود.«
مدیرعامــل بانک صادرات ایران خدمات ارائه شــده 

توسط پرســتاران و مجموعه کادر درمان کشورمان 
را بســیار با کیفیت و پرافتخار توصیف کرد و افزود: 

»مدافعان سلامت کارنامه پرافتخاری را رقم زده اند.«
علیرضــا زالی نیز در جریان این دیــدار با قدردانی از 
زحمات بانک صادرات ایران در حمایت از کادر درمان 
کشور گفت: »مدیران و کارکنان بانک صادرات ایران از 
آغازین روزهای شیوع کرونا به شیوه های گوناگون در 

کنار تیم سلامت و کادر درمان کشور بوده اند؛ به طوری 
که حمایت های مسئولانه مدیران و کارکنان پرتلاش 
ایــن بانک را از نزدیک مشــاهده کرده ایم و حرکت 
ارزشــمند مدیریت این بانک در تجلیل از پرستاران و 
کادر درمان را نشــان دهنده روحیه مسئولیت پذیری 

اجتماعی می دانیم.«
وی افزود: »خوشبختانه قشر خدوم مدافعان سلامت 
و به ویژه پرســتاران عزیز امروزه از سرمایه عظیم و 
سرشــار اجتماعی نزد مردم برخوردارند و پیشــتازان 
عرصه خدمت رســانی به مردم به شــمار می آیند؛ به 
گونه ای که تکریم جامعه خدوم پرســتاری و پزشکی 
کشــور، ضرورتی اجتماعی و فراتر از مناسبات اداری 

و سازمانی است.«
رئیس دانشگاه علوم پزشــکی شهید بهشتی گفت: 
»اطمینان دارم که پیام حرکت نمادین بانک صادرات 
ایران برای کادر پرستاری، انگیزه بخش و به یادماندنی 

خواهد بود.«
مدیرعامل بانک صادرات ایران همچنین در آستانه روز 
پرستار از درمانگاه تخصصی خیریه آودیسیان بازدید 
و در نشســتی صمیمانه با کادر درمان این درمانگاه از 

خدمات آنان تجلیل کرد.
وی در این بازدید که با حضور آرا شــاوردیان، نماینده 
ارامنه تهران و شمال در مجلس شورای اسلامی انجام 
شد، تلاش های بی وقفه کادر درمان این درمانگاه را در 

ایام شیوع کرونا شایسته قدردانی دانست.

معاون اداره بررسی ها و سیاست های اقتصادی بانک مرکزی در واکنش به ادعای 
اتحادیه امــلاک اعلام کرد: مرجع آماری مورد اســتفاده بانک مرکزی در تهیه 
گزارش تحولات بازار معاملات مسکن شهر تهران، "سامانه ثبت معاملات املاک 

و مستغلات کشور" است.
به گزارش پژوهشگاه پولی و بانکی بانک مرکزی، »مجید فلاحی نیا« به تشریح 
فرآیند تهیه گزارش تحولات بازار معاملات مســکن شــهر تهران که به صورت 
ماهانه توســط بانک مرکزی منتشر می شود، پرداخت و گفت: مرجع آماری مورد 
استفاده بانک مرکزی در تهیه گزارش تحولات بازار معاملات مسکن شهر تهران 
"ســامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات کشور" اســت که از سال ۱۳۸۷ در 
کشور راه اندازی شده است.وی افزود: این سامانه با ثبت جزئیات اطلاعات مبایعه 
نامه های ملکی )اعم از قیمت خرید و فروش، مساحت، سال ساخت و آدرس دقیق 
واحد مســکونی بر حسب کد پستی( زیرساخت مناسبی برای جمع آوری و تحلیل 
اطلاعات بازار املاک و مستغلات کشــور به ویژه در بخش واحدهای مسکونی 
فراهم کرده است. به طوری که دستگاه های اجرایی ذی ربط و مراجع آماری کشور 
همچون وزارت راه و شهرسازی و بانک مرکزی با دریافت آمار و اطلاعات خام از 
این سامانه، اقدام به ارزیابی تحولات بازار مسکن می کنند. بنابراین لازم به تاکید 
است، فرآیند محاسبه قیمت در هر ماه بر پایه پالایش آماری اطلاعات مربوط به 
معاملات ثبت شــده در قالب کد رهگیری در سامانه مزبور توسط دفاتر مشاوران 

املاک دارای مجوز از اتحادیه مربوطه می باشد.
فلاحی نیا ادامه داد: بر اساس آخرین محاسبات انجام شده، در آبان ماه سال جاری 
متوسط قیمت خرید و فروش یک متر مربع زیربنای واحد مسکونی معامله شده از 
طریق بنگاه های معاملات ملکی شــهر تهران معادل ۳۲۰.۱ میلیون ریال بود که 
نسبت به ماه قبل ۱.۲ درصد افزایش نشــان می دهد. این میزان افزایش مربوط 
به متوســط قیمت شهر تهران اســت و درصد تغییرات قیمت مسکن در مناطق 
مختلف شــهر تهران متفاوت است؛ به طوری که در ماه مزبور ۹ منطقه از مجموع 
۲۲ منطقه شهر تهران، نسبت به ماه قبل کاهش متوسط قیمت مسکن )بین ۰.۳ 
تا ۶.۱ درصد( را تجربه کرده اند.معاون اداره بررســی ها و سیاست های اقتصادی 
بانک مرکزی افزود: در آبان ماه سایر مناطق شهر تهران با رشدهای مثبت قیمت 
مسکن همراه شده اند که در همین ارتباط، رشد ماهانه متوسط قیمت در منطقه ۱ 
در آبان ماه معادل 4.4 درصد بوده که با سهم حدود ۰.۶ واحد درصدی، عامل مسلط 

در رشد ماهانه ۱.۲ درصدی آبان ماه است.
فلاحی نیا تاکید کرد: بر همین اســاس و با توجه به تفاوت دامنه نوســان قیمت 
املاک در مناطق مختلف، قاعدتاً تعمیم دادن تحولات قیمتی یک ناحیه یا منطقه 

خاص به کل شهر تهران فاقد پشتوانه کارشناسی است.
وی با اشــاره به ادعای محاسبه غلط متوسط قیمت مسکن به دلیل عدم پوشش 
کامل تمامی معاملات خرید و فروش در این سامانه نیز گفت: در حال حاضر به رغم 

وجود برخی نواقص، سامانه ثبت معاملات املاک و مستغلات کشور حائز اطلاعات 
ارزشــمندی برای مراجع آماری در رصد و ارزیابی تحولات بازار مسکن محسوب 
می شــود. این سامانه به ویژه در کلانشهر تهران به دلیل وجود سطح مناسبی از 
معاملات از کفایت نمونه آماری مناسبی در محاسبه متوسط قیمت برخوردار بوده و 
امکان ارزیابی و تحلیل تحولات قیمت مسکن را در اختیار سیاستگذار قرار می دهد.

معاون اداره بررســی ها و سیاســت های اقتصادی بانک مرکزی تصریح کرد: بر 
اســاس ماده ۱۸ قانون جهش تولید مسکن مصوب ســال ۱4۰۰ نیز ثبت کلیه 
معاملات املاک و مســتغلات از جمله خرید و فروش مسکن در سامانه مذکور 
و دریافت شناســه رهگیری الزامی است و بنابراین انتظار می رود با الزام به اجرای 
این قانون از سوی اتحادیه مشاوران املاک، مسئله نقصان پوشش آماری معاملات 
در این سامانه نیز برطرف شود.وی در پایان ضمن تاکید بر اینکه بانک مرکزی با 
دریافت آمار و اطلاعات خام معاملات انجام شده از "سامانه ثبت معاملات املاک و 
مستغلات کشور"، اقدام به محاسبه و گزارش حجم معاملات و قیمت مسکن می 
کند خاطر نشان کرد: در صورتی که مسئولین اتحادیه مشاوران املاک در خصوص 
ادعاهای مطروحه، مدارک و مستندات متقن یا منابع اطلاعاتی دیگری در اختیار 
دارند که می تواند به ارتقای گزارش منتشره توسط این بانک و سایر مراجع آماری 
کمک  کند، ضروری اســت موارد را جهت بررســی و ارزیابی بیشتر در اختیار این 

بانک قرار دهند.

بانک مرکزی اعلام کرد: قانون اصلاح قانون صدور چک، تکالیف قانونی متعددی 
را بر عهده بانک مرکزی قرار داده است که تاکنون بخش زیادی از این تکالیف به 
طور کامل انجام شــده، برخی در حال اجرا و برخی دیگر نیز برای عملیاتی شدن 

نیازمند همکاری سایر نهادها و دستگاه هاست.
به گزارش ایســنا، بانک مرکزی اعلام کرد: قانون اصــلاح قانون صدور چک، 
دستگاه ها و نهادهای متعدد و مختلفی را مسئول فراهم کردن زیرساخت های فنی، 
قانونی، مقرراتی و ... کرده اســت که پیاده سازی کامل این قانون تنها در صورت 
انجام این اقدامات از سوی تمام نهادهای مسئول و مرتبط، تحقق پیدا خواهد کرد. 
از میان نهادهای مســئول و مرتبط با اجرای این قانون، بانک مرکزی و شــبکه 

بانکی بیشــترین مسئولیت ها را بر عهده داشته و دارد و بر این اساس نیز تاکنون 
اقدامات فراوان و پردامنه ای از سوی بانک مرکزی انجام شده است.جدول شماره 
)۱( نشــانگر اقدامات اقدامات انجام شده از سوی بانک مرکزی در راستای انجام 

تکالیف مندرج در اصلاح قانون صدور چک مصوب از سال ۱۳۹۷ تاکنون است:
اقدامات آتی بانک مرکزی در راســتای انجام تکالیف مندرج در 

قانون جدید چک
اجرای برخی مفاد قانون اصلاح صدور چک چند مرحله ای است که برخی مراحل 
آن تاکنون انجام شده و باقی مراحل نیز در حال پیگیری است. اقدامات آتی و در 
دست اجرای بانک مرکزی در راستای انجام تکالیف مندرج در قانون اصلاح قانون 

صدور چک در جدول شماره )۲( آمده است:
خاطرنشان می شــود، بانک مرکزی با اتخاذ تمهیداتی در راستای تسهیل اجرای 
قانون اصلاح قانون صدور چک، اقداماتی را در دستور کار دارد. جدول شماره )۳( 

به این تمهیدات اشاره دارد:
عمده تکالیف اجرای قانون جدید چک اجرا شده است

در پایان تاکید می شود، با توجه به گستردگی تغییرات در قانون جدید چک و دایره 
وظایف و تکالیف بانک مرکزی در این خصوص، بانک مرکزی با استفاده از تمام 
ظرفیت های فنی و قانونی به طور مستمر در تلاش است تا اندک تکالیف باقی مانده 

در اجرای این قانون را نیز به طور کامل و دقیق به انجام رساند.

مدیرعامل بانک صادرات خبر داد:

تسهیلات ویژه بانک صادرات ایران برای ۷00 پرستار

واکنش بانک مرکزی به ادعای اتحادیه املاک

مرجع آماری بانک مرکزی سامانه ثبت معاملات املاک است

بانک مرکزی:

عمده تکالیف اجرای قانون جدید چک اجرا شده است
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پيشخوان

کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.
علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.

رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.
ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.

وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 

www.mamlekatonline.ir

اخباراقتصادکلان

نهضت ملی مسکن یک طرح 
جهانی است

رئیس جمهوری  همراه  به  که  شهرسازی  و  راه  وزیر 
به استان لرستان سفر کرده است گفت: نهضت ملی 
مسکن یکی از طرح های جهانی و بین المللی بوده و 

هدف آن خانه دار کردن اقشار کم درآمد است.
به گزارش ایسنا، رستم قاسمی در مراسم آغاز عملیات 
اجرایی احداث ۷۵۰۰ واحد مسکونی در استان لرستان 
و  است  مهم  بسیار  جامعه  در  مسکن  موضوع  گفت: 
درآمد  کم  اقشار  خصوص  به  جامعه  شهروندان 
نمی توانند با روش های عادی صاحب خانه شوند. اما با 
اراده دولت سیزدهم برای خانه دار کردن به خصوص 
این  مسکن  تولید  جهش  قانون  ابزار  و  درآمدها  کم 
جامعه  از  هایی  بخش  که  است  شده  فراهم  امکان 
که خانه دار شدن برای آن ها تبدیل به رویا شده بود، 

صاحب خانه شوند.
وی ادامه داد: آنچه که دولت در برنامه 4 ساله خود 
طرح های  جزو  مسکن  میلیون   4 احداث  یعنی  دارد، 
بزرگ جهانی و بین المللی است. شاید برای خیلی ها 
باور پذیر نباشد که این طرح یعنی ساخت 4 میلیون 
اما حتما شدنی  باشد،  امکانپذیر  مسکن طی 4 سال 
است. این طرح نیازمند حضور همه دستگاه های کشور 
است. همکاران خوبم در وزارت راه و شهرسازی، در 
استان ها و ادارات کل و همه کسانی که به این طرح 
کمک می کنند مانند ستاد اجرایی و بنیاد مسکن  و به 
ویژه پیمانکارانی که در شرایط سخت همراه ما هستند 
را به کمک  می طلبیم که این طرح بزرگ به خوبی 

انجام شود.
وزیر راه و شهرسازی با بیان اینکه گام اول این طرح 
تامین زمین است، گفت: همکاران من در سازمان ملی 
زمین و مسکن شبانه روز تلاش می کنند که تا پایان 
سال زمین 4 میلیون واحد مسکونی تعیین تکلیف شود، 
کما اینکه تاکنون زمین برای بخش بزرگی از این 4 

میلیون واحد تامین شده است.
کارگاه  یک  به  را  ایران  باید  دوم  گام  در  افزود:  وی 
بزرگ ساخت وساز تبدیل کنیم. هم مردم را خانه دار 
کنیم و هم رونق اقتصادی در کشور به دنبال ساخت 
و ساز 4 میلیون واحد مسکونی ایجاد شده و مشکل 
اشتغال حل شود. ساخت 4 میلیون مسکن کشور را 
رقم  را  آینده خوبی  و  امید رسانده  و  به یک طراوت 

خواهد زد.
استان  در  زمین  تامین  به مشکلات  اشاره  با  قاسمی 
زمین  تامین  اینکه  رغم  علی  امروز  گفت:  لرستان 
موضوعی جدی در استان لرستان بوده، تلاش های 
خوبی برای تامین زمین انجام شده است. در این استان 
نیز این مسیر سخت را پشت سر خواهیم گذاشت و 
برای مردم در سقفی که پیش بینی شده تامین زمین 

خواهد شد. 
تلاش  با  امروز  داد:  ادامه  شهرسازی  و  راه  وزیر 
همکاران عملیات اجرایی ۷۵۰۰ واحد مسکونی در کل 
استان شروع خواهد شد که کمکی به مردم لرستان 
باشد. امیدواریم در گام های بعدی به سرعت تامین 

زمین برای بخش باقی مانده نیز انجام شود.
قاسمی امروز همچنین از ایجاد شهر جدید در خرم آباد 
خبر داد و گفت: در مرکز لرستان برنامه ما ایجاد یک 
شهر جدید در خرم آباد است چراکه در این شهر مسئله 
زمین وجود دارد و  ضروری است  شهر جدیدی  را 
برای خرم آباد پیش بینی کنیم که این مهم در دستور 

کار وزارت راه و شهرسازی قرار خواهد گرفت.
وی افزود: خرسندیم که امروز در خدمت مردم غیور و 
شریف لرستان هستیم حدود ۸۰ هزار واحد مسکونی 
در  که  است  تعهداتی  تعهدات  جز  سال  چهار  ظرف 
آن  واحد  امروزه ۱۵۰۰  که  شود  ساخته  باید  لرستان 
عملًا در مرکز استان و شهرستان ها شروع خواهد شد.

ـ وزیر  قاسمی  با حضور رستم  امروز در نشستی که 
بنیاد مسکن  راه و شهرسازی ـ برگزار شد، مدیرکل 
استان لرستان وعده داد که طرح مقاوم سازی واحدهای 
مسکن روستایی استان تا پایان سال ۱4۰۶ به اتمام 

برسد.
در  پیشرو  استان های  از  را  لرستان  رضایی،  مسعود 
و  کرد  عنوان  روستایی  مسکن  مقاوم سازی  حوزه 
افزود: میانگین مقاوم سازی واحدهای مسکن روستایی 
درکشور ۵۰ درصد بوده  و در استان ۸۰ درصد است.  

این  راه و شهرسازی در جریان  نیز وزیر  روز گذشته 
برای  لرستانی  هزار   ۹۳ تاکنون  که  کرد  اعلام  سفر 
ثبت نام  مسکن  تولید  جهش  قانون  از  بهره مندی 

کرده اند.
بنابراین گزارش، صبح امروز در قالب سفرهای استانی 
دولت سیزدهم، سیدابراهیم رئیسی ـ رئیس جمهور ـ به 
همراه هیات همراه به استان لرستان سفر کرد. رئیسی 
در بدو ورود به فرودگاه خرم آباد گفت: محور برنامه ما 
در لرستان این است که موانع و مشکلات آن را بررسی 
کنیم و آنچه که می شود در استان تصمیم گیری و آنچه 
هم که لازم است در تهران پیگیری شود تا بتوانیم از 
رنج بیکاری و بی شغلی لرستان بکاهیم و ظرفیت هایی 

که در آن وجود دارد به کار گرفته و احیا شود.

افزایش 92 درصدی واردات 
گندم

واردات گندم که با ارز ترجیحی انجام می شود، در سال 
جاری با رشد ۹۲ درصدی همراه بوده است.

به گزارش ایسنا، گندم جزو شش قلم کالای اساسی 
است که همراه با بخشی از دارو و تجهیزات پزشکی با 

ارز 4۲۰۰ تومانی وارد می شود.
بررسی وضعیت واردات اقلام اساسی از ابتدای امسال 
تا نیمه آبان ماه نشان می دهد که از ۱۶.4 میلیون تن 
کالای وارداتی با ارز ترجیحی، ۳.۶ میلیون تن گندم بوده 
است. از حجم ۹.۱ میلیارد دلاری این واردات نیز ۱.۲ 
میلیارد دلار به گندم اختصاص دارد.این درحالی است 
که واردات گندم در دوره مورد بررسی نسبت به مدت 
مشابه سال قبل ۶۰ درصد از لحاظ وزن و ۹۲ درصد از 

نظر ارزش افزایش دارد.

مدرک بگیریم که بیکار شویم؟
یک کارشناس حوزه کار با بیان اینکه باید نسبت به 
عرضه و تقاضای بازار دانشجو بپذیریم، بر ضرورت 
شناسایی نیازهای بازار کار هر شهر و استان تاکید کرد 
و گفت: امروز جوانان برای گرفتن مدرک دانشگاهی 
کلی هزینه می کنند بدون آنکه تجربه و شناختی از 

بازار کار داشته باشند.
خصوص  در  ایسنا،  با  گفت وگو  در  چمنی  ناصر 
متناسب سازی رشته های دانشگاهی بر مبنای آمایش 
سرزمینی، گفت: به طور حتم دانشی که در کنارش 
تجربه کاری نباشد، اثرگذاری لازم را در اقتصاد و رشد 
اقتصادی نخواهد داشت. اگرچه باید سالها پیش به 
سمت متناسب سازی رشته های دانشگاهی می رفتیم 
ولی معتقدم اگر این کار اتفاق بیفتد به سود بازار کار 

خواهد بود.
وی ادامه داد: قبل از هر چیز ابتدا باید بازبینی و بازنگری 
در خصوص رشته شهرها صورت گیرد و نیازهای بازار 
کار هر شهر و استان شناسایی شود؛ سپس نسبت به 
استعداد و پتانسیل هر منطقه، رشته های دانشگاهی را 

تعریف کنیم.
در  شود  می  مشاهده  بعضا  متاسفانه  گفت:  چمنی 
استانهایی که دارای معادن فراوان هستند، به جای 
رشته های مرتبط، در دانشگاه ها رشته های دیگر مثل 
بالعکس در جاهایی که پتانسیل  ارائه و  دامپزشکی 
داده  آموزش  غیر صنعتی  های  رشته  دارد،  صنعتی 

می شود.
این کارشناس حوزه کار با اشاره به آمار بالای بیکاری 
داشتن  از  صرفنظر  کرد:  اظهار  فارغ التحصیلان، 
مهارت که لازمه کار است، گرفتن مدرک چه سودی 
دارد وقتی بازار کاری برای فرد نیست و باید بیکار 
بماند؟ امروز وقتی جوانان مملکت برای یک مدرک 
دانشگاهی کلی هزینه می کنند بدون آنکه مولفه های 
اصلی به لحاظ داشتن تجربه و شناخت بازار کار را 
بازار کار  نتوانند وارد  داشته باشند، طبیعی است که 

شوند.
وی با بیان اینکه باید نسبت به عرضه و تقاضای بازار 
در دانشگاهها دانشجو بپذیریم، گفت: متاسفانه نگاه 
اقتصادی شده  موضوع  این  به  دانشگاهها  از  برخی 
است. اینکه دانشجو بیاید، پول بدهد، مدرک بگیرد، 

توانست کار پیدا کند چه بهتر، نتوانست ایرادی ندارد.
به گفته چمنی، در تمام دنیا نسبت به نیاز بازار کار 
اعلام می شود که در کدام رشته ها چه میزان دانشجو 
پذیرفته شود چرا که بخش خصوصی نقش اصلی را 

در کارآفرینی ایفا می کند.
بخش  کرد:  تصریح  کار  روابط  حوزه  فعال  این 
خصوصی در کشورهای دیگر برای افزایش راندمان و 
بهره وری کار به دنبال کسانی می رود که بهره وری 
بیشتری داشته باشند و چنین نیرویی را تامین می کند.

وی گفت: در این رابطه دوسویه، کارگر تلاش می 
کند به لحاظ علمی و فنی خودش را رشد بدهد و از 
رفاه و امنیت شغلی برخوردار شود، کارفرما هم تولید با 
کیفیت عرضه می کند و مشتریانش بیشتر می شود و 
۱۰۰ کارگر خود را به ۵۰۰ کارگر افزایش می دهد؛ لذا 
اگر آمایش سرزمینی در رشته های دانشگاهی به وجود 
آید، آموختن و شروع به کار کردن در هر محیطی را 

می توان مدیریت کرد.

 صادرات سیگار 
نزدیک به 4 برابر شد

جدیدترین آمار منتشره از سوی وزارت صنعت، معدن 
و تجارت )صمت( حاکی از افزایش حدود ۱4 درصدی 
و  قاچاق  برآورد  درصدی   4۶ کاهش  سیگار،  تولید 
حدود چهار برابر شدن صادرات سیگار در نیمه نخست 

امسال است.
به گزارش ایسنا، روند قاچاق سیگار در سال ۱۳۹۸ 
صمت  وزارت  برآورد  که  طوری  به  بود،  کاهشی 
از میزان قاچاق سیگار نسبت به سال ۱۳۹۷ حدود 
گذشته  سال  در  اما  بود،  یافته  کاهش  درصد   ۳۹
با مشکلاتی که به دلیل  عدم تخصیص ارز برای 
واردات مواد اولیه در زمینه تولید این محصول ایجاد و 
منجر به توقف تولید در هشت واحد از ۱۵ واحد تولید 
محصولات دخانی شد، قاچاق سیگار رو به افزایش 
گذاشت،  تا جایی که در اردیبهشت ۱۳۹۹ برآوردها 
از میزان قاچاق سیگار نزدیک به دو برابر دو ماهه 
اول سال ۱۳۹۸ بود. اما از بهمن سال گذشته میزان 
افزایش قاچاق تک رقمی شد و در مجموع قاچاق 
سیگار در سال ۱۳۹۹ نسبت به سال ۱۳۹۸ کاهش 

۳۵.۹ درصدی داشته است.
و  تولید  درباره وضعیت  منتشر شده  آمار  جدیدترین 
قاچاق سیگار در سال ۱4۰۰ نیز نشان می دهد در نیمه 
اول امسال بیش از ۲۸ میلیارد و ۷۰۰ میلیون نخ سیگار 
تولید شده که نسبت به تولید بیش از ۲۵ میلیارد نخ در 
مدت مشابه سال قبل، ۱4 درصد افزایش داشته است. 
همچنین در حال حاضر ۲4 واحد تولید سیگار فعال 
هستند که نشان می دهد دو واحد به تولیدکنندگان 
اضافه شده است.در پی این افزایش تولید و با توجه به 
اینکه میزان مصرف شش ماهه سیگار ۳۲ میلیارد و 
۵۰۰ میلیون نخ برآورد شده و همچنین توقف واردات 
رسمی سیگار از سال ۱۳۹۷، برآورد قاچاق سیگار هم 
با 4۶ درصد کاهش، از هفت میلیارد و 4۵۰ میلیون 
چهار  به  قبل  سال  اول  ماهه  شش  در  سیگار  نخ 
میلیارد و ۵۰ میلیون نخ سیگار در مدت مشابه امسال 
رسیده است.همچنین آمارها نشان می دهد طی نیمه 
اول امسال، صادرات سیگار با افزایش ۲۸۷ درصدی 
به ۲۷۵ میلیون نخ رسیده است. صادرات سیگار در 
مدت مشابه سال گذشته ۷۱ میلیون نخ بوده است. 
البته باوجود افزایش چشمگیر، همچنان رقم صادرات 
ناچیز است.آمار منتشر شده درباره واریزی اشخاص و 
شرکت ها جهت محصولات دخانی به خزانه دولت که 
شامل حق انحصار واردات،  حق انحصار تولید، توزیع و 
فیش های بین راهی است نیز نشان می دهد که شش 
ماهه امسال بیش از ۱۶۹ میلیارد تومان در این بخش 
به خزانه دولت واریز شده که نسبت به مبلغ واریزی 
در مدت مشابه سال قبل که معادل ۹۷ میلیارد تومان 

بوده، ۷۳.۵ درصد افزایش داشته است.

هیات عالی نظارت در حالی مدیریت منابع 
ارزی و ایجاد ثبات اقتصادی ملی را عاملی 
برای تداوم ممنوعیت واردات خودرو معرفی 
کرده که به طور کلی قرار نیست ارزی بابت 

واردات این کالا از کشور خارج شود.
از  خودرو  واردات  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
در  صرفه جویی  برای  و  سال ۱۳۹۷  خرداد 
منابع ارزی ممنوع شد اما در ادامه مسیر با 
توجه به وضعیت آشفته بازار خودرو، نمایندگان 
مجلس تصمیم به آزادسازی واردات گرفتند؛ 
در همین راستا طرح ساماندهی صنعت خودرو 
نخستین بار در خردادماه ۱۳۹۸ و در مجلس 
دهم به تصویب رسید. شورای نگهبان این 
طرح را در خردادماه ۱۳۹۹ به دلیل مغایرت 
کلی  سیاست های   »۹« و   »۸« بندهای  با 
اقتصاد مقاومتی و نیز بند »۷« سیاست های 
سرمایه  و  کار  از  حمایت  ملی،  تولید  کلی 

ایرانی، با اصل صد و دهم رد کرد.
آزادسازی  بر  اصرار  مجلسی ها  اما  ادامه  در 
واردات داشته و پس از بررسی و رفع ایرادات 
با  مدنظر، طرح را در اواخر شهریور امسال 
رأی بالا تصویب و به شورای نگهبان ارسال 
کردند که مجدد از سوی شورای نگهبان رد و 

به مجلس بازگردانده شد.
مجدد پس از اصلاح و ارسال طرح از سوی 
مجلس به شورای نگهبان، سخنگوی شورا 
تلویحاً خبر از تأیید مصوبه واردات خودرو داد 
بررسی،  آخرین جلسه  در  اعلام کرد که  و 
مصوبه آزادسازی مشروط واردات خودرو فاقد 

ابهام و ایراد تشخیص داده شده است.

ابهامات مربوط به ایراد هیأت عالی 
نظارت

طرح  که  می رفت  انتظار  مبنا  همین  بر 
نگهبان  شورای  سوی  از  واردات  آزادسازی 
تأیید و به مرور فرایند اجرای آن آغاز شود 
نامه  به  استناد  با  شورا  این  نهایت  در  اما 
رئیس هیأت عالی نظارت مجمع تشخیص 
مصلحت نظام، این مصوبه را مغایر با بند ۷ 
سیاست های کلی تولید ملی و همچنین بند ۹ 
سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی تشخیص 

داده و طرح را مجدد به مجلس بازگرداند.
ایراد هیأت عالی نظارت به واردات خودرو در 

حالیست که سیاست های مربوط به اقتصاد 
مقاومتی و حمایت از کار و سرمایه ایرانی، در 
سال ۹۱ ابلاغ شده و واردات خودرو ۷ سال 
بعد و به منظور صرفه جویی ارز و نه حمایت 
از تولید داخل از سال ۹۷ ممنوع شده است؛ 
یعنی دولت به منظور جلوگیری از خروج ارز 

از کشور، واردات را ممنوع کرده بود.
از سویی دیگر طبق مصوبه مجلس، واردات 
در قبال صادرات قطعات و تجهیزات صنعتی 
این  بابت واردات  مجاز است و قرار نیست 
محصول ارزی از کشور خارج شود که هیأت 
عالی نظارت »مدیریت منابع ارزی با تأکید 
بر تأمین نیازهای تولید ملی و کارآفرینی، و 

ثبات ارزش پول ملیّ« و »اصلاح و تقویت 
هدف  با  کشور  مالی  نظام  همه جانبه ی 
ایجاد  اقتصاد ملی،  نیازهای  به  پاسخگویی 
ثبات اقتصادی ملی و پیشگامی در تقویت 
ممنوعیت  برای  عاملی  را  واقعی«  بخش 

واردات معرفی کرده است.
همچنین وزارت صمت که مخالف واردات 
واردات  میزان  تعیین  متولی  است  خودرو 
خودرو و تدوین آئین نامه برای این امر شده 
اولویت  قطعاً  صمت  وزارت  واقع  در  است؛ 
واردات  و  داخل می داند  تولید  از  را حمایت 
برای ساماندهی بازار خودرو انجام  را صرفاً 

خواهد داد.
کمیسیون  عضو  جدی  علی  رابطه  این  در 
صنایع و معادن مجلس پیش از این در گفت 
و گویی که با مهر داشت اعلام کرده بود که 
»وزارت صمت مکلف به تعیین سازوکار برای 
نظارت در این بخش و ارزهای صادراتی شده 
مجوز  می خواهد  که  ارزهایی  باید  و  است 
واردات خودرو بدهد را تعیین تکلیف کند که 
آیا از محل صادرات است یا خیر؛ همچنین 

نهادهای نظارتی نیز ورود خواهند کرد.«
خود  که  خودروسازان  نیز  دیگر  سویی  از 
تولیدکننده خودرو هستند بارها اعلام کرده اند 
که مخالفتی با آزادسازی واردات خودرو ندارند 
و آن را عاملی برای بهبود فضای رقابتی و 
مصرف کننده  نزد  و  بازار  در  آرامش  ایجاد 

می دانند.
واردات  نظارت  عالی  هیأت  اینکه  بنابراین 
خودرو را مغایر با اصل مدیریت منابع ارزی 

و حمایت از تولید و سرمایه تشخیص داده 
نیاز به توضیح بیشتر از سوی این نهاد دارد.

مبادله صنعت با صنعت به نفع کشور 
است

کارشناس  سلیمانی  رسول  رابطه،  این  در 
خبرنگار  با  گو  و  گفت  در  خودرو  صنعت 
اظهار  خودرو،  واردات  لزوم  مورد  در  مهر 
کرد: نکته اصلی در مورد واردات این است 
که اگر کالای صنعتی صادر کنیم و در ازای 
خاطر  به  باشیم،  داشته  واردات صنعتی  آن 
مبادله ای که انجام می شود می تواند به نفع 

مردم و کشور باشد.
وی ادامه داد: طرح مجلس واردات خودرو را 
به صادرات قطعات و سایر کالاهای صنعتی 
مرتبط با خودرو گره زده بود که قدم خوبی به 
نظر می رسید؛ دولت نیز در اجرا می توانست 
آئین نامه ها را دقیق تنظیم کند تا واردات به 
شکل مناسبی انجام شود و فساد در واردات 
وارد  ابهام  برسد.  ممکن  حالت  کمترین  به 
می کردند که احتمال دور زدن صادرات وجود 
دارد که این موضوع با تدوین دقیق آئین نامه 

نظارتی و اجرایی، قابل حل است.
سلیمانی گفت: در حال حاضر صادرات قطعه 
در  خودرو  واردات  رو  این  از  می شود  انجام 
قبال صادرات، می توانست به عنوان مشوقی 
برای افزایش صادرات نیز مطرح شود. لازم 
هم نبود که خودمان مستقیم با خودروساز کار 
کنیم بلکه قطعه و تجهیزات را به زنجیره 

تأمین خودروساز می فروختیم.

ابهامات ایراد هیات عالی نظارت به واردات خودرو

 مبادله صنعت با صنعت به نفع کشور است

فروشنده هایی که روی بورلی هیلز را سفید کردند

خانه 15 میلیون دلاری در تهران!

سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس:

افزایش قیمت کارخانه ای خودرو منطقی نیست

پنت هــاوس و ویلاهایی در شــهر تهــران که بنا به 
گفته واســطه های ملکی اصلا مشــتری ندارد و فقط 
در فصولی از ســال اجاره می رود بــا قیمت های ۷ تا 
۱۵ میلیــون دلار معادل ۲۰۰ تــا 4۰۰ میلیارد تومان 
برای فروش عرضه شــده و این در حالی اســت که 
بررســی آگهی های قیمت خانه در منطقه بورلی هیلز 
آمریکا به عنوان یکــی از گران ترین محله های دنیا، 
قیمت هایی به مراتب پایین تــر از نرخ های خانه های 

مذکور در تهران را نشان می دهد.
به گزارش ایســنا، نرخ های عجیــب و غریب برخی 
خانه های لاکچری در شــمال تهران از منطق و عرف 
بازار خارج شــده است. شــاید باورش سخت باشد اما 
بعضــی مالکان قیمت هــای ۲۰۰، ۳۰۰، 4۰۰ میلیارد 
تومان و حتی بالاتر بــرای پنت هاوس، آپارتمان های 
فوق لوکــس و ویلاهای خود تعییــن کرده اند که با 
احتســاب نرخ میانگیــن ۲۸ هزار تومــان برای هر 
دلار بــه رقم عجیب ۷ تا ۱۵ میلیون دلار می رســد. 
نرخ هایــی که از خانه های محله بوِِرلــی هیلز آمریکا 
به عنوان یکی از گران ترین و مشهورترین محله های 
دنیا بیشتر اســت. به عنوان مثال یک عمارت لوکس 
444۶ متری، چهار خوابه با پنج ســرویس بهداشتی 
معادل ۷.۵ میلیون دلار آگهی شــده که نصف قیمت 
یک پنت هاوس ۸۰۰ متری در تهران است. به عبارت 
دیگر قیمت هر متر از این پنت هاوس در تهران بیش 

از ۱۰ برابر عمارت لوکس در بورلی هیلز است.
پنت هاوس ۸۰۰ متری به ادعــای آگهی دهنده تاپ 
لوکیشــن در خیابــان فرشــته، دارای 4 اتاق خواب، 
۱۰ واحد پارکینگ، ســالن اجتماعات، اســتخر، سونا، 
جکوزی، روف گاردن و ... به مبلغ 4۲۰ میلیارد تومان 
برای فروش عرضه شــده که قیمت هر متر آن عدد 
عجیــب و غریب ۵۰۰ میلیون تومان اســت. نرخ این 
خانه بــا دلار ۲۸ هزار تومانی به حــدود ۱۵ میلیون 
دلار می رســد.در محله ولنجــک قیمت یک ویلای 
۱۰۰۰ متری که در ســامانه کیلید آگهی شــده ۳۷۰ 
میلیارد تومان اســت که نرخ هر متر مربع آن به ۳۷۰ 
میلیون تومان می رســد. این ویــلا پنج خوابه، دارای 
سالن ورزش، اســتخر، سونا، جکوزی، لابی، آسانسور 

و غیره است.

سعدآباد یک ویلای ۲۸۷۰ متری شش خوابه با سالن 
اجتماعات، روف گاردن، ســالن ورزش، آنتن مرکزی 
و دیگر امکانات با قیمت هــر متر مربع ۳۰۰ میلیون 
تومان و قیمــت کل ۸۶۱ میلیــارد تومان به فروش 
می رسد.در منطقه شهرک غرب، ویلای ۱۱۲۰ متری 
)بنابر اعلام فروشنده، شاه نشــین( شش خوابه، ۵۵۰ 
متر حیاط، با سالن اجتماعات، سالن ورزش، آشپزخانه 
فول فرنیش، ســونا، روف گاردن، آسانســور و سایر 
امکانات ۲۷۰ میلیارد تومان فروخته می شــود. قیمت 

هر متر مربع این ویلا ۲۲۵ میلیون تومان است.
قیمت تعیین شــده برای یک ویلای نوســاز ۱۱۰۰ 
متری در زعفرانیه دارای پنج اتاق خواب، شــش واحد 
پارکینگ، اســتخر، سونا، جکوزی، ســالن ورزشی و 
غیره ۲۰۹ میلیارد تومان اســت که البته عنوان »زیر 

قیمت« هم در آگهی آن درج شده است!
یک پنــت هاوس ۸۰۰ متری با پنــج اتاق خواب، ۹ 
واحد پارکینگ، ســالن ورزش، استخر، روف گاردن، 
سونا، جکوزی و غیره با نرخ هر متر مربع ۳۱۲ میلیون 
تومــان و جمعا به  مبلــغ ۲۵۰ میلیارد تومان فروخته 

می شود.
قیمت هایــی که دیگر حتی نمی توان از صفت نجومی 

برای آنها اســتفاده کرد در حالی در آگهی های ملکی 
این روزهای پایتخت به چشــم می خورد که مقایســه 
ایــن قیمت ها با آگهــی ملک در منطقــه بورلی هیلز 
آمریکا )بــه عنوان یکی از محله های دارای خانه های 
لوکس در جهان( نشان می دهد با احتساب قیمت دلار 
۲۸ هــزار تومانی پنت هــاوس ۸۰۰ متری تهران ۱۵ 
میلیون دلار ارزش گذاری شــده در حالی که عمارت 
444۶ متــری در بورلی هیلز )عکس زیر( کمتر از ۷.۵ 
میلیون دلار قیمت خورده اســت. با مقایســه قیمت 
و متــراژ این دو ملک مشــخص می شــود که قیمت 
هــر متر از پنت هاوس مذکــور در تهران بیش از ۱۰ 
برابر گران تر  از بورلی هیلز قیمت گذاری شــده  است.

آگهی های مشــابه در تهران به وفور دیده می شــود؛ 
کــف بازار اما خبری از مشــتری نیســت. طبق آمار 
معاملات آبان ماه ۱4۰۰ شهر تهران واحدهای بالای 
۱۰ میلیــارد تومان فقط 4.۳ درصــد از کل معاملات 
را بــه خود اختصاص دادند. بر اســاس ارزش هر متر 
مربع نیز خانه های با قیمت بیش از متری ۸۰ میلیون 
تومــان ۳.۳ درصد از کل معامــلات را در بر گرفتند. 
از نظر ســطح زیربنا هم تنها ۲.۲ درصد قراردادهای 
خرید و فــروش به خانه های بــالای ۲۰۰ متر تعلق 

گرفت.یکی از مشــاوران املاک منطقه ۱ درباره بازار 
پنت هاوس هایی با قیمت نجومــی در پایتخت گفت: 
فروش این آپارتمان ها به قدری دشــوار است که اگر 
یک واحد به فروش برسد شبیه معجزه است و خبرش 
ســریعا پخش می شود. مثلا ماه گذشــته شنیدیم که 
یــک پنت هــاوس در ولنجک به قیمــت حدود ۳۰۰ 
میلیارد تومان  فروخته شــده اما من هنوز بعد از حدود 
۱۰ ســال سابقه فعالیت در منطقه یک ندیدم که حتی 

یک واحد از این آپارتمان ها به فروش برسد.
وی افزود: نکته دیگر تفاوت ســطح قیمت واحدهای 
فوق لوکس است. مثلا در یک برج، نرخ دو آپارتمان 
لاکچری بعضا تا متری ۱۰۰ میلیون تومان با یکدیگر 
تفاوت دارد. همین نشان می دهد که نرخ آپارتمان های 

لاکچری در تهران مبنا و منطق مشخصی ندارد.
واحدهای زیر قیمت، بهتر فروش می رود

رییس اتحادیه مشــاوران املاک شمیرانات نیز تعیین 
قیمت های دلبخواه از ســوی برخــی مالکان را تایید 
می کند. محمدرضا قاسمی مدتی قبل در یک نشست 
خبــری گفت: اخیرا یــک پنت هــاوس متری ۲۲۰ 
میلیــون تومان قیمت خورد ولــی متری ۱۶۰ میلیون 
تومــان فروخته شــد. بنابراین اگر مالــکان بخواهند 
ســرمایه خود را به ســرمایه پولی تبدیــل کنند باید 

انعطاف داشته باشند.
بررســی ها نشــان می دهد پنت هاوس ها و ویلاهای 
گران قیمــت تهــران، اغلــب در بازار اجــاره عرضه 
می شود. دفاتر املاک می گویند که تجار ایرانی مقیم 
اروپــا و آمریکا،   دوتابعیتی ها و خارجی ها برای اقامت 
موقت از این خانه های اجاره ای اســتفاده می کنند. در 
اغلب روزهای ســال هم خالی هســتند. با این حال، 
مالــکان این واحدها آنها را مرتبــاً آگهی می کنند که 
بتواننــد در صورت تصویب قوانین مالیاتی در مجلس، 
با این توجیه که خانه آگهی شــده و اجاره نرفته است 

از پرداخت مالیات فرار کنند.
یکی از مشــاوران املاک واقع در منطقه یک تهران 
با بیــان این که آپارتمان های لوکــس به ندرت مورد 
اســتفاده قــرار می گیرند، بیان می کنــد: بیش از ۹۰ 
درصد این خانه ها خالی هســتند و حتی خانواده های 
مرفه تمایلی به اجاره این آپارتمان ها نشان نمی دهند.

 سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی، 
شفاف  اعلام  از  پیش  خودرو  کارخانه ای  قیمت  افزایش 
هزینه های تمام شده تولید را منطقی ندانست و کاهش 
تولید را مهمترین دلیل افزایش بهای تمام شده خودرو در 

کشور عنوان کرد.
به گزارش ایرنا، »علی خضریان« روز جمعه با انتقاد از 
افزایش ۱۸ درصدی قیمت خودرو به خبرنگاران گفت: 
انرژی  وجود  با  کشور  در  خودرو  تولید  شده  تمام  بهای 
و مواد اولیه و نرخ دستمزد پایین به نرخ ریال به دلیل 
ضعف مدیریت، بسیار بالاست و متاسفانه هزینه ناکارآمدی 
خرید  با  مردم  را  خودروسازی  شرکت های  مدیریتی 

خودروهای گران می پردازند.
نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی با بیان 
به  بودن  زیان ده  نظیر  ادعاهایی  با  خودروسازان  اینکه 
با قیمت های دستوری هر چند ماه  دلیل فروش خودرو 
یکبار درخواست افزایش می دهند، افزود: وزارت صنعت،  
معدن و تجارت هم به جای الزام این شرکت ها به اصلاح 
ساختار و کاهش هزینه های سربار، هزینه این ناکارآمدی 

را با افزایش قیمت خودرو تامین می کند تا مسابقه افزایش 
قیمت بازار و کارخانه ادامه دار شود.

وی با بیان اینکه افزایش قیمت کارخانه ای خودرو پیش 
از اعلام شفاف هزینه های تمام شده تولید منطقی نیست، 
قیمت  افزایش  از  پیش  که  موضوعاتی  از  یکی  افزود: 
شدن  روشن  گیرد،  قرار  مدنظر  باید  خودرو  کارخانه ای 
باید  معنا  این  به  است  تمام شده خودرو  بهای  سازوکار 
با وجود  تمام شده خودرو  بهای  مشخص شود که چرا 

ظرفیت های خوب کشور بالا است.
سخنگوی کمیسیون اصل نود مجلس شورای اسلامی 
دستمزد  قطعه،  بهای  تاثیرگذاری  میزان  باید  داد:  ادامه 
پرسنل، هزینه های بالاسری و... در قیمت تمام شده بطور 
بهره وری  و  مدیریتی  ناکارآمدی  شود.  مشخص  شفاف 
پایین این صنعت و نبود رقیب دلیل اصلی تداوم گرانی 
خودرو است. حتی برنامه مشخصی برای افزایش تولید و 

مهار رشد بهای تمام شده خودرو،  ارائه نمی  شود.
اینکه کارایی و  بیان  با  نماینده مردم تهران در مجلس 
بهره وری در تولید از جمله عوامل مهم در صنعت خودرو 

است،  اضافه کرد: خودروسازان بجای آنکه به دنبال فناوری 
و بهره وری بیشتر در طول فرآیند تولید باشند بر گرانی 
تمرکز دارند. بر همین اساس باید با روشی منطقی و با 
استفاده از ظرفیت نخبگان و متخصصان بهای تمام شده 
بهایی  به  تا  یابد  کاهش  مشخص  زمانبندی  در  خودرو 
منطقی برسد و وزارت صمت باید هرچه سریعتر اصلاح 

ساختار خودروسازان را در دستورکار قرار دهد.
این نماینده مردم در مجلس یازدهم ادامه داد: موضوعاتی 
مانند فاصله قیمت خودرو در بازار و کارخانه مطرح می شود 
این اختلاف  از  ادعا می کنند که دلالان  و خودروسازان 
قیمتی سود می برند بنابراین به جای اینکه این سود نصیب 
در  خودرو  قیمت  افزایش  با  است  بهتر  شود  سوداگران 

کارخانه، تولیدکنندگان از آن منتفع شود.
بین  شده  ایجاد  قیمت  اختلاف  داد:  ادامه  خضریان 
قیمت خودرو در کارخانه و بازار ناشی از عرضه محدود 
خودروسازان است به این معنا که از آنجا که عرضه و تقاضا 
متناسب نیست، قیمت خودرو در بازار افزایش می یابد و 
این افزایش قیمت مجدد به بازار منتقل شده و تاثیری در 

ساماندهی بازار ندارد.
وی با تاکید بر اینکه کاهش تولید یکی از دلایل اصلی 
گرانی خودرو است، تصریح کرد: مادامیکه خودروسازان 
به  برنامه ریزی درست  با  و  ندهند  افزایش  را  تولید خود 
دنبال کاهش قیمت تمام شده محصولات خود نباشند، 
هر  هم  سازان  خودرو  نمی شود.  ساماندهی  خودرو  بازار 
داشته،  رشد  تورم  نرخ  اینکه  به  اکتفا  با  یکبار  ماه  چند 
جلب  خودرو  قیمت  افزایش  برای  را  مسوولان  موافقت 
می کنند و این چرخه باطل همچنان ادامه خواهد داشت 
و خودروسازان در بازار انحصاری کشور محصولات خود 

را گران می کنند.
سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی با 
تاکید بر لزوم حمایت هوشمندانه از تولید داخل ادامه داد: 
افزایش مکرر قیمت خودرو در سال های اخیر بر بهای سایر 
کالاها نیز حتی اثر روانی دارد. وزیر صمت باید نسبت به 
این موضوع پاسخگو باشد زیرا در افزایش قیمت ۱۸ درصد 
قیمت خودرو تنها دلایل خودروسازان مبنی بر زیان دهد 

بودن و... مدنظر قرار گرفته است.
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شهرستان اخبار

خبر

مدیرکل بیمه سلامت استان اعلام 
کرد

تحقق ۸۸ درصدی طرح 
نسخه نویسی و نسخه پیچی 

الکترونیک در لرستان

خرم آباد -صیاد،خبرنگارمملکت-مدیرکل بیمه سلامت 
لرستان از تحقق ۸۸ درصدی طرح نسخه نویسی و نسخه 
پیچی الکترونیک در این اســتان خبر داد و گفت: از اول 
دی ماه نسخ دستی برای بیمه سلامت غیرقابل پذیرش 
بوده و تمامی موسســات و سازمان های طرف قرارداد با 
بیمه سلامت مکلف به اجرای کامل طرح نسخه نویسی و 

نسخه پیچی الکترونیک هستند.
نصراله صیاد، دکتر شاهدخت فتحی بیرانوند در این رابطه 
اظهار کرد: طرح نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیک 
در الرســتان به عنوان الزام قانونی بوده و در قانون های 
بالادستی همچون قانون پنجم و ششم به موضوع پرونده 

سلامت الکترونیک تاکید شده است.
وی با بیان اینکه یکی از اجزای پرونده سلامت الکترونیک 
تحقق طرح نســخه نویســی الکترونیک بوده و اکنون 
خوش بختانه به اهداف دسترسی پیدا کرده است، افزود: 
در لرستان ۸۸ درصد اهداف تحقق پیدا کرده و در آبان ماه 
امسال ۹۷ هزار و ۴۹۱ و در کل در سال جاری تاکنون بیش 
از ۶۰۰ هزار نسخه الکترونیک تجویز شده و امیدواریم با 

برنامه ریزی مناسب شاهد تحقق کامل اهداف باشیم.
فتحی بیرانوند ادامه داد: اجرای برنامه نســخه نویسی و 
نســخه پیچی الکترونیک مزایای بسیار زیادی همچون 
صرفه جویی در مصرف کاغذ، شفاف سازی امور، آمار و 
اطلاعات و کاهش خطاهای پزشکی، افزایش سرعت و 

دقت اشاره کرد.
وی در بخش دیگری از ســخنانش با اشاره به اینکه از 
ابتدای دی ماه تمامی موسســات و سازمان های طرف 
قرارداد با بیمه ســلامت باید اقدام به اجرای کامل طرح 
نسخه نویسی و نسخه پیچی الکترونیکی کرده و از دی ماه 
به هیچ عنوان صورت حساب های دستی و غیر الکترونیک 
برای بیمه ســلامت غیــر قابل پذیرش اســت، افزود: 
خوش بختانه در مدت زمان شیوع کرونا توانستیم بسیاری 
از خدمات خود را به صورت الکترونیک به مردم ارایه کنیم 
و این امر کمک زیادی به تحقق دولت الکترونیک خواهد 

کرد.
این مسئول در ادامه با اشــاره به اینکه ساکنان مناطق 
حاشیه ای فاقد بیمه به صورت رایگان تحت پوشش بیمه 
سلامت قرار می گیرند، افزود: در راستای حمایت از اقشار 
کم بضاعت، بی بضاعت و آسیب پذیر افراد فاقد پوشش 
بیمه به صورت رایگان تحت پوشش بیمه سلامت قرار 

می گیرند.

مدیرکل بیمه سلامت استان 
نسخه نویسی الکترونیک 

بصورت کامل درایلام تحقق 
یافت

ایلام-مسعود هواسی،خبرنگارمملکت-مدیرکل بیمه 
سلامت اســتان ایلام گفت: خوشبختانه  با اقدامات 
خوبی که در اداره کل بیمه سلامت استان ایلام  انجام 
شد با  آموزش ،  مراجعات حضوری به مراکز بهداشتی و 
درمانی و ارتقا سامانه ها و نیز بالا بردن سرعت اینترنت 
و بموقع حل کردن مشکلات  شرکاء کاری توانسیتم 
جلوتر از کشور نسخه نویسی الکترونیکی را بصورت 
کامل در اســتان تحقق ببخشیمنورالدین رحیمی در 
نشست با اصحاب رسانه استان ایلام افزود: از اول آبان 
ماه در استان ایلام هیچگونه نسخه کاغذی را نه چاپ و 
نه پذیرش کردیم و کل نسخ ما بصورت الکترونیک بود

وی ادامه داد:  سازمان بیمه سازمانی است که به سمت 
الکترونیکی کردن و هوشمند شدن حرکت کرده است و 
بحث نسخه نویسی الکترونیکی در مجلس به تصویب 
رســید و دولت نیز آنرا ابلاغ کرد و اخیرا هم ریاست 
محترم جمهور از این طــرح حمایت کرد و این طرح 
حتما باید اجرایی می شــد.رحیمی اظهار کرد: نسخه 
نویســی الکترونیک در کشــور از اول دی ماه نهایی 
خواهد شــد ولی در استان ایلام  بدلیل اینکه ۸ / ۹۹ 
درصد نسخ هم از نظر استقرار و هم از نظر الکترونیکی 
کردن بصورت الکترونیکی است توانستیم  اولین استانی 
باشــیم  که کل خدمات را بصورت الکترونیک ارائه 
می دهیم وی ادامه داد: بخاطر همین ایلام ، اســتان 
برتر کشور شــد و از طرف وزیر بهداشت مورد تقدیر 
قرار گرفت رحیمی مزایای نسخه نویسی الکترونیکی 
را صرفه جویــی در وقت، جلوگیری از  مصرف کاغذ 
)ســالانه میلیارد ها تومان صرف خرید کاغذ میشود( 
و کاهش  خطای پزشــکی عنوان کرد  .وی افزود: از 
دیگر مزایای نسخه نویسی الکترونیکی این است که 
اگر دارویی در استان ایلام نباشد بیمار می تواند  با دادن 
کــد رهگیری و کد ملی  آن دارو را در  اســتان دیگر 
تهیه کند.مدیرکل بیمه سلامت استان ایلام  از دیگر 
مزایای این طرح را جلوگیری از انباشــت دارو در خانه 
ها و کنترل ورود و خروج دارو در داروخانه ها دانست و 
افزود: با نسخه نویسی الکترونیکی  هم زمینه تحقیق و 
پژوهش فراهم است هم اینکه زمینه سیاستهای کلی 
در حوزه سیاستهایی دارویی و  درمان در سطح کشور 
مشخص شودوی ادامه داد: با شفافیت مدیریت منابع 
مالی و نظارت علمی ، تخصصی و هوشــمند  می 
توان  از فساد احتمالی در داروخانه ها و سازمانهای 
بیمه گر و حوزه نظام ســلامت  و نیز از قاچاق دارو 

در استان و کشور جلوگیری کرد 

مسئول بسیج دانشجویی استان 
سمنان

رسالت بسیج دانشجویی 
تربیت نیروی در تراز انقلاب 

است

سمنان -رضاییان،خبرنگارمملکت- مسئول بسیج 
دانشــجویی استان ســمنان گفت: رسالت بسیج 

دانشجویی، تربیت نیروی در تراز انقلاب است.
 محمدامین بخشیان در نشست خبری با اصحاب 
رســانه به مناسبت شــانزدهم آذرماه روز دانشجو 
اظهار داشت: مسئله محوری رویکرد اصلی ما در 
بسیج دانشجویی است و لذا در این راستا باید نگاه 

جامع داشته باشیم.
وی افزود: در پیاده ســازی رویکرد مسئله محوری 
در حوزه پژوهش و فناوری در تدوین ســند نظام 
جامع استان، هسته پژوهشــی شمسا آغاز به کار 

کرده است.
وی ادامــه داد: طرح راهیان پیشــرفت در حوزه 
فناوری بــا بهره گیری از طرح راهیان نور در حال 
شکل گیری اســت که باعث خوداتکایی و امید و 

نشاط در بین جوانان می شود...
فرمانده ناحیه دانشــجویی استان سمنان تصریح 
کرد: از مهم ترین رســالت های جــوان انقلابی، 
مطالبه گری است و لذا نیازمند حرکت تحولی در 

این حوزه هستیم.
وی افزود: ورود جهادی بــه عرصه های مختلف 
برای حل مســائل از دیگر مأموریت های بســیج 
دانشجویی اســت که نمونه های آن را در موضوع 

کرونا مشاهده کرده اند
ولی فقیه  نمایندگی  مسئول  فرزین  حجت الاسلام 
در ناحیه دانشــجویی استان سمنان در این جلسه 
گفت: نقش ویژه و پررنگ دانشجویان در پیشبرد 
انقلاب اســلامی بر هیچ کس پوشــیده نیست و 
امروز هم دانشــجویان در عرصه هــای مختلف 

ایفای نقش می کنند

مدیرکل آموزش و پرورش 
مازندران اعلام کرد

 ایجاد بیش از ۸ هزار و 912  
فرصت شغلی در مدارس 

غیردولتی

فر،خبرنگارمملکت-مدیــرکل  ســاری-امیری 
آمــوزش و پرورش مازندران گفت: بیش از ۸۹۱۲ 
فرصت شــغلی در مدارس غیردولتی استان ایجاد 

شده است.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل آموزش و 
پــرورش مازنــدران؛ »علیرضا ســعدی پور« در 
گفــت و گویی ضمــن تبریک هفتــه مدارس و 
مراکز آموزشــی غیردولتی به موسســان مدیران 
معلمــان و کادر اجرایــی این مــدارس و مراکز 
اظهار کــرد: ۸۹۱۲ نیروی آزاد گزینش شــده با 
گذرانــدن دوره های آموزش ضمــن خدمت در 
مــدارس غیردولتی در حال فعالیت می باشــند و 
 برای این تعداد از هم اســتانی های عزیز اشتغال

 ایجاد شده است.
وی افزود: از این تعداد نیروهای شاغل ۲۹۷۷ نفر 
مرد و ۵۹۳۵ نفر زن می باشــند که علاوه بر آمار 
فوق به منظور حمایت از مدارس غیردولتی تعداد 
۱۸۲ نفر نیروی رســمی بعنوان مدیر یا معا ون در 

مدارس غیردولتی مامور می باشند.
مدیرکل آمــوزش و پرورش مازنــدران در ادامه 
با بیان اینکه مازندران با پوشــش ۲۳/۲۳ درصد 
دانش آموزان در مدارس غیردولتی رتبه اول را در 
سطح کشور کســب نموده است خاطرنشان کرد: 
تعداد ۱۲۸۴۹۷ نفــر نوآموز و دانش آموز در ۸۰۷ 
مدرســه غیردولتی در حال تحصیل می باشند که 
این آمار حاکی از کیفیت بالای آموزشــی مدارس 
غیردولتی بعنوان خیرین آموزشی و اعتماد خانواده 
ها جهت مشــارکت در امور آموزشــی و پرورشی 

فرزندانشان است.
وی بــا اعلام اینکه اســتان مازنــدران رتبه برتر 
کشوری در شــاخص های اختصاصی و عمومی 
سال ۱۳۹۹ را کسب نموده است اظهار کرد: اداره 
مدارس غیردولتی و مشــارکت های استانآموزش 
کارشناســان حوزه مشارکت های مناطق بالندگی 
نیروی انسانی با آموزش همکاران مدارس و مراکز 
غیردولتی )باتوجه بــه ورود آموزش و پرورش در 
دســتورالعمل  بوم جدید(آسیب شناسی  زیســت 
الگوی تعیین نرخ شــهریه تســریع و تســهیل 
امورات مربوط به مهدهای کــودک و حمایت از 
دانش آموزان با استعداد تحت پوشش کمیته امداد 
)طرح مدارس همدل( را در سال تحصیلی ۱۴۰۱- 

۱۴۰۰ در دستور کار خود دارد.

اخبار

یاسوج-آذرپندار،خبرنگارمملکت- مدیرکل تأمین اجتماعی 
استان کهگیلویه و بویراحمد گفت : دانشجویان می توانند 
بیمه شده اصلی تامین اجتماعی شوند.عباس نورمحمدی 
مدیرکل تامین اجتماعی اســتان کهگیلویه و بویراحمد 
بااعلام این خبراظهار داشــت:  دانشجویان می توانند در 
دوران تحصیل برای خود سوابق بیمه ای ایجاد کنند و به 
عنوان بیمه شــده اصلی زیر پوشش تامین اجتماعی قرار 

بگیرند.
     نورمحمدی گفت: دانشــجویان نیز مانند سایر اقشار 
می تواننــد خود را بیمه کنند و از خدمات ســازمان تامین 
اجتماعی از جمله بازنشستگی و خدمات درمانی  استفاده 

کنند..
    این مسئول  افزود: برای ثبت نام بیمه دانشجویی که در 
ردیف بیمه صاحبان حرف و مشاغل آزاد است، ارائه کارت 

معتبر دانشجویی نیاز است.
  مدیر کل تامین اجتماعی کهگیلویه وبویراحمد تصریح 
کرد: دانشــجویان می توانند با مراجعه به سامانه خدمات 
غیرحضوری سازمان تامین اجتماعی و انعقاد قرارداد ، سابقه 

بیمه ای خود را از همین دوران آغاز کنند.
     وی افزود: پس از دوران تحصیل نیز دانشجو یان می 
توانند این سابقه را با اشتغال در کارگاه ها یا شرکت ها و یا 
بیمه پردازی با عنوان مشاغل آزاد یا اختیاری تا رسیدن به 

شرایط بازنشستگی ادامه دهند. 
 عباس نورمحمدی گفت: بر اساس این طرح، دانشجویان 
در بازه سنی ۱۸ تا ۵۰ سال می توانند به سامانه مراجعه و 
تحت عنوان بیمه دانشجویی،یکی از سه نرخ ۱۲،  ۱۴ یا ۱۸ 

درصد را انتخاب کنند و قرارداد ببندند.
وی افزود: درصورتی که متقاضی بیش از ۵۰ ســال سن 

داشته باشد، باید معادل مازاد سنی، سابقه بیمه پردازی قبلی 
داشته باشد اما اگر فردی دارای ۱۰ سال سابقه قبلی باشد، 

از شرط سنی معاف است.
     نورمحمدی افزود: در طرح بیمه دانشــجویی سه نوع 
نرخ حق بیمه تعریف شــده که متقاضی مختار به انتخاب 

یکی از آن ها است.
     مدیرکل تامین اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد در ادامه 
خاطرنشان کرد: نرخ ۱۲ درصد شامل حمایت بازنشستگی و 
فوت بعد از بازنشستگی است. نرخ ۱۴ درصد،  حمایت های 
بازنشستگی و فوت قبل و بعد از بازنشستگی را شامل می 
شود و نرخ ۱۸ درصد که کامل ترین طرح است،  تعهدات 
مربوط به بازنشســتگی، فوت و ازکارافتادگی را در بر می 
گیــرد. . بر اســاس این طرح،  درصورتی که دانشــجو از 
مستمری بازماندگان استفاده می کند، می تواند رأساً بیمه 

پردازی داشته باشد و پرداخت حق بیمه دانشجویی، مانع 
دریافت مســتمری بازماندگان نخواهد بود.در طرح بیمه 
دانشجویی، مهلت پرداخت حق بیمه در بدو بیمه پردازی، از 
تاریخ انعقاد قرارداد یک ماه است و در ادامه باید حق بیمه 

هرماه را حداکثر تا پایان دو ماه بعد، پرداخت کرد.

مدیرکل تأمین اجتماعی کهگیلویه و بویراحمد 

دانشجویان می توانند بیمه شده اصلی تامین اجتماعی شوند

خبر

ریل ذوب آهن اصفهان به مترو تهران رسید
اصفهان-احســان عالیخانی،خبرنگارمملکت-  مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه از 
ســاخت و تحویل ۵۰۰ تُن ریل UIC۵۴ برای نخستین بار در کشور توسط ذوب آهن اصفهان، مطابق با 

استاندارد بین المللی برای استفاده در خطوط درون شهری این ناوگان خبر داد.
مهدی شایســته اصل با بیان اینکه برای تعمیرات و نگهداری خطوط مترو، شــرکت بهره برداری مترو 
سالانه به ۵۰۰ شاخه ریل UIC۵۴ نیاز دارد، گفت: تولید این ریل در ذوب آهن اصفهان در شرایط تحریم، 

یک اقدام بسیار ضروری و استراتژیک برای توسعه حمل و نقل ریلی درون شهری است.
وی تصریــح کرد: کمبــود نقدینگی و تحریم ها مانع ورود ریل شــد که با تولید ریلUIC۵۴ براســاس 

استانداردهای بین المللی و با کیفیت مطلوبی، خودکفایی در این بخش را شاهد هستیم.
مدیرعامل شــرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران و حومه با اشاره به اینکه قبلا ریل مترو از اتریش 
وارد می شد، خاطرنشان کرد: با شدت گرفتن تحریم ها، به ناچار واردات ریل از کشورهای روسیه و ترکیه 

انجام شد که از کیفیت مطلوب برخوردار نبود و هزینه تعمیر و نگهداری را نیز افزایش داد.
وی اظهــار کرد: تولید ریل در ذوب آهن اصفهان نه تنهــا صرفه جویی اقتصادی دارد و مانع خروج ارز از 
کشــور می شود، بلکه دغدغه ما را برای تامین ریل از بین برده و وابستگی حمل و نقل ریلی را به سایر 

کشورها کاهش می دهد.
شایسته گفت: ریلی ذوب آهن اصفهان، پس از کنترل و بازرسی، برای متروی تهران که حجم بالایی از 
مسافر را دارد و از حساسیت ویژه ای برخوردار است، ارسال شده و مطمئنا استفاده مترو تهران از تولیدات 

داخلی، سایر کلانشهرها را هم که دارای مترو هستند برای استفاده از این نوع ریل ترغیب می کند.
 ۶۰E۱ به گفته مدیرعامل شــرکت بهره برداری مترو تهران و حومه، برای نخســتین بــار از ریل ملی
ذوب آهن اصفهان برای تعمیر و نگهداری خط ۵ مترو تهران و حومه اســتفاده شــد که از کیفیت بسیار 

مطلوبی برخوردار است.

رئیس شورای شهر نظرآباد
 برطرف کردن مشکلات بهداشت و درمان

 نیازمند توجه ویژه به این حوزه است
البرز-تهمینه حیدری،خبرنگارمملکت- رئیس شورای 
شــهر نظرآباد گفت:برطرف کردن مشــکلات حوزه 
بهداشــت و درمان این شهرستان نیازمند توجه ویژه 

همه دستگاه های مرتبط در این حوزه است.
رییس شــبکه بهداشــت و درمان شهرستان نظرآباد 
مهمان شورای شهر نظرآباد بود و با حضور در صحن 
شورای شــهر به بررسی مشکلات بهداشت و درمان 
این شهرستان پرداختند.ناصر اکبرزاده رئیس شورای 
شهر در این نشست تخصصی اظهار داشت: در مدت 

اخیر تلاش های خوبی از ســوی مسوولان محلی برای برطرف کردن مشــکلات حوزه بهداشت صورت گرفته اما این اقدامات کافی 
نبوده و ســعی می کنیم که خدمات بهتر و بیشتر که در شــان و منزلت مردم ولایتمدار شهرستان باشد ارایه کنیم.دکتر عبدوس مدیر 
شــبکه بهداشت و درمان در این نشست گزارشی از روند واکسیناسیون شــهروندان شهرستان نظراباد در مورد بیماری کووید ۱۹ ارائه 
کرد و افزود:تعداد ۱۳۲ هزار نفر در ۴ مرکز تجمیعی )دو مرکز روستایی ( و دو مرکز شهری که در حال حاضر دو مرکز شهری خدمات 
رســانی می کنند واکسینه شــدند.وی از اقدام و تلاش در جهت اخذ مجوز داروخانه در مسکن مهر و محلات مختلف شهر خبر داد و 
بیان کرد:یکی از مشــکلات این شهرستان کمبود متخصص در بیمارستان و بخش خصوصی است که به دلیل کاهش ساعات کارکرد 
بر اساس دستورالعمل کشوری است در این راستا در حال پیگیری هستیم.مدیر شبکه بهداشت و درمان شهرستان نظرآباد به نارضایتی 
اهالی محله صالح آباد اشــاره کرد و یادآور شــد: استقرار و مرکز DIC در بخش مسکونی که درخواست جابجایی را داشتند انجام و مقرر 
شد تا مهلت دو ماه این جابجایی انجام پذیرد.دکتر عبدوس بیان کرد: خیرین این شهرستان نسبت به اعلام و نیازسنجی بیمارستان و 
کمبود اقلام و تجهیزات اعلام همکاری و کمک کردند که مقرر شد نسبت به نصب بنر در این زمینه از طرف شبکه بهداشت اقدام شود.

کرمانشــاه-فریده محمدی،خبرنگارمملکــت- مدیرعامل 
شــرکت برق منطقــه ای غــرب ذخیره ســوخت کنونی 
نیروگاه های برق استان را نسبت به مدت مشابه سال قبل 
بســیار مناســب ارزیابی کرد و گفت: امیدواریم با این روند 
زمستان امسال کمبود سوخت نیروگاه ها و خاموشی نداشته 

باشیم.
علی اســدی در جلسه ســتاد بحران اســتان کرمانشاه  با 
موضــوع تامین پایدار برق و گاز در فصل زمســتان برگزار 
شد، ابتدا اشاره ای به وضعیت نیروگاه های استان کرمانشاه 
داشــت و گفت: هم اکنون چهار نیروگاه بیستون با ظرفیت 
۶۴۰ مگاوات، زاگرس با ظرفیت ۶۴۸ مگاوات، اســلام آباد 
با ظرفیت ۱۰۰ مــگاوات و دالاهو با ظرفیت ۶۰۰ مگاوات 

در استان فعال است.
وی مجموع برقی که هم اکنون توسط نیروگاه های استان 

تولید می شود را ۱۵۸۰ مگاوات و مصرف استان را هم ۷۰۰ 
مگاوات اعلام کرد.

وی ادامه داد: از ســوی دیگر کرمانشــاه در مسیر کریدور 
صادراتی برق کشــور قــرار دارد و نزدیک بــه ۷۰ درصد 

صادرات برق ایران از این مسیر است.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای غرب با بیان اینکه سال 
گذشته در چنین ایامی گاز نیروگاه های استان محدود شده 
بود، یادآور شد: اکنون با همکاری شرکت گاز هنوز سهمیه 

گاز به دو نیروگاه اسلام آباد و دالاهو داده می شود.
اســدی با بیان اینکه از نظر ذخیره ســوخت جایگزین نیز 
اکنون نیروگاه ها در بهترین حالت قرار دارند، اضافه کرد: در 
شرایطی که در کشور ۶۰ درصد مخازن سوخت نیروگاه ها 
تکمیل اســت، اما این میزان در کرمانشاه حدود ۹۵ درصد 

است.

وی با بیان اینکه هــم اکنون روزانه نزدیک به یک تا ۱.۵ 
میلیون لیتر ســوخت مایع به نیروگاه های کرمانشاه حمل 
می شود، خاطرنشــان کرد: تقاضا داریم این تامین سوخت 

همچنان ادامه داشته باشد.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای غــرب از این موضوع 
ابراز نگرانی کرد که با شــروع روزهای سرد و بارش برف و 
باران امکان حمل سوخت از طریق کامیون ها محدود شود 
و خاطرنشــان کرد: البته نیروگاه های استان برای مصرف 

چندین روز ذخیره سوخت دارند.
اســدی ابراز امیدواری کرد با این وضعیت مشــکلی برای 
تامین سوخت نیروگاه ها رخ ندهد و فصل زمستان پیش رو 
را بدون چالش خاموشــی پیشت سر بگذاریم و افزود: البته 
ســناریوهایی برای محدود شدن مصرف برق ۳۰ درصدی 

صنایع در شرایط اضطرار و مدیریت بار تعریف شده است.

وی تاکید کرد: اگر بنا به اعمال محدودیت باشــد، متوجه 
صنایــع خواهد بود و تلاش می کنیــم برق بخش خانگی 

پایدار باشد.
مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای استان کرمانشاه با بیان 
اینکه فعلا محدودیت برق برای صنایع اعمال نشده، گفت: 
این در حالی اســت که در مدت مشابه سال گذشته نزدیک 

به ۳۸ درصد محدودیت برق برای صنایع داشتیم.
اســدی تنها نگرانی اصلی را برای تابســتان سال ۱۴۰۱ 
دانســت و اضافه کرد: تقاضا داریم از همین حالا صنایع به 

فکر برقراری ژنراتورها باشند.
موضوع دیگری که وی به آن اشاره داشت وضعیت مصرف 
مازوت در نیروگاه ها بود و گفت: تنها ۱۰ نیروگاه کشــور در 
شهرهای تبریز، اهواز، تهران، اراک، کرمانشاه و ... از مازوت 

استفاده می کنند که دستورالعمل های خاص خود را دارد.

=================
خبر ۲ و ۷ رو حتما باعکساشون کار کن لطفا

==========================
=============

======================
===================== 

خبر۵
مدیرکل بهزیستی مازندران ؛

راه اندازی مراکز مثبت زندگی یکی از طرح های بزرگ بهزیستی است
ساری-امیری فر،خبرنگارمملکت-جلسه هم اندیشی صاحب امتیازان مراکز مثبت زندگی 
استان مازندران به مناسبت اولین سالگرد تاسیس مراکز خدمات بهزیستی با حضور دکتر 
فرزاد گوهردهی مدیرکل بهزیستی مازندران ، دکتر اسماعیل نیا مدیر عامل و عضو هیات 

مدیره کانون کشوری مراکز مثبت زندگی و صاحب امتیازان این مراکز برگزار شد.
به گزارش روابط عمومی اداره کل بهزیســتی مازندران ؛ دکتر فرزاد گوهردهی ، مدیرکل 
بهزیستی مازندران ضمن گرامیداشت روز جهانی و هفته ملی افراد دارای معلولیت ، گفت 
: افراد دارای معلولیت ، جامعه هدف بهزیســتی هستند که یکی از اولویت های اصلی ما 
فراهم کردن زمینه های لازم برای حضور فعال آنان در جامعه با کمک سایر دستگاه های 

اجرایی می باشد.
وی با بیان اینکه راه اندازی مراکز مثبت زندگی یکی از طرح های بزرگ بهزیســتی می 
باشد ، افزود : در سال گذشته ۲۵۰۰ مرکز مثبت زندگی در کشور راه اندازی شده است که 

از این تعداد ۱۱۷ مرکز در استان مازندران می باشد.
دکتر گوهردهی ادامه داد : هدف از راه اندازی این مراکز ارائه خدمات ۲۲ گانه سطح یک 

به جامعه هدف بهزیستی برای دسترسی بهتر آنان در مناطق محروم است.
مدیرکل بهزیســتی مازندران با بیان اینکه در استان مازندران ۵۱ هزار پرونده افراد تحت 
پوشش بهزیستی وجود دارد ، گفت : از این تعداد بیش از ۴۸ هزار پرونده به مراکز مثبت 

بهزیستی واگذار شده است.
 وی مراکز مثبت زندگی را ظرفیت های بزرگ و عظیم اجتماعی کشور و استان دانست و 
افزود : مراکز مثبت زندگی  مجموعه خدمات سطح یک بهزیستی را به جامعه هدف ارائه 
می کنند و اولویت ما در بهزیستی استفاده از این ظرفیت ها در سطح استان و کشور است .

==================
=========

===============
================

خبر۹
کسب ۸ عنوان برتر توسط روابط عمومی ذوب آهن اصفهان در جشنواره ملی انتشارات

اصفهان-عالیخانی،خبرنگارمملکت-روابــط عمومی ذوب آهن اصفهان موفق شــد در 
شانزدهمین جشنواره ملی انتشارات، دیپلم افتخار و تندیس ویژه شش رتبه اول و دو رتبه 

دوم را کسب کند.
روابط عمومی ذوب آهن اصفهان موفق شد در شانزدهمین جشنواره ملی انتشارات، دیپلم 

افتخار و تندیس ویژه شش رتبه اول و دو رتبه دوم را کسب کند.
در مراســم پایانی این جشنواره که ۱۵ آذرماه با حضور اعضای انجمن متخصصان روابط 
عمومی و اساتید این رشته برگزار شــد، دیپلم افتخار و تندیس هشت عنوان برتر توسط 
فرشــاد مهدی پور معاون مطبوعاتی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسلامی به نماینده روابط 

عمومی ذوب آهن اهدا شد .
روابط عمومی ذوب آهن اصفهان در رشته های کتاب، ویژه نامه، پوستر، گزارش، مقاله و 
خبر موفق به کسب رتبه اول و در داستان سرایی و تحلیل محتوا رتبه دوم را کسب نمود.

======
===============

خبر۱۱

بازدید هیات قطری از بندر بوشهر
بوشهر-ابراهیمی،خبرنگارمملکت- هیات قطری با حضور در اداره کل بنادر و دریانوردی 

استان بوشهر از توانمندی ها و تاسیسات بندر، دیدن کردند.
هیاتی قطری متشــکل از  رئیس بندر الرویس قطر، مدیر بخش دریایی گمرک و رئیس 
بخش گمرکی و بازرسی بندر حمد با حضور در بندر بوشهر از توانمندی ها و تاسیسات این 

بندر بازدید کردند.
در ادامه نیز جلســه ایی با حضور مدیرکل و معاونین اداره کل بنادر و دریانوردی اســتان 
بوشهر ، مدیرکل گمرکات استان بوشهر و رییس اتاق بازرگانی استان و در دفتر مدیرکل 

بنادر و دریانوردی استان بوشهر برگزار شد.
سیاوش ارجمندزاده در پایان این نشست عنوان کرد: استان بوشهر از ظرفیت های بالایی 
برخوردار اســت و در این راســتا اداره کل بنادر و دریانوردی اســتان بوشــهر نیز با تمام 
ظرفیت های خود، مهیای تســهیل ســازی در امر صادرات به قطر است و در این زمینه 

اهتمام ویژه ای ایجاد شده است.
رئیس بندر الرویس قطر نیز در این نشست ضمن تاکید بر  تقویت بیشتر روابط این دو بندر، 

خواستار ایجاد راهکارهایی جهت ارتباط مستمر با بندر بوشهر شد.
در ادامــه این بازدیدها صبح امروز هیات قطری با حضــور در بندر دیر به عنوان نزدیک 
ترین بندر به قطر و انتخاب آن به منظور کریدر شمال به جنوب در جهت انتقال کالاهایی 

ترانزیتی از کشورهای دیگر برای صادرات به این کشور ، دیدن کردند.
=======

===========
=======

بوشهر-ابراهیمی،خبرنگارمملکت- طی مراسمی با حضور فرماندار دشتستان، معاون 
بهره برداری و توســعه شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر، مسئولان شهرستان 
دشتســتان و مدیران محلی طرح آبرسانی به روستای بیدو دشتستان با اعتبار ۲۲ 

میلیارد ریال افتتاح شد.
معاون بهره برداری و توســعه شرکت آب و فاضلاب استان بوشهر در این مراسم 
با اشاره به تدوین طرح های آبرسانی در شهرها و روستاها اظهار کرد: تمام تلاش 

شرکت آب و فاضلاب تحقق مطالبات و رضایت مردم است که در این راستا تلاش 
شبانه روزی می شود.

روح الله دوانی به طرح آبرســانی به روستا بیدو دشتستان پرداخت و تصریح کرد: 
این طرح شــامل حفر، تجهیز و راه اندازی یک چاه با اعتبار ۴.۵ میلیارد ریال است 
که قادر است ۳ لیتر بر ثانیه آب آشامیدنی ۴۹ خانوار روستای بیدو با جمعیت ۱۷۷ 

نفر را تامین کند.
وی اجرا ۳ کیلومتر شــبکه توزیع آب را از دیگر ویژگی های طرح یاد شده دانست 
و افزود: در اجرا این  طرح شــبکه توزیع و انشعاب خانگی با اعتبار ۸ میلیارد ریال 

اجرا شده است.
 و توســعه شرکت آب و فاضلاب اســتان بوشهر، اجرا ۷۵۰ متر شبکه برق رسانی 
فشار متوسط را از دیگر مشخصات طرح آبرسانی به بیدو دشتستان دانست و گفت: 

برای اجرا شبکه برق رسانی و نصب ترانسفورماتور ۹.۹ میلیارد ریال سرمایه گذاری 
شده است.

دوانی اعتبار کل طرح را ۲۲ میلیارد و ۵۰۰ میلیون ریال وبا استفاده از منابع داخلی 
آبفا دانست و با تبریک به خانوارهای روستا بیدو تصریح کرد: مدیریت مصرف آب 

یکی از ضروریات است که امید می رود در دستور کار مشترکین قرار بگیرد.
فرماندار دشتســتان هم با قدردانی از خدمات و تلاش شــرکت آب و فاضلاب در 
تحقق مطالبات مردم افزود: با اجرا این طرح آبرسانی یکی از مطالبات مهم مردم 

روستا بیدو برطرف شد.
فتح الله نوروزی افزود: خوشــحالم که با همــکاری و پیگیری مجموعه آبفا این 
پروژه با اعتباربالغ بر ۲۲ میلیارد ریال شامل حفر، تجهیز و راه اندازی چاه و عملیات 

برق رسانی شبکه توزیع در یکی از دورترین نقاط شهرستان دشتستان افتتاح شد.

طرح آبرسانی به روستای بیدو دشتستان افتتاح شد

محمد  شیراز-چراغی،خبرنگارمملکت-دکتر 
هادی ایمانیه در نشســت خبــری با اصحاب 
رسانه که با رویکرد اقتصادی با حضور سرپرست 
معاونت هماهنگی امور اقتصادی اســتانداری 
برگزار شد، اظهارداشت: توقع اصلی این است 
که دولت در مسیر صحیح اقتصادی حرکت کند 
زیرا رسیدن به اهداف و مقصد در کوتاه مدت 
ممکن نیســت. نماینده عالی دولت در استان 
فارس با بیان اینکه در دیدار با وزیر فرهنگ و 
ارشاد اسلامی چهار پروژه مهم این استان مورد 
تاکید قرار گرفت، افزود: احداث تالار شهر شیراز 
تا سه ســال آینده، احداث کتابخانه شهرستان 
ارسنجان، تکمیل موزه پاسارگاد و آغاز عملیات 
اجرایی احداث بنیاد فارس شناســی در ســال 

جاری مورد تعهد وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
قرار گرفت.

وی با اشــاره به اینکه وزارت دفاع و پشتیبانی 
نیروهای مســلح شــریک پروژه آزادراه شیراز 
اصفهان محسوب می شــود، ادامه داد: وزارت 
دفاع در خصوص اتمام قطعه هفتم پروژه آزاد 
راه شیراز اصفهان و آغاز ساخت قطعه هشتم 
که اولین قطعه از پروژه آزاد راه شــیراز بوشهر 
اســت قول همکاری داده است.استاندار فارس 
با بیان اینکه ساخت پالایشگاه میعانات شیراز 
در صورت تامیــن خوراک و آب مورد نیاز آغاز 
خواهد شد، گفت: طرح فولاد غدیر نی ریز، انتقال 
آب از سیرجان با احداث خط آنتنی از سیرجان 
به قطرویه و تکمیل پروژه راه آهن گل گهر به 

نیریز که هم اکنون ۷۰ درصد پیشــرفت دارد 
مورد پیگیری جدی قرار گرفته است.

دکتر ایمانیه با اشاره به اینکه ساخت سد پارسیان 
که بعضی از شهرســتان های غربی فارس را 
بهره مند میکند مورد پیگیری قرار گرفته است، 
افزود: در زمینه تامین آب شهرستان مرودشت 
مقرر شــده است که آب مورد استفاده مجتمع 
پتروشیمی به شــهر مرودشت اختصاص داده 
شود و پساب فاضلاب مرودشت به پتروشیمی 
منتقل شود.نماینده عالی دولت در استان فارس 
اظهارداشت: برقی کردن و سریع السیر شدن 
راه آهن شــیراز اصفهان و تــلاش برای رفع 
مشکلات کارخانه آی تی آی با جذب سرمایه 
گذاران توانمند و همکاری وزارت دفاع در حال 

پیگیری است.وی با بیان اینکه شهرک صنعتی 
شــیراز با ظرفیت حدود ۲۰ درصد فعالیت می 
کند، تصریح کرد: اگر زمینه فعالیت شــهرک 
صنعتی شیراز با ظرفیت کامل فراهم شود هیچ 
بیکاری در استان باقی نمی ماند؛ بنابراین باید 
بر این موضوع تمرکز داشته باشیم و مشکلات 

تولیدکنندگان را به سرعت رفع کنیم.
استاندار فارس با اشاره به اینکه بعضی افراد با 
اخذ مجوزهای اولیه زمین های شهرک صنعتی 
را در اختیار می گیرند و با ساخت سوله، بدون 
بهره برداری تولیــدی اقدام به فروش یا اجاره 
دادن سوله ها می  کنند، گفت: باید این موضوع 
مدیریت شود تا سفته زمین در شهرک صنعتی 

تمام شده و زمینه رونق تولید را فراهم شود.

وی با تاکید بر اینکه راه اندازی کامل شهرک 
صنعتی شــیراز نیازمند تامین آب، برق و گاز 
مورد نیاز واحد های صنعتی است، تصریح کرد: 
مصرف آب و انرژی در کشور بسیار بالا است 
و برای ارائه  خدمت به بخش های تولیدی باید 
مدیریت مصرف در دستورکار همه مردم قرار 
گیرد.دکتر ایمانیه با بیان اینکه ادامه داد: حامی 
جدی عشایر غیور به عنوان قشر مولد و مدافع 
کشــور هســتیم و برای پیگیری هرچه بهتر 
دغدغه های این قشر، مشاور عشایر استاندار را از 

میان فرهنگیان عشایر انتخاب کرده ایم.
وی با بیان این که جلسات مکرر و منظمی برای 
راه اندازی کارخانجات بزرگ فارس و خروج از 
رکود برگزار شــده است، اظهارداشت: معاونت 
هماهنگی اقتصادی استانداری در حال تدوین 
برنامه این اقتصادی اســتان برای دوران بعد از 
کرونا است و حمایت از بخش های آسیب دیده 

از کرونا را در دستورکار قرار خواهیم داد.

استاندار فارس

 برای حمایت از سرمایه گذاران تعهد می دهیم 

مدیرعامل شرکت برق منطقه ای غرب

امیدواریم زمستان امسال را بدون خاموشی بگذرانیم
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کارت زرد مجلس به وزیر تعاون
وزی��ر تع��اون، کار و رفاه اجتماعی از نمایندگان 
مجلس »کارت زرد« گرفت.او هفتمین وزیری است 
ک��ه بهارس��تان کارت زرد خ��ود را به او نش��ان می 
ده��د. پیش از ای��ن وزرای امور اقتصادی و دارایی، 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، کشور، آموزش و پرورش، 
عل��وم و صنعت، مع��دن و تجارت از مجلس کارت 
زرد گرفته بودند. ربیعی برای پاس��خ به س��وال ملی 
محمدرض��ا پورابراهیمی نماین��ده مردم کرمان در 
مجلس به بهارس��تان آمده بود.سوال پورابراهیمی 
از ربیعی درباره »ملاک انتخاب و انتصاب مدیران 
صندوق ه��ای زیرمجموع��ه وزارت تع��اون یعنی 
صندوق بازنشس��تگی کشوری و تامین اجتماعی« 
بود که ربیعی توضیحاتی را در این زمینه ارائه کرد. در 
ادامه با توجه به قانع نشدن پورابراهیمی از پاسخ های 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی علی لاریجانی رئیس 
مجلس ش��ورای اس��لامی س��وال از وزیر را به رای 
وکلای ملت گذاش��ت که نمایندگان نیز با 98 رای 
موافق، 95 رای مخالف و 11 رای ممتنع از مجموع 
219 نماینده حاضر در صحن پاسخ های علی ربیعی 
را قانع کننده ندانستند و برهمین اساس وزیر تعاون 

نیز از مجلس کارت زرد گرفت.

  آمریکا شکست نخورد
 ایران پیروز شد

روزنامه فرامنطقه ای 'الزمان' چاپ لندن نوشت: 
از ه��ر زاوی��ه و ب��ا هر معیاری که دور اخیر مذاکرات 
هسته ایران و گروه 1+5 سنجیده شود، نتیجه این 
اس��ت که آمریکا شکس��ت نخورد، اما ایران پیروز 
میدان بود.در تحلیل الزمان به قلم 'فاتح عبدالسلام' 
درب��اره ویژگی ه��ای تمدید هف��ت ماهه مذاکرات 
هس��ته ای، آمده اس��ت: 'نخس��ت این که ایران به 
واسطه تحمیل مدت زمان مد نظرش برای تمدید 
مذاکرات تا آغاز ماه ژوییه، نشان داد که حرف اول 
را می زند.امریکایی ها این بار نیز نتوانس��تند روی 
حرف خود بمانند. آنان حتی تا هفته گذشته تمدید 
مذاک��رات را رد م��ی کردن��د و ای��ن در حالی بود که 
محافل سیاسی ایرانی با اطمینان از ناممکن بودن 
امضای توافق در مهلت تعیین شده سخن می گفتند 
و تاکید داشتند که این مهلت زمانی اساسا بی ارزش 
اس��ت.نکته دیگر این اس��ت که 'اس��راییل' با توجه 
به لفاظی هایش علیه برنامه هس��ته ای ایران، حال 
احتمالا ناگزیر خواهد بود که تفسیر متفاوتی را بابت 
رویکرد جامعه بین المللی به ایران در مذاکرات هسته 
ای و به رسمیت شناخته شدن حق این کشور برای 
فعالیت های صلح آمیز هس��ته ای، ارائه کند.الزمان 
یکی دیگر از ویژگی های وضعیت موجود مذاکرات 
را با توجه به تمدید مدت زمان آن، رها شدن ایران 
از تنگنای مهلت تعیین شده دانست و افزود: براین 
اساس، این کشور می تواند هر گونه مهلت احتمالی 
در آینده را نیز به سلامت پشت سر بگذارد، بی آن 
که خود را به خطوط قرمز واشنگتن و یا پاریس در 

بحث هسته ای محدود کند.

 کسی نمی تواند نقش ایران را 
 در دفع خطر تروریسم 

از عراق انکار کند
ریی��س ق��وه قضایی��ه ع��راق روز گذش��ته در 
بی��ان نق��ش ای��ران در دفع خطر گروه تروریس��تی 
 داع��ش از س��ر عراق گفت ک��ه هیچ کس در عراق 
نمی تواند نقش و حمایت های ایران را در این زمینه 
ان��کار کند.مدح��ت محمود در دی��دار با معاون وزیر 
امور خارجه ایران در بغداد ضمن تشکر و قدردانی از 
حمایت های کش��ورمان در نبرد دولت و ملت عراق 
با تروریسم، ابراز امیدواری کرد که روابط دو کشور 
بیش از پیش گسترش یابد.رییس قوه قضاییه عراق 
همچنین خواس��تار ت��داوم دیدارهای مقام های دو 
کشور در سطوح عالی ، برای تسهیل رفت و آمدها 
و ارتباطات مردم دو کشور شد و گفت سهل انگاری 
در تحکیم روابط، دیگران را به ایجاد نفاق تحریک 

می کند.
   

استقبال بان کی مون از عزم ایران و 
1+5 برای دستیابی به توافق جامع

دبی��رکل س��ازمان مل��ل پس از اع��لام تمدید 
مذاکرات هس��ته ای ایران و گروه 1+5 ازطرفهای 
مذاکره کننده خواس��ت تا به روند مثبت کنونی در 
ای��ن مذاکرات ادامه دهند.، دبیر کل س��ازمان ملل 
ساعاتی پس از اعلام نتیجه مذاکرات هسته ای در 
روز دوشنبه در وین ضمن استقبال از عزم و تصمیم 
جمهوری اس��لامی ایران و گروه 1+5 برای از بین 
بردن اختلافات باقیمانده میان خود و دس��تیابی به 
یک توافق جامع از طرفین خواست تا شتاب موجود 
و رون��د مثب��ت در ای��ن مذاک��رات را حفظ کنند و به 
پیش��رفت خود ادام��ه دهند.بان کی مون همچنین 
اظه��ار امیدواری کرد ک��ه تمام طرف های مذاکره 
کننده با اعتماد دو طرفه و حس��ن نیت به پایبندی 

خود به تعهداتشان ادامه دهند.
  

 بیداری اسلامی متوقف
 نشده است

دبیرکل مجمع جهانی بیداری اس��لامی گفت: 
ام��روز بی��داری اس��لامی برخلاف تص��ور برخی 
کش��ورها متوقف نشده و امت اسلام همواره بیدار 
است.علی اکبر ولایتی  در هفتمین جلسه نشست 
شورای عالی مجمع بیداری اسلامی که با حضور 
شخصیت های برجسته ای از جهان اسلام برگزار 
ش��د افزود: ضرورت دارد که در فواصل نزدیک با 
توجه به ضرورت ها مجمع بیداری اسلامی تشکیل 
جلسه دهد.ولایتی با بیان اینکه امروز جهان اسلام 
با مس��ائل مختلفی مواجه است گفت: فرصت ها و 
تهدیده��ای پیش روی جریان بیداری اس��لامی، 
مساله فلسطین به عنوان مساله اول جهان اسلام 
و موج سوم انتفاضه، نقش تکفیری ها در انحراف 
رون��د بی��داری اس��لامی و وحدت امت اس��لام و 
نقش مس��لمانان در ایجاد تمدن نوین اس��لامی از 
مهمترین محورهای هفتمین نشست شورای عالی 
مجمع جهانی بیداری اسلامی است.وی ادامه داد: 
یقی��ن داری��م آمریکایی ها و انگلیس��ی ها و حامی 
منطق��ه ای آنها با طراحی گروه هایی تحت عنوان 
تکفیری به دنبال مقابله با جریان بیداری اسلامی 
هستند که باید بگویم برخلاف تصور آنان بیداری 

اسلامی متوقف نشده است.

روحانی در گفت و گو تلفني با پوتین مطرح کرد: 
دوران تحریم گذشته است 

رئیس جمهور ش��امگاه دوش��نبه در مکالمه 
تلفنی با رئیس جمهور روس��یه روابط دو کش��ور 
و همکاری های فی مابین را مورد بررس��ی قرار 
داد.   حجت الاسلام حسن روحانی رئیس جمهور 
در این مکالمه تلفنی با ابراز خرس��ندی از روند 
مثب��ت همکاری ه��ای دو کش��ور ب��ه  وی��ژه در 
زمینه های اقتصادی، اظهار داش��ت: گس��ترش 
مب��الادت اقتص��ادی ای��ران و روس��یه به ویژه 
در حوزه ه��ای نفت��ی و تجاری به زودی س��طح 
همکاری ه��ای فی مابین را ب��ه بالاترین حجم 
همکاری ه��ای منطقه ای ارتقاء خواهد داد. وی 
با اشاره به توافق های اخیر ایران و روسیه در حوزه 
هسته ای از جمله ساخت دو نیروگاه و همچنین 
طرح های در دست اقدام و مورد مذاکره دو کشور 
تصری��ح کرد: همکاری های ایران و روس��یه در 
زمینه های صلح آمیز هسته ای به ویژه در ساخت 
نیروگاه ها به صورت مشترک، اثرات قابل قبولی 
در توس��عه تعاملات اقتصادی ایران و روس��یه بر 
جای گذاشته و امنیت لازم برای توسعه اقدامات 
مش��ترک و صلح آمیز هس��ته ای را فراهم آورده 
است. همچنین این همکاری ها علاوه بر ارتقای 
مناس��بات علمی و فنی دو کش��ور همسایه، تاثیر 

خوبی در عرصه بین المللی خواهد داشت.
روحان��ی خاطرنش��ان کرد: ایران و روس��یه 
توانس��ته اند نمونه موثری از همکاری در مقابله 
ب��ا تروریس��م و افراطی گ��ری را مطرح نموده و 
ض��رورت یکپارچگ��ی درون منطق��ه ای برای 
تقابل با خشونت را اثبات نمایند. وی با اشاره به 
مذاکرات اخیر ایران و 1+5 در وین و نتایج حاصله 
افزود: طی روزهای اخیر دو کشور حضور فعالی 
در مذاکرات داشته اند و امیدواریم با کمک های 
ش��ما زودتر به توافق جامعی که به نفع ملت ها، 
منطقه و جهان است دست یابیم. رئیس جمهور 
اظهار داش��ت: امروز خوش��حال هستیم که همه 
کشورهای جهان برای اینکه مذاکرات به نتیجه 
نهایی برسد، تاکید دارند و در جمهوری اسلامی 
ایران نیز اجماعی ملی برای حل این موضوع از 
طریق تعامل برای رسیدن به حقوق حقّه کشور 

و نیز حل و فصل نهایی وجود دارد.
روحانی خطاب به ولادیمیر پوتین گفت: باید 
پیام روشنی دهیم که دوران تحریم سپری شده 
اس��ت. اینکه برخی کش��ورها در هر مساله ای از 
ابزار تحریم استفاده می کنند برای جامعه جهانی 
مش��کل آفرین اس��ت. انتظار دولت و ملت ایران 
این اس��ت که در مذاکرات 1+5 جدیت بیشتری 
از همس��ایه ش��مالی ببینن��د چراکه تلاش های 
مش��ترک ما باعث ارتباط و پیش��رفت دو ملت 
ایران و روس��یه ش��ده اس��ت. ولادیمیر پوتین 
رئیس جمه��ور روس��یه نیز در ای��ن گفت وگوی 
تلفنی با بیان اینکه در مذاکرات اخیر وین برای 
رس��یدن به توافق جامع فقط زمان کم داش��تیم، 
گفت: مهم اس��ت که مذاکرات س��بب ش��ود که 
ایران به حقوق خود به  ویژه در زمینه غنی سازی 
دس��ت پیدا کند و غنی س��ازی در خاک خود، حق 
ایران اس��ت. وی با ابراز امیدواری برای وصول 
طرفین به توافقی که منافع همگان را در بر گرفته 
و قابل قبول باش��د، افزود: خوش��حالم که اخیرا 
قراردادی برای همکاری هسته ای طی ده سال 
آینده امضا کرده ایم. پوتین تصریح کرد: روسیه 
نگرانی ه��ای ط��رف ایران��ی را در زمینه حقوق 
خ��ود درک می کن��د. طرفین در این گفت وگو با 
بررس��ی تحولات اخیر بازار جهانی نفت توافق 
کردن��د که در این مس��یر همکاری های لازم را 

به عمل آورند.

جلوی ورود کالاهای بی کیفیت 
خارجی را بگیریم

  ریی��س مجمع تش��خیص مصلحت نظام 
تاکید کرد: باید با تقویت صنعت کشور و ارتقای 
کیفیت محصولات، از ورود کالاهای بی کیفیت 
خارج��ی جلوگیری کنیم که علاوه بر ارزبری، 
تولی��د داخل��ی را از رونق می اندازد.به گزارش 
روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، 
آیت الله اکبر هاش��می رفس��نجانی در دیدار با 
رئی��س هی��أت مدیره، مدیر عام��ل و اعضای 
هیأت مدیره ش��رکت تولیدی لاس��تیک دنا،بر 
ض��رورت حمای��ت از چرخ��ه ه��ای تولیدی و 
کالاه��ای ایران��ی و تأثیر آن بر توس��عه پایدار 
کشور تأکید کرد.وی اضافه کرد: باید با تقویت 
صنعت کش��ور و ارتقای کیفیت محصولات، از 
ورود کالاه��ای ب��ی کیفیت خارجی جلوگیری 
کنی��م ک��ه ع��لاوه بر ارزبری، تولی��د داخلی را 
از رون��ق م��ی اندازد.رئیس مجمع تش��خیص 
مصلح��ت نظام،نوآوری،افزای��ش کیفی��ت و 
مش��ارکت مردمی در امر تولید را برای ارتقای 
کش��ور درهم��ه ابعاد مهم خوان��د و افزود:باید 
 ب��رای جلوگیری از درج��ا زدن و اتلاف منابع،

 فرصت ها و افزایش هزینه ها در تمامی حوزه ها، 
 س��ند و نقش��ه ای راهب��ردی ترس��یم کنیم و 
روش های علمی پیشرفت را با تقویت تعاملات 
دانش��گاه و صنعت،در اختیار تولید ملی و رونق 
اقتصادی و نهایتاً در مسیر تحقق سند چشم انداز و 

 

سیاست های کلی قرار دهیم.

خبر ويژه

ریی��س مجلس ش��ورای اس��لامی گفت: من اق��دام اخیر در 
مذاک��رات را ک��ه باعث تمدید آن ش��د، اقدامی عاقلانه می دانم 
چرا که مذاکرات سیاسی هنوز همه ابعادش روشن نشده و اختلاف 
نظر وجود دارد و باید زمان داد تا بررسی های دقیق تری انجام شود.

علی لاریجانی در جمع بسیجیان مجلس شورای اسلامی گفت: 
در مسئله هسته ای که این روزها از فصلی از آن عبور کرده ایم ، 
روحیه خوداتکایی جوانان بود که ما را به اینجا رسانید؛ جوانانی که 
از دانشگاه ها فارغ التحصیل شدند و توانستند تکنولوژی صلح آمیز 
هسته ای را به دست آورند.وی ادامه داد: این زحمت مجاهدانه 
نیروهای متخصص در کشور بود که ما توانستیم به تکنولوژی 

صلح آمیز هسته ای دست بیابیم .لاریجانی یادآور شد: من اقدام 
اخیر که در مذاکرات صورت گرفت را اقدام عاقلانه می دانم که 
مذاکرات را تمدید کرد ؛ چرا که مذاکرات سیاسی، همه ابعادش 
روشن نشده و اختلاف نظر وجود دارد.وی تاکید کرد : باید زمان 
داد تا دقیق تر در این مورد بررسی شود و این کار عاقلانه ای بود 
که طرفین انجام دادند و مذاکره را تمدید کردند.لاریجانی اظهار 
داشت: باید توجه داشت آنچه می تواند سرمایه آینده در مذاکرات 
باشد همین ویژگی حمایت مردمی ، همبستگی درونی و اتکا به 
داخل در زمینه اقتصادی و توجه به ظرفیت ها است.رییس مجلس 
خاطر نشان کرد: از ابتدایی که این مذاکرات آغاز شد این نکته 

وجود داشت که ما باید اتکایمان به ظرفیت های داخل کشور باشد 
که این ظرفیت های تفکر بسیجی است که اینگونه همبستگی 
ملی را افزایش داد.لاریجانی ادامه داد: یک نمونه آن را مباحث 
هسته ای می بینم که می تواند مباحث جدیدی ایجاد کند.وی 
اظهار داش��ت: حرکت بالنده تفکر بس��یجی در کشور باعث رشد 
بیشتر می شود.رییس مجلس شورای اسلامی در بخش دیگری 
از سخنانش با اشاره به اینکه 80 درصد کارکنان مجلس عضو 
بسیج هستند گفت: از ابتدایی که امام )ره( بسیج را پایه گذاری 
کرد ش��اید تصور نمی کردیم این حرکت حرکتی بالنده و ریش��ه 

ای در کشور شود و تحرک ویژه در کشور ایجاد کند.

تمدید مذاکرات را اقدام عاقلانه ای می دانم

رهبر معظم انقلاب در دیدار اندیشمندان جهان اسلام:

آمریکا نتوانست درقضیه هسته ای ایران را به زانو درآورد
حضرت آیت الله خامنه ای، مشکلات و 
ناکامی های دشمنان اسلام در منطقه بویژه 
در ع��راق، س��وریه و لبنان را یادآور ش��دند 
و گفتند: آمریکا و کش��ورهای اس��تعمارگر 
اروپای��ی دور ه��م جمع ش��دند تا جمهوری 
اسلامی ایران را در قضیه هسته ای به زانو 
درآورند اما نتوانستند و در آینده نیز نخواهند 

توانست.
حض��رت آی��ت الله خامن��ه ای رهب��ر 
معظم انقلاب اس��لام روزگذش��ته در دیدار 
علماء، اندیش��مندان و میهمان��ان ش��رکت 
کنن��ده در »کنگ��ره جهان��ی جریانه��ای 
تکفیری از دیدگاه علمای اس��لامی«، احیاء 
جریان تکفیری در س��الهای اخیر را مشکل 
تحمیلی و دس��ت س��از استکبار برای دنیای 
اسلام دانستند و با اشاره به اقدامات جریان 
خبی��ث تکفیری در جه��ت اهداف امریکا و 
دولتهای اس��تعماری و رژیم صهیونیس��تی 
بویژه تلاش برای به فراموشی سپرده شدن 
مس��ئله اصلی فلس��طین و مسجدالاقصی، 
تأکی��د کردن��د: ایجاد ی��ک نهضت علمی، 
منطق��ی و فراگی��ر برای ریش��ه کن کردن 
جریان تکفیری، روشنگری نسبت به نقش 
سیاستهای استکباری در احیای این جریان 
و اهتمام جدی و مطالبه عمومی در خصوص 
قضیه فلسطین به عنوان مسئله اصلی دنیای 
اسلام از مهمترین و اولویت دار ترین وظایف 
علمای جهان اسلام در شرایط کنونی است.
رهبر انقلاب اسلامی در ابتدای سخنان خود 
با قدردانی از حضرات آیات مکارم شیرازی 
و س��بحانی و دیگ��ر علم��ا و فضلای قم که 
اهتم��ام جدی ب��رای برگزاری این کنگره و 
ش��کل ده��ی یک جریان علم��ی فراگیر در 
میان علمای جهان اسلام درخصوص مقابله 
با جریان تکفیری داشتند، گفتند: در بررسی 
این جریان خطرناک باید به این نکته توجه 
شود که موضوع اصلی، مقابله ی همه جانبه 
با جریان احیاء شده تکفیری است که فراتر از 
گروه موسوم به داعش است و در واقع داعش 

یکی از فروع این شجره خبیثه است.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس به یک 
نکته غیرقابل انکار اش��اره کردند و افزودند: 
جری��ان تکفیر و حکومتهای پش��تیبان آن 
کام��لًا در جه��ت اهداف اس��تکباری یعنی 
امریکا و دولتهای استعماری اروپایی و رژیم 
صهیونیس��تی حرکت می کنند و با ظاهری 

اسلامی، عملًا درخدمت آنها هستند.
ایشان در ادامه به چند نمونه از شواهدی 
که نشانگر حرکت جریان تکفیری در جهت 
اهداف استکباری و در مقابله با دنیای اسلام 

اس��ت اش��اره کردند.رهبر انقلاب اسلامی 
منحرف کردن حرکت بیداری اسلامی را به 
عنوان اولین شاهد بیان و خاطرنشان کردند: 
بیداری اسلامی حرکتی ضد امریکایی، ضد 
اس��تبداد و ضد دس��ت نشاندگان امریکا بود 
ام��ا جری��ان تکفیر ای��ن حرکت عظیم ضد 
اس��تکباری را به جنگ خانگی و برادرکشی 
میان مس��لمانان تبدی��ل کرد.حضرت آیت 
الله خامن��ه ای افزودن��د: خ��ط مقدم مبارزه 
مس��لمانان در این منطقه، فلسطین اشغالی 
بود اما جریان تکفیر این خط مقدم را تغییر 
داد و به داخل خیابانها و ش��هرهای عراق، 
سوریه، پاکستان و لیبی کشاند و این، یکی 
از جنایتهای فراموش نشدنی جریان تکفیر 
است.ایشان منحرف کردن حرکت بیداری 
اس��لامی را ، خدم��ت ب��ه امریکا، انگلیس و 
رژیم صهیونیستی و سرویس های جاسوسی 
آنها دانستند و گفتند: شاهد دیگر برای نشان 
دادن حرک��ت ای��ن جریان در جهت اهداف 
اس��تکباری این است که پشتیبانان جریان 
تکفیر، در مقابل رژیم صهیونیستی یک اخم 
هم نمی کنند و حتی با این رژیم برای مقابله 
با مس��لمانان همکاری می کنند ولی برای 
ضربه زدن به کش��ورها و ملتهای اسلامی، 
حضور فعال دارند.حضرت آیت الله خامنه ای، 
نابودی زیرساخت های ارزشمند کشورهای 
اسلامی بدست فتنه تکفیر را نمونه دیگری 
از خدمت این جریان به منافع دشمنان اسلام 
برشمردند و افزودند: یکی دیگر از اقدامات 
بسیار خبیثانه جریان تکفیر مخدوش کردن 
چهره اسلامِ رحمت و تعقل و منطق، با نشان 
دادن تصاویر جنایاتی همچون زیر شمشیر 

نشاندن انسانهای بیگناه و یا درآوردن قلب 
یک مسلمان و به دندان گرفتن آن، در مقابل 
دوربین و به نام اس��لام، است.ایش��ان یکی 
دیگر از شواهد خدمت جریان تکفیر به منافع 
اس��تکبار را تنها گذاش��تن محور مقاومت در 
جنگ 50 روزه غزه دانس��تند و خاطرنش��ان 
کردند: یک شاهد دیگر، منحرف کردن شور 
و حماس��ه ای بود که بر اثر بیداری اس��لامی 
در جوانان مسلمان بوجود آمد، که متاسفانه 
از آن برای کش��تار مس��لمانان بیگناه دیگر 
اس��تفاده شد.رهبر انقلاب اسلامی نمونه و 
شاهد دیگر را اقدام اخیر و مکرر هواپیماهای 
ترابری امری��کا در پرتاب تجهیزات جنگی 
ب��رای گ��روه موس��وم به داع��ش در عراق 
برش��مردند و تأکی��د کردن��د: امریکاییها با 
وجود این اقدامات ،در ظاهر مدعی تشکیل 
ائت��لاف ضدداعش هس��تند که یک دروغ 
محض اس��ت زیرا هدف اصلی این ائتلاف 
زنده نگه داشتن فتنه جنگ و درگیری میان 
مس��لمانان اس��ت که البته ب��ه اهداف خود 
نخواهند رس��ید.حضرت آیت الله خامنه ای 
سپس به وظایف بزرگ علمای جهان اسلام 
در شرایط کنونی اشاره کردند و افزودند: یکی 
از این وظایف ایجاد نهضتی علمی و منطقی 
و فراگیر از جانب علمای مذاهب اس��لامی 
برای ریش��ه کن کردن جریان تکفیر است.

ایش��ان گفتند: این جریان با ش��عار دروغین 
س��لف صالح وارد ش��ده اس��ت و باید با زبان 
دین، علم و منطق، بیزاری سلف صالح را از 
این اقدامات نشان داد.رهبر انقلاب اسلامی 
خاطرنشان کردند: باید با این نهضت علمی 
و منطقی، جوانان بیگناهی را که گرفتار این 

جریان خبیث شده اند، نجات داد و این وظیفه 
به عهده علما است.حضرت آیت الله خامنه 
ای، روش��نگری نسبت به نقش سیاستهای 
امری��کا، انگلیس و رژیم صهیونیس��تی در 
احی��ای جری��ان تکفیری را یک��ی دیگر از 
وظایف بزرگ علما در کش��ورهای اسلامی 
برش��مردند و افزودند: س��ومین وظیفه مهم 
علم��ا، اهتم��ام جدی به قضیه فلس��طین و 
مس��جدالاقصی و جلوگیری از مورد غفلت 
واقع شدن این موضوع اصلی دنیای اسلام 
است.ایش��ان با اشاره به تصمیم اخیر کابینه 
رژیم صهیونیس��تی در اعلام یهودی بودن 
فلسطین اشغالی، گفتند: رژیم صهیونیستی 
بدنب��ال تصرف قدس و مس��جدالاقصی و 
تضعیف هرچه بیش��تر فلس��طینی ها است. 
همه ملتهای اسلامی و همچنین علماء باید 
از دولتهای خود مس��ئله فلسطین را مطالبه 
و پیگی��ری کنند.رهب��ر انقلاب اس��لامی با 
اش��اره به اقدام امام بزرگوار )ره( ، در اعلام 
سیاس��ت حمایت از فلس��طین و دش��منی با 
رژیم صهیونیستی، تأکید کردند: ما خداوند 
را ش��اکریم که در جمهوری اسلامی ایران، 
دولت و ملت در قضیه حمایت از فلس��طین 
و دش��منی با رژیم صهیونیس��تی، هم زبان 
هس��تند و در 35 س��ال گذش��ته از مسیری 
که امام ترس��یم کرده، منحرف نش��ده اند.
حضرت آیت الله خامنه ای با تأکید بر اینکه 
مل��ت و جوان��ان ایران با کمال میل از مردم 
فلس��طین حمایت می کنند و عاشق مبارزه 
با صهیونیس��تها هستند، افزودند: جمهوری 
اس��لامی ایران به لطف و فضل الهی اس��یر 
محدودیت ها و اختلاف های مذهبی نش��ده 

اس��ت و همانگونه که به حزب الله ش��یعه در 
لبن��ان کم��ک می کند، ب��ه حماس و جهاد 
اس��لامی و دیگر گروههای اهل س��نت در 
فلسطین نیز کمک می کند و به این کمک ها 
ادام��ه خواهد داد.ایش��ان تقوی��ت برادران 
فلسطینی در غزه را یک نمونه از کمک های 
جمهوری اس��لامی ایران به مردم فلسطین 
برشمردند و تأکید کردند: همانگونه که قبلًا 
هم اعلام ش��د، کرانه باختری باید مس��لح و 
آماده دفاع شود، و این کار قطعاً انجام خواهد 
شد.رهبر انقلاب اسلامی قدرت و وضعیت 
دشمنان دنیای اسلام را به مراتب ضعیف تر 
از دورانهای گذشته ارزیابی کردند و با اشاره 
به مش��کلات سیاس��ی، اقتصادی و امنیتی 
کش��ورهای اروپایی و همچنین مش��کلات 
بیش��تر و بدتر امریکا در مس��ائل اخلاقی و 
سیاسی و بویژه مالی و پولی و ضعف حیثیت 
ابرقدرتی آمریکا گفتند: رژیم صهیونیس��تی 
نیز نس��بت به گذش��ته به شدت ضعیف شده 
اس��ت. این رژیم، همان رژیمی اس��ت که 
سالهای قبل شعار از نیل تا فرات سر می داد 
اما اکنون در جنگ 50 روزه غزه همه توان 
خود را به کار گرفت ولی نتوانست تونل های 
زیرزمینی  حماس و جهاد اس��لامی را نابود 
کند.حضرت آیت الله خامنه ای، مش��کلات 
و ناکامی های دش��منان اس��لام در منطقه 
بویژه در عراق، س��وریه و لبنان را نیز یادآور 
ش��دند و گفتن��د: یک نمون��ه دیگر از ضعف 
دشمن، قضیه هسته ای ایران است. امریکا 
و کشورهای استعمارگر اروپایی دور هم جمع 
شدند تا جمهوری اسلامی ایران را در قضیه 
هسته ای به زانو درآورند اما نتوانستند و در 
آینده نیز نخواهند توانست.پیش از سخنان 
رهبر معظم انقلاب اسلامی، حجت الاسلام 
علیزاده موس��وی دبیر کنگره »جریان های 
افراط��ی و تکفی��ری از دی��دگاه علم��ای 
اس��لام« با ارائه گزارش��ی از روند برگزاری 
و فعالیت ه��ای ای��ن کنگره گفت: در جریان 
دو روز برگ��زاری این کنگ��ره، کمیته های 
تخصص��ی و راهب��ردی، تبارشناس��ی و 
ریش��ه یابی جریان های تکفیری، مس��ائل 
سیاس��ی آنها و همچنین راه های برون رفت 
از مس��ئله تکفی��ر را م��ورد بحث و بررس��ی 
ق��رار دادند.وی با اش��اره به برگزاری پیش 
نشست های این کنگره در سوریه و پاکستان 
و ارائه بیش از 700 مقاله به دبیرخانه کنگره 
افزود: در این کنگره 315 نفر از علمای جهان 
اسلام حضور داشتند که 144 مقاله انتخابی، 
در هشت جلد و به زبان های فارسی و عربی 

منتشر شده است.

احمدی نژاد 
 هنوز 

نامه می گیرد  
با وجود پایان یافتن دوران 
ریاس��ت جمه��وری محمود 
احمدی نژاد، وی همچنان در 
کوچه منتهی به منزل مسکونی 
اش در منطق��ه نارمک تهران 
پذیرای مراجعات مردم برای 

رفع مشکلات است.

 به سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده شوند  
رییس دستگاه دیپلماسی : 

وزی��ر خارج��ه ایران با بی��ان این که برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی است افزود: هیأت ما 

از همین اکنون آمادگی دارد، مذاکره کند.
کاترین اشتون، نماینده 1+5 و محمدجواد 
ظریف، وزیر خارجه ایران دوش��نبه شب پس 
از یک هفته مذاکرات سخت و فشرده بیانیه 
پایان��ی مذاکرات هس��ته ای وی��ن را قرائت 

کردند.
محمدج��واد ظریف با قرائت بیانیه پایانی 
گفت: از یک سال پیش که در ژنو درباره برنامه 
اقدام مشترک توافق کردیم، ما و گروه 5+1 
برای رسیدن به یک راه حل جامع، مذاکرات 
فشرده داش��تیم.وزیر امور خارجه کشورمان 
از دول��ت اتریش برای میزبانی این مذاکرات 
تشکر کرد و ادامه داد: بر مبنای تعهد محکم 
تمام طرف ها برای رس��یدن به راه حل جامع 
10 دور مذاک��ره داش��تیم. ایده های مختلفی 
مطرح شده است اما با توجه به ماهیت فنی و 
تصمیماتی که باید اتخاد ش��ود برای بررسی 
و نهایی کردن آن ها به کار بیش��تر نیاز اس��ت.
ظریف گفت: ترجیح ما این بود که همین جا 
راه حل را نهایی کنیم اما با توجه به پیشرفت ها 

و ایده هایی که مطرح ش��ده اس��ت، مطمئن 
هس��تیم که راه حل جامع امکان پذیر اس��ت.
وی اف��زود: تصمیم گرفتیم مفاد برنامه اقدام 
مش��ترک را تا نهم تیر تمدید کنیم تا امکان 
مذاکره فراهم شود و سعی داریم مذاکرات را 
ط��ی حداکث��ر چهار ماه نهایی کنیم و از زمان 
باقی مانده برای نهایی کردن توافق استفاده 
کنیم. ایران و 1+5 تعهداتش��ان را بر اس��اس 
اقدام مشترک ادامه می دهند و آژانس نیز به 
نظارت خود ادامه می دهد و نشس��ت بعدی 
در آذر ماه برگزار می شود.    ظریف در جمع 
خبرن��گاران گفت: مذاکرات کمک کرده راه 
دشواری را به پیش ببریم و اگر مذاکرات تمدید 
ش��د برای این اس��ت که یک فرصت کوتاه را 
ب��رای تواف��ق فراهم کنی��م. تلاش داریم در 
نزدیک ترین زمان به تفاهم سیاسی و بعد از آن 
به تدوین تفاهم برسیم.وی ادامه داد: سلاح 
هس��ته ای بر خلاف اصول ماس��ت و ما برای 
اه��داف صلح آمیز به دنبال انرژی هس��ته ای 
هستیم و می خواهیم این کار را در یک فضای 
آرام انج��ام دهیم و به نگرانی های مش��روع 
پاس��خ دهیم.ظریف گفت: تحریم ها تنها به 
مردم بی گناه ضربه می زند. برای ارزیابی اثر 

تحریم ها کافی اس��ت به تعداد سانتریفیوژ ها 
نگاه کنید، ما زمانی 200 سانتریفیوژ داشتیم 
و ام��روز بی��ش از 20 ه��زار داریم.وی گفت: 
دستاورد ما این است که برنامه هسته ای ما به 
طور کامل ادامه دارد و اگر امروز در مذاکرات 
در ای��ن ب��اره صحبت می ش��ود درباره میزان 

و اندازه غنی سازی است، نه اصل آن.
ظریف ادامه داد: امروز تمام تلاش ها برای 
نشان دادن این که برنامه ایران یک نگرانی 

برای جهان بوده، دیگر رنگ باخته است. مردم 
ای��ران می خواهند در چارچوب روابط متقابل 
ب��ا دنیا در تعامل باش��ند.ظریف گفت: توافق 
به زودی به نتیجه خواهد رس��ید و ان ش��اءالله 
مردم به توافقی که برای همه برد خواهد بود 
می رس��یم که در آن هم جامعه بین المللی از 
فشار بر مردم ایران که حاصلی نداشته، دست 
خواهند کش��ید و هم مردم ایران با اطمینان 
جامعه بین المللی برنامه هسته ای شان را ادامه 
می دهن��د و فک��ر می کنم ت��ا آن روز فاصله 
زی��ادی نداری��م. هر چند برخ��ی گروه هایی 
ک��ه موجودی��ت خ��ود را در تنش می بینند، از 
این روند خوش��حال نیس��تند و در آینده هم 
کمتر خوشحال می شوند.ظریف اعلام کرد: 
تواف��ق ژن��و در چارچ��وب منافع ملی ما بود و 
ب��ه تعهداتم��ان هم پایبن��د بودیم و دنیا یک 
صدا معتقد اس��ت که ما در س��ال گذش��ته به 
تعهدات مان عمل کردیم و این بهترین روش 
برای شکست دادن پروژه ایران هراسی است 
.بنابرای��ن من احس��اس می کنم مردم ایران 
هم��ه چی��ز را به دس��ت آوردند و امروز برنامه 
هس��ته ای ایران ش��ناخته شده و کسی درباره 
از بین بردن برنامه هس��ته ای ایران یا بس��تن 

آن صحبت نمی کند. این ها توفیقاتی اس��ت 
که مردم ایران در سایه سیاست تدبیر و امید 
که به آن رای دادند و با حمایت رهبری آن را 
ادامه دادند به دست آوردند.وی تاکید کرد: ما 
تحت هر توافقی به غنی سازی ادامه می دهیم 
و پول��ی ک��ه از قبل توافق اولیه از دارایی های 
ایران به کشور بازگشت، مال خود ایران است.
وزیر خارجه کشورمان در پاسخ به ایسنا مبنی 
بر این که اگر ظرف چهار ماه به نتیجه نرسیدید 
چه خواهد شد، گفت: من فکر می کنم برای 
رس��یدن به چارچوب توافق یا تفاهم سیاسی 
حتما چهار ماه وقت خوبی اس��ت و بیش��تر از 
وقت مورد نیاز است. هیأت ما از همین امروز 
آمادگی دارد مذاکره جدی را ادامه دهد. ما هیچ 
وقت میز مذاکره را ترک نکرده ایم و نخواهیم 
کرد. نگرانی درباره اتفاقی که ممکن اس��ت 
چهارم��اه آینده بیفتد نداریم و اطمینان داریم 
ظرف چند هفته اگر اراده کافی سیاسی وجود 
داش��ته باش��د، حتی ظرف چند روز می توانیم 
به چارچوب یک تفاهم سیاس��ی دست یابیم.
رییس دستگاه دیپلماسی تاکید کرد که ما به 
سمتی حرکت می کنیم که همه بتوانند برنده 

شوند و به همین خاطر هم اینجا آمده ایم.

این بار، دیگر دیپلمات ها 
منتظر آخرین لحظه 

نمی مانند تا آخرین کارت 
خود را رو کنند و به سرعت 

مذاکرات جدی را آغاز 
خواهند کرد

اتحادیه اروپا تعلیق تحریم های ایران را تمدید کرد
اتحادیه اروپا در بیانیه ای تعلیق تحریم های این س��ازمان علیه ایران را تا 30 ژوئن 2015 

تمدید کرد.
در این بیانیه آمده است که شورای اروپا تعلیق اقدامات بازدارنده تعیین شده در اقدام برنامه 
مشترک که توسط ایران و گروه 1+5 در 24 نوامبر به توافق رسید را تا تاریخ 30 ژوئن 2015 
تمدید کرده است. این  امر پس از تصمیم ایران و گروه 1+5 مبنی بر تمدید اعتبار فعالیتهای 
اقدام برنامه مش��ترک تا آن تاریخ صورت گرفته اس��ت.هرچند ادامه اقدامات بازدارنده اتحادیه 
اروپا علیه ایران همچنان به قوت خود باقی است این تعلیق شامل این موارد می شود: انتقال پول 
حاصل از فروش نفت به مشتریان فعلی، واردات، خرید و انتقال محصولات پتروشیمی ایران و 
همچنین تجارت طلا و فلزات گرانبها با دولت ایران و نهادهای مربوطه آن. افزایش در سقف 

صدور مجوز برای مراودات مالی از ایران یا به این کشور نیز به قوت خود باقی است. 
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تحریم خبرنگار 20:30 و 
یادآوری یک اصل رسانه ای

اسامی سه ایرانی به فهرست جدید تحریم های انگلیس 
اضافه شده که در بین آنها نام علی رضوانی ـ خبرنگار 
صداوســیما ـ هم به چشــم می خورد. خبرنگاری که 
همچنان در رســانه خودش با مشکل استخدام روبه رو 

است و در زمره کارمندان رسمی قرار نگرفته است.
به گزارش ایسنا، تحریم انگلیس، شامل ممنوعیت سفر 
و مســدود کردن دارایی های افراد در این کشور است؛ 
ممنوعیــت هایی که از این پس شــامل حال مجری 
بخش »بدون تعارف« اخبار ۲۰:۳۰ خواهد شــد؛ حال 
اینکه اضافه شدن این نام در فهرست تحریم شده ها، 
چقدر برای مجری صداوسیما که به نظر می رسد اموالی 
هم در انگلســتان ندارد، بازدارنده تلقی می شود، نکته 
ای است که خود جای بحث دارد. ضمن اینکه انگلیس 
در ســال های گذشــته به مقر راه اندازی و حمایت از 
شبکه های معاند فارسی زبان تبدیل شده است و اقدام 
جدیدش مبنی بــر تحریم یک خبرنگار ایرانی، چندان 

هم خارج از رویکرد گذشته این کشور تلقی نمی شود.
صداوســیما این اقدام مســتکبرانه پارلمان انگلیس را 
»نشــان از عصبانیت این کشــور از اقدامات متعهدانه 
خبرنگار پرتلاش خبر ۲۰:۳۰ « توصیف کرده اســت و 
پیمان جبلی، رئیس سازمان صداوسیما با ابراز خرسندی 
از قرار گرفتن نام رضوانی در کنار بازپرس دادسرای اوین 
و رئیس سابق این زندان، آن را یک موفقیت برای رسانه 
ملی برشمرده و در نامه ای خطاب به علی رضوانی، به 

او تبریک گفته است.
جبلی در این نامه نوشته است:

»همکار عزیز علی رضوانی!
از اینکه جهد و شــجاعت رســانه ای ات دولت متکبر 
انگلستان را عصبانی و ســرگردان کرده به تو تبریک 
میگویم. اینکه حکومتی سلطنتی که خود کارنامه اش 
در قرون گذشته مالامال از نقض حقوق بشر است یک 
خبرنگار را تحریم کند، یعنی اینکه بیش از آنچه تصور 
می شد به یک فرتوت سیاسی تبدیل شده است. تاریخ 
و کشور ما جنایت سلطنت انگلیس را در دوران اشغال 
ایران در جنگ جهانی فراموش نمی کند و صدها هزار 
زن و مرد و کــودک ایرانی جان باخته بخاطر قحطی 
بزرگی که عامل آن ارتش اشغالگر انگلیس بود همچنان 
کابوس حاکمــان لندن خواهند بود. لیســت اقدامات 
ضد حقوق بشر حکومت سلطنتی انگلیس البته خیلی 
طولانی اســت. پدران ما نقش انگلیس را در کودتای 
۲۸ مرداد دیده اند و نســل فعلی ما هم حمایت بی قید 
و شــرط لندن از صدام جنایتکار را. امروز هم ما نقش 
کلیدی لندن را در تحریم های غیر انسانی مردم ایران تا 
هم اکنون لمس کرده ایم. این سمبل نقض حقوق بشر 
وقتی یک خبرنگار را تحریم می کند یعنی باید به حال 

حقوق بشر در دنیا گریست.  موفق باشی.«
اما نکته قابل بحث دیگر در این میان، وضعیت و نسبت 
واقعی خبرنگار تحریم شده با صداوسیماست. گویا علی 
رضوانی که حدود ۱۰ سال است با رسانه ملی همکاری 
دارد، هنــوز در زمره کارمندان رســمی این ســازمان 
قرار نمی گیرد و از جمله افرادی اســت که با مشــکل 

استخدامی مواجه اند.
اشــاره به این نکته، یادآوری مبحثی مهم و قدیمی در 
حوزه رســانه را ضروری می نمایاند و آن لزوم حمایت، 
امنیــت و مصونیت خبرنگارانی اســت کــه هر روز با 
خطرهایی اینچنین روبه رو هستند و در این مسیر بیش 
از همه به حمایت رسانه خود نیاز دارند. خبرنگارانی که 
در عین بی پناهی و نداشتن جایگاهی رسمی و مناسب 
در رســانه خود، خطرها را به جان می خرند و وارد گود 

می شوند.
آنچه مسلم اســت، دسترســی به اطلاعات از حقوق 
اساسی افراد در جامعه محســوب می شود و خبرنگار 
بیش از همه می تواند یاری رســان شهروندانی باشد 
که خواستار اطلاع از اخبار و اطلاعات داخلی و خارجی 
صحیح و به موقع هستند. لذا حمایت از این قشر، اصلی 
اساســی است که فراموشــی آن از سوی رسانه ها، به 
منزله نادیده گرفتن و محدود کردن این حق و مساوی 
با محروم کردن شهروندان از اطلاعات و معلومات، تلقی 

خواهد شد.

ریسک 100میلیون دلاوی 
نولان با قصه بمب اتم

نولان در حالی جمع بازیگران فیلم جدید خود را کامل 
می کند که مشغول ســاخت پروژه ای پرریسک از نظر 

هنری و مالی است.
به گزارش مهر به نقل از ورایتی، کریســتوفر نولان در 
حال اضافه کردن ستاره های بیشتری به جمع بازیگران 
فیلــم درام تازه خود با موضوع جنگ جهانی دوم یعنی 

»اوپنهایمر« است.
رامی مالک بازیگر برنده جایزه اسکار، فلورنس پیو بازیگر 
نامزد دریافت جایزه اسکار و بنی سفدی کارگردان فیلم 
»الماس های تراش نخورده« به جمع بازیگران این پروژه 
پرستاره پیوسته اند که پیش تر رابرت داونی جونیور، مت 
دیمون، کیلین مورفی و امیلی بلانت به آن پیوسته بودند.

این فیلم که داستانش درباره ساخت نخستین بمب اتم 
جهان است، یک ریســک هنری و مالی برای نولان 
و اســتودیوی یونیورسال به حســاب می آید. پروژه در 
حالی با بودجه ای ۱۰۰ میلیون دلاری ســاخته می شود 
که اخیراً درام های مخصوص بزرگســالان نتوانسته اند 
عملکرد درخشانی در باکس آفیس داشته باشند و حتی 
فیلم هایی مانند »شاه ریچارد« ویل اسمیت و »آخرین 
دوئل« مت دیمون هم شکست خوردند.اما نولان حسی 
خاص برای شناختن خواســته های مخاطبان دارد و تا 
به حال توانســته تریلرهای پیچیده ای مانند »سرآغاز« 
را تبدیل به بلاکباسترهایی عظیم که محبوب منتقدان 
و تماشاچیان هستند بکند.مالک اخیراً در فیلم جیمز باند 
»زمانی برای مردن نیست« نقش شخصیت منفی اصلی 
داســتان را ایفا کرد. پیو یکی از ستاره های اصلی فیلم 
»بیوه سیاه« مارول با نقش آفرینی اسکارلت جوهانسون 
بود و سفدی در فیلم »پیتزای شیرین بیان« پل توماس 

اندرسون نقشی مکمل داشت.

نماینده پیشین چهار دوره مجلس معتقد 
است : نماینده به حوزه انتخابیه می رود 
و مــی بیند صدای اعتراض مردم گوش 
فلــک را کر می کند، پــس نماینده هم 
یقــه دولت را می گیرد تا از زیر فشــار 

مردم خارج شود
بیــش از چهار مــاه از دولــت ابراهیم 
رییســی می گذرد اما سیاست های این 
دولت چه در داخل و چه در خارج هنوز 
مشخص نیســت تا جایی که مُهر ابهام 
روی پیشانی دولت رییسی خورده است. 
انتخاب دیرهنگام سخنگوی  از یک سو 
دولــت و اطلاع رســانی ضعیــف  و از 
کابینه  در  بلاتکلیفی  موج  دیگر  ســوی 
به ویــژه تیم اقتصادی، سیاســت های 
دولت ســیزدهم را بلاتکلیــف و مبهم 

می دهد.  نشان 
محمدرضا خباز از چهره های سیاســی 
اصلاح طلــب  که خــود از نمایندگان 
ادوار مجلس شــورای اسلامی است  ، 
در گفــت و گــو با   خبرآنلایــن تاکید 
دارد که رییســی و وزرایــش بلاتکلیف 
هســتند و نمی دانند چه می کنند. این 
نماینده پیشــین چهار دوره مجلس ، به 
رابطــه دولت و مجلس اشــاره می کند 
و مــی گوید بارها گفتــه بودم که به ۶ 
ماه نخواهد رســید کــه همین مدافعان 
بــی دلیل دولت در مجلس، منتقدان بی 
دلیل خواهند شد، به ۶ ماه هم نه! به ۳ 
ماه که رسید اعتراضات شروع شد. دلیل 

آن  هم روشن است.
رییسی  آقای  دولت  خباز!  *آقای 
و حامیان دولت ایشان بارها قبل 
انتخابــات و بعــد از انتخابات، 
وعده حل مشــکلات معیشــتی 
مردم را  ســر دادنــد اما هنوز 
مشــکلات پابرجاســت، تحلیل 

شما از این وضعیت چیست؟
بنده قبــل از تعییــن کابینــه بارها به 
آقــای رئیس جمهور توصیه کردم که در 
انتخاب تیم اقتصادی شــان، بسیار دقت 
کنند کــه یک تیم هماهنــگ و همراه 
البته هماهنگ، نه بدین  داشته باشــند. 
معنا که هماهنگ با رئیس جمهور باشند 
بلکــه از نگاه اقتصادی شــان هماهنگ 
باشــند )اگرچه همه اعضای کابینه باید 
با رئیس جمهور هماهنگ باشند(. به هر 
اقتصادی متفاوت اســت،  حال نظریات 
اگر اعضای کابینــه و به ویژه، اعضای 
هماهنگ  بایکدیگر  دولت  اقتصادی  تیم 
نباشــند بزرگترین مشکلات را به وجود 
می آورند و این وضعیت برای کشــوری 
کــه دارای مشــکلات فراوان اســت، 
متاسفانه  ولی  شــود،  بحران زا  می تواند 
ایــن  از  پیشــنهادهایی دلســوزانه ای 

جنس، اصلا مورد توجه قرار نگرفت.
در حــال حاضر، شــاهدیم کــه معاون 
اقتصادی رئیس جمهور، رئیس ســازمان 
برنامــه و بودجه، وزیر اقتصــاد، رئیس 
کل بانــک مرکزی، معــاون اول رئیس 
جمهور و معاون اجرایــی رئیس جمهور 
اقتصاددان است، نظرات مختلفی در  که 
اقتصاد دارند و این ناهماهنگی، متاسفانه 
مانع تصمیم گیری درســت و هماهنگ 
پذیرفت مشکلات  باید  واقع  می شود. در 
اقتصادی کشــور ما تا حــدود زیادی در 
داخل و تا حدودی هم در خارج از کشور 
ریشــه دارد. اگر واقع بین باشــیم، نباید 
نقش هر یک از عوامل داخلی یا خارجی 
را کمرنگ کنیم امــا باید برای هر یک 
متناسب با وزنشــان، اهمیت قائل شویم 
و از افراط و تفریــط خودداری کنیم. به 
عبارت دیگر، مهــار چالش های خارجی 
با گفتگو، پیگیری برجــام و نهایتا، رفع 
تحریم ها امکان پذیر است ولی مشکلات 
داخلــی هم کمتر از مشــکلات خارجی 
نیست و نباید ساده انگارانه با این چالش ها 
برخــورد کرد، بــه عنــوان مثال،رئیس 
جمهور قول داد ظرف یک هفته مشکل 
بورس را حل کند، آقــای قاضی زاده از 
در  هم  جمهوری،  ریاســت   کاندیداهای 
کنفرانــس خبری اش اعلام کرد ظرف ۳ 
روز مشکل بورس را حل می کنم و بقیه 
آقایان هم وعده های مشــابهی دادند اما 
الان که بیشتر از ۱۰۰ روز است دولتشان 
اقتصاد  ،آیا وضعیت دماسنج  مستقر شده 

بهتر شده یا بدتر؟
اینها که اقتصاددان نبودند، کســانی که 
به کاندیداها مشاوره داده بودند، مشاوره 
غیرکارشناســی داده بودند و آقایان هم 
به اســتناد همان مشاوره اشتباه از قاب 
تلویزیــون، وعده های زیــادی دادند و  
سطح توقع مردم را بالا بردند. به عنوان 
نمونه، بورس میــزان الحراره اقتصادی 
کشور است. مگر می توان در درون یک 
اقتصاد بهم ریخته و بیمار، بورسی سالم 
و پویا داشــته باشیم؟ محال است! قبلا، 
پنج نامزد ریاست جمهوری داشتیم  که 
از آنها، جداگانه از حل ســریع  هرکدام 
و قاطــع ابرچالــش هــا و چالش های 
کشــور ســخن می گفتند، الان هر پنج 
نامزد پرمدعا، عضــو دولت و در قدرت 
هســتند در رأس آنان آقای رئیســی  و 
قاضی  رضایی،  محسن  آقایان  همچنین 
زاده، ســعید محمــد و زاکانی، قرار بود  
هر کدام از آنها به تنهایی، کشــور را از 
دهند  نجات  اقتصادی  مشکلات  گرداب 
حالا که هر کدام از آنها دارای پســت و 
جایگاهی در دولت شــده اند و دست به 
داده اند  شرایط کشور،  یکدیگر  دســت 

بــه ویژه در حوزه اقتصــادی نه تنها رو 
به بهبود نیســت بلکه روز به روز فشار 
بر مردم بیشــتر می شود و شرایط بدتر 

می شود.
 بــه نظر بنــده آن حــرف هایی که در 
زمان انتخابات مــی گفتند فقط مصرف 
تبلیغاتــی داشــت، واقعیت نداشــت و 
امکان پذیر نیســت ولی الان که دولت، 
انتخاب و مستقر شده است حتما کابینه 
دولت(  اقتصادی  تیــم  )بالاخص  دولت 
باید هماهنــگ و همراه با یکدیگر بوده 
و دارای طرح اقتصادی باشــند. بنده که 
اقتصادی مجلس  ۳ دور در کمیســیون 
برنامه  و یک دور هــم در کمیســیون 
و بودجــه مجلس حضور داشــتم، هیچ 
اقتصادی  امور  اصــلاح  برای  برنامه ای 
کشــور در دولت ندیدم، شــعار، قول و 
وعــده دادند؛ بــه عنوان مثــال، وعده 
دادنــد ما فلان کار را انجــام می دهیم 
ولــی برنامه ای که قابــل ارزیابی، قابل 
رسیدگی و قابل اتکا باشد را بنده، هنوز 
در  دولــت آقای رئیســی ندیدم و الان 
هــم کجدار و مریــز وارد صحنه برجام 
شــدند در حالی که به تعبیری باید گفت 
شترســواری دولا دولا نمی شــود. قبلا 
همیــن آقایــان می گفتند برجــام مُرده 
اســت، برجام را دفن کنید، اگر کســی 
از برجام دفاع کند،  مشــت بر دهانش 
می زنیم اما حالا همــه می گویند برجام 
خــوب اســت. البته از این نظــر که به 
اشــتباه خودشــان پی بردنــد ما راضی 
هســتیم ولی باید با تمام توان وارد شد 
و تحریــم ها را از بین بــرد. اگر دولت 
تحریم ها را بردارد و بــا تعامل با دنیا، 
تحریــم را از بیــن ببرد و اگــر امکان 
اختلاس هــای داخلی را نه فقط از رقبا 
بلکه از رفقا  که ســخت تر از رقباست، 
ســلب کنند، گام بلندی در مســیر مهار 
در مجموع   داشت.  خواهند  بر  مشکلات 
اگر این دو کار را انجام دهند یعنی ابتدا 
تحریــم ها را رفع کننــد و دوم، جلوی 

اختــلاس ها را  بــدون توجه به مقام و 
بگیرند،  کنندگان  اختلاس  نفوذشخصی 
یقینــا کشــور به ســوی اصــلاح امور 

اقتصادی می رود.
*به هر حال ، ســه قــوه ، حالا 
اند،  شــده  یکدست  و  همســو 
فرجــام رابطه مجلــس و دولت 
را چگونه ارزیابــی می کنید؟ آیا 
شــاهد عمیق تر شدن اختلافات 
بود  خواهیم  مجلــس  و  دولــت 
زودهنگام  انتقادهــای  رونــد  و 
بهارســتانی ها از پاســتوری ها 
تشدید می شــود ؟ یا با یکدیگر 
اغلب  قبلا  آمــد؟  کنــار خواهند 
یا  پنج  تا  می گفتنــد   نمایندگان 
نگذرد،  دولت  ازعمر  ماه  شــش 
نمی تــوان وارد نقد عملکرد آن 
شد ولی الان پس از گذشت سه 
ماه شروع به انتقاد کرده اند.این 
شکاف عمیق تر می شود یا قابل 

است؟ مدیریت 
دولــت و مجلس، هماننــد دو بال یک 
پرنده هســتند، این دو بــال باید باهم 
هماهنگ باشــند تا پرنــده بتواند پرواز 
کند.مجلــس از ابتــدا موضع معترض و 
به دولت سابق داشت  تهاجمی نســبت 
و شمشــیر را از رو بســته بود و  تا پای 
اجرای طرح »عــدم کفایت« به رئیس 
جمهــور هم پیش رفت،امــا  به محض 
اینکــه اعضای دولــت جدید به مجلس 
معرفــی شــد، اغلــب، از گزینه هــای 
و  کردند  احساسی  حمایت  پیشــنهادی، 
حتــی نطق برخی از نماینــدگان که به 
عنوان مخالف وزرای پیشــنهادی پشت 
تریبون رفتند، نشان می داد انتقاداتشان، 
مبنای روشــنی ندارد. بیشتر به نظر می 
اعتماد  رأی  روز  در  بهارســتانی ها  رسد 
کابینه، پشــت تریبون صحن می رفتند 
تــا از پنج دقیقه زمان قانونی مقرر برای 
بیــان موافقت یا مخالفــت با نامزدهای 
وزارت، برای پخش صدا و سیمایشــان 

استفاده کنند  و روی آنتن بروند. 
 مــن بیشــتر از دو روز نتوانســتم این 
جلسات را گوش کنم چون احساس می 
کردم ســطح مجلس بسیار پایین است، 
بالاخره هم  به اعضای دولت رأی دادند 
آن هم چه آراء بالایی! ولی همان موقع 
گفتم شش ماه نشــده،  همین مدافعان 
بــی دلیل دولت  به منتقــدان بی دلیل 
تبدیل خواهند شــد، به ۶ ماه هم نه! به 
۳ ماه که رســید ، اعتراضات شروع شد. 
دلیل آن هم روشــن اســت. نماینده به 
حوزه انتخابیه می رود و می بیند صدای 
اعتراض مردم به تعبیری گوش فلک را 
نماینده هم یقه  نتیجــه  کَر می کند، در 
دولت را می گیرد تا از زیر فشــار مردم 
خارج شــود. مردم به نماینده می گویند 
تو کــه این همه از ایــن دولت حمایت 
کــردی این ها، نه تنها مشــکلی را حل 
نکردنــد بلکه روز به روز بر مشــکلات 
مــی افزایند، پس  چــرا از کابینه دفاع 
کردیــد؟ نتیجه دفــاع از کابینه ضعیف 
این است که خود آقایان، بزودی مقابل 
اعضای کابینه می ایستند و درواقع، ماه 
عسل دولت و مجلس کوتاه خواهد بود.

 من بارها عرض کردم، دولت سیزدهم، 
ادامــه دولــت نهم و دهم اســت یعنی 
احمدی  آقای  می توان گفت دولت سوم 
نژاد است چون ۱۵ نفر از اعضای کابینه 
فعلی، قبلا، عضــو کابینه آقای احمدی 
نــژاد هم بوده انــد و در واقــع، تفکر و 
نژاد را  رفتارهای کابینه آقــای احمدی 
به کابینه آقای رئیســی آورده اند، با این 
تفاوت که دولت نهم و دهم، بودجه های 
نجومی داشــت زیرا بشــکه نفت بالای 
۱۲۰-۱۳۰ دلار می فروخــت، امروز، نه 
تنها از آن درآمد بادآورده، خبری نیست 
بلکه پول اندک نفتی که می فروشــند را 
هــم نمی توانند به کشــور منتقل کنند. 
بــا این وجود، آنان بــدون درک تفاوت 
شــرایط، همچنــان می خواهند جا پای 
دولت نهم و دهم بگذارند ولی امکانات 
آن زمــان را ندارند چراکه اوضاع، وخیم 
تر از آن است که تصور می کنند.  اخیرا، 
شنیده شــده که معاون رئیس جمهور و 
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه اعلام 
اگر کشــور شــش سال رشد  کرده اند، 
باشد  داشته  درصدی  هشــت  اقتصادی 

تازه به وضعیت سال ۱۳۹۰ می رسد!
محبوبیت  گویند  می  *بســیاری 
آقای رئیســی بســتگی به این 
دارد که مشکلات اقتصادی مردم 
نتیجه  به  یا مذاکــره  کند  را حل 
این نگاه موافقید؟   برسد، شمابا 

اگر مشــکل تحریم برداشته نشود و جلو 
نشــود  گرفته  رقبا  و  رفقا  اختلاس های 

هیچ اتفاقی از نظر اقتصادی در کشــور 
رخ نخواهد داد. 

* نظرتان دربــاره تغییر مواضع 
برجامی دولت و مجلس اصولگرا 
، از مخالفــت جدی پیشــینی تا 

مذاکره داغ کنونی چیست؟ 
به تعبیری باید گفت شــتر سواری دولا 
دولا نمی شود. در واقع، نمی توان برجام 
را قبول نداشت ولی از برجام دفاع کرد. 
بنابراین، اگر اصولگرایان برجام را قبول 
دارنــد باید بگویند در گذشــته اشــتباه 
مردم  اختیار  در  اطلاعات غلط  کرده اند، 
قرار داده اند و مــردم را از یک فرصت 
خوب محروم کــرده اند،البته مردم اهل 

زود می بخشند. و  بخشش هستند 
عذرخواهی  می گوییــد  *یعنــی 

کنند؟
عذرخواهــی کننــد و جدی هــم وارد 
شــوند. حــدود 4۰ نفر بــرای مذاکره 
رفتند، تعدادی از آنها، ســیاهی لشــکر 
بودند آن هم بــا دلار ۳۰ هزار تومان، 
چه هزینه ای بر مردم تحمیل می شــود، 
زمانــی که برجام امضا شــد، اروپایی ها 
برای ســرمایه گذاری به کشور آمدند و 
مــن یکی، دو بار که بــه اتاق بازرگانی 
رفتم، در آنجا حدود 4 آسانســور بزرگ 
وجود دارد با این وجود، آنقدر خارجی ها 
آمــده بودند که مقابل آسانســور معطل 
می شــدند و در نهایت از پله ها رفت و 
آمد می کردنــد. آمریکایی ها به عنوان 
یکی از طرف های برجــام، وقتی دیدند 
مجوز ورود به ایــران ندارند به تعبیری 
گفتند، این دیگ برای من نمی جوشــد، 

پس لگد زدند زیر دیگ! 
بحث این اســت که آیا شما می خواهید 
مذاکــره را با پنج به عــلاوه یک انجام 
دهید، از مذاکره کنندگان ما در اجلاس 
اخیر ســوال می کنند که نظــر آمریکا 
چیســت، می گویند خودتان سوال کنید 
ما نمــی خواهیم با آمریــکا گفت و گو 
کنیم ، پس شما بپرسید و به ما بگویید! 
اگر نظر آمریکا برای شــما مهم اســت 
باید با خودش مذاکره کنید، اگر برایتان 
مهم نیســت چرا به برجام برگشتید؟ با 
ســپری کردن وقت،  فشــار  بر مردم 
بیشــتر می شــود. من همیشه  فکر می 
کنــم، مردمی که بیــش از ۳۰ میلیون 
نفرشــان، زیر خط فقر مطلق هســتند 
چگونه معیشــت و زندگی شان را اداره 
می کنند؟ و چرا ما با شــکم سیر  و بی 
خبر از حال گرســنه ها و از محرومین، 
هنــوز، مشــغول تــز دادن و نظریــه 
نظریه هایی  و  تزهــا  هســتیم،  پردازی 
 کــه نتیجــه آنهــا، تشــدید فشــار بر

 مردم است.

پنج نامزد انتخابات الان در قدرت هستند اما شرایط کشور بدتر شده!
تحلیل محمدرضا خباز از اداره 100روزه کشور در دولت رئیسی

حسین نمازی مطرح کرد:

فیلم اولم با دشمنی یک فرد از فجر حذف شد
حسین نمازی کارگردان سینما ضمن اشاره 
فیلم  حذف  بر  فرد  یک  دشمنی  تأثیر  به 
قبلی اش »آپاندیس« از جشنواره فیلم فجر، 
فیلم تازه خود »شادروان« را فیلمی خلاف 

موج سینما توصیف کرد.
نمازی  حسین  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
آثاری  با  که  تلویزیون  و  سینما  کارگردان 
سریال  و  »آپاندیس«  سینمایی  فیلم  چون 
در  می شود،  شناخته  پاییز«  »حوالی 
اثر  دومین  پس تولید  مراحل  انجام  حال 

سینمایی اش با نام »شادروان« است.
چینش  با  سینمایی  فیلم  این  در  نمازی 
متفاوت،  بازیگران  از  کنجکاوی برانگیزی 
شیرین  بیانی  با  را  اجتماعی  موضوعی 
فیلمنامه  می کند.  روایت  دراماتیک  و 
به  نمازی  حسین  توسط  »شادروان« 
نگارش درآمده و تلاش دارد همچون فیلم 
»آپاندیس« با نگاهی اجتماعی، قصه تازه ای 
را در دلِ خانواده ای حاشیه نشین در تهران، 

روایت کند.
مجوز  دریافت  با  امسال  تابستان  اثر  این 
جلوی  تولید،  پیش  کردن  طی  و  ساخت 
پس  مراحل  اکنون  هم  و  رفته  دوربین 
تولید خود را طی می کند تا آماده نمایش در 

چهلمین جشنواره فیلم فجر شود.
فیلم ها  در  امیدی  نقطه  هیچ  چرا 

نیست؟
مهر  خبرنگار  با  گفتگو  در  نمازی  حسین 
درباره سلیقه مخاطب فعلی سینما و ساخت 
معیارهای  نظر گرفتن  در  با  فیلم جدیدش 
هشتمین  و  سی  در  گفت:  عام  مخاطب 
مدام  برایم  موضوعی  فجر،  فیلم  جشنواره 
بود؛  اهمیت  با  بسیار  که  می شد  تکرار 
اینکه مردم و منتقدان بعد از دیدن بسیاری 

از  آمدن  بیرون  و  جشنواره  فیلم های  از 
ناخوشایندی  حس  نمایش،  سالن های 
این  از  مدام  و  داشتند  آن ها  تلخ  فضای  از 
امیدی  نقطه  هیچ  چرا  که  می شد  صحبت 
در این فیلم ها نیست؟ چرا هیچ فیلمی ولو 
به اندازه چند صحنه هم که شده مخاطب 

را نمی خنداند؟
وی در ادامه این بحث اضافه کرد: علاوه بر 
اینها، من تجربه اکران فیلم »آپاندیس« را 
هم با خود داشتم؛ فیلمی که در نیمه اولش 
تلخ  دوم  نیمه  از  اما  را می خنداند  مخاطب 
از  خوبی  استقبال  با  توانست  فیلم  می شد. 
به وضوح  اما  شود  مواجه  مخاطبان  سمت 
داشتند  دوست  مردم  که  شد  روشن  برایم 
موازات  به  اول،  نیمه  مثل  هم  دوم  نیمه 
این  بخنداند.  هم  کمی  درام،  با  درگیری 
برای  را  جذابی  بسیار  تجربه  موضوع 
تمامی  در  من  زد.  رقم  بعدی ام  پروژه های 
و  منتقدان  اکران  خصوصی،  اکران های 
با  »آپاندیس«  جهانی  جشنواره  اکران های 
سالن های مملو از مخاطب حضور داشتم و 

ایستاده، تمام واکنش ها را به چشم می دیدم.
این کارگردان با اشاره به اینکه تجربه اکران 
فیلم  ایده  شکل گیری  در  قبلی اش،  فیلم 
ادامه  است،  داشته  موثری  نقش  جدیدش 
بود و  ایده هایی که در ذهن من  تمام  داد: 
جدی  ایده هایی  داشت،  وجود  هم  قبل  از 
آنها  برای  که  داشتم  فیلمنامه هایی  بودند. 
احساس  ولی  داشت،  وجود  هم  تهیه کننده 
کردم الان و در این شرایط جامعه وقت آن 
نیست که حرف های جدی را خیلی تلخ بیان 
کنم. بنابراین تصمیم گرفتم فضا را متفاوت 
را  تلخ، روایتی شیرین  پایه موضوعی  بر  و 
بیان کنم. »شادروان« فیلمی جدی است که 
قصد دارد نقد اجتماعی داشته باشد و در این 

مسیر مخاطب را با خود همراه می کند.

غایب  »فجر«  در  چرا  »آپاندیس« 
بود؟

نمازی با اشاره به عدم حضور »آپاندیس« 
در سی و پنجمین جشنواره فیلم فجر، افزود: 
از  تعدادی  فیلم من ساخته شد،  زمانی که 

دوستانی که آن زمان مسئولیت داشتند، از 
اکران  جایی  در  را  فیلمم  که  خواستند  من 
بماند.  جشنواره  در  اکران  برای  و  نکنم 
دشمنی  دلیل  به  نهایت  در  که  درخواستی 
یک فرد باعث عدم حضور فیلم در جشنواره 

شد!
کارگردان »آپاندیس« در ادامه عنوان کرد: 
بعد، فیلم راهی  ناباوری چند ماه  در کمال 
یکی  و  شد  کانادا  »مونترال«  جشنواره 
حوزه  در  سینما  حوزه  جوایز  مهم ترین  از 
تعجب  باعث  که  کرد  دریافت  را  فیلمنامه 
بسیاری از افراد شد که فیلمی در جشنواره 
جایزه  توانست  اما  نداشت،  حضور  فجر 
کانادا  مونترال  جشنواره  فیلمنامه  بهترین 
باز موفقیت پشت  بعد هم  را دریافت کند! 
موفقیت برای »آپاندیس« رقم خورد و پس 
از گذشت ۶ سال باز هم تا همین حالا هم 

ادامه دارد.
این  که  کسی  عنوان  به  داد:  ادامه  نمازی 
دوران را گذرانده و این تجربیات را کسب 
باید  رسیدم که من  نتیجه  این  به  کرده ام، 
فیلمی که خودم فکر می کنم درست است 
است؛  فیلم  همان  »شادروان«  و  بسازم 
فیلمی که آنطور که خودم دوست داشتم آن 
را ساخته ام و اصلًا به این نگاه نکرده ام که 
کارم خلاف موج جاری در سینماست. من 
دنیای خودم را دارم و قرار نیست فیلم های 

من شبیه فیلم دیگری باشد.
فیلم  این  فنی  مراحل  درباره  پایان  در  وی 
عماد  توسط  تدوین  داد:  توضیح  سینمایی 
خدابخش به پایان رسیده و در حال حاضر 
صداگذاری توسط آرش قاسمی و جلوه های 
ویژه کامپیوتری توسط کامیار شفیع پور در 

حال انجام است.

 افزایش قیمت دلار با مردم چه می کنه!
روند افزایشی قیمت دلار و تاثیر شدید آن بر معیشت قشر فقیر جامعه، سوژه کارتونی از محمد فرجی در 

صفحه اینستاگرامش شد.

کاریکاتور


